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Víctor Arenós presidente de la Societat Musical “La Alianza” 

ACTUALITAT

Dimecres 7 de desembre va tenir lloc el trasllat 
de l’última gran embarcació de l’antic al nou 
varador del port de Vinaròs. L’operació va tenir 
lloc al migdia i va ser especialment complicada 
requerint-se diverses grues per a realitzar el 
trasllat a causa de les grans dimensions del vaixell 
remolcat. Amb aquest trasllat definitiu del servei 
de varador quedarà lliure una zona portuària 
propera als habitatges i a la plaça de bous que 
millorarà l’aspecte d’aquesta zona del nucli urbà 
i evitarà les molèsties als veïns. El passat mes de 
maig la Conselleria d’Infraestructures i Transport 
va adjudicar la concessió administrativa per a la 
construcció i explotació d’un varador en la nova 
àrea tècnica del port de Vinaròs. El termini de la 
concessió d’aquesta infraestructura és de 30 anys. 
El trasllat es va iniciar el passat mes d’agost amb 
la instal·lació del nou travelling capaç d’aixecar 
embarcacions de fins a 250 tones, fet que equipara 
Vinaròs amb varadors com el de Tarragona o 
Castelló. El nou varador ha vist ampliada la seva 
superfície, superior als 4.700 metres quadrats més 
altres 275 metres quadrats d’espill d’aigua. Amb el 
trasllat del servei de varador a aquesta nova zona 
industrial del port, la Generalitat podrà finalitzar 
les obres de la primera fase de remodelació i 
ampliació del port vinarossenc amb una inversió 
de 8’8 milions d’euros per part de l’administració 
autonòmica.

Nota Informativa
Per descans anual familiar el restaurant i les dependències 
de l’ermita estaran tancades el dia 19 i el dia 26 de 
desembre. Els ermitans us desitgen Bon Nadal!

X.Flores 

Traslladen l'últim vaixell 
al nou varador 

El trasllat va ser costòs
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El col·legi Jaume I de Vinaròs es licitarà i es 
començarà a construir en 2012. També la 
construcció del col·legi Angel Esteban de Benicarló 
s’iniciarà el pròxim any. Així ho va anunciar dilluns 
el conseller d’Educació, Formació i Ocupació, José 
Ciscar durant l’anàlisi dels pressupostos de la 
Generalitat 2012 que va realitzar a la seu del PP 
de Vinaròs, acompanyat del diputat autonòmic 
Mariano Castejón i l’alcalde la localitat, Juan 
Bautista Juan. Segons Ciscar, que va indicar que 
la Generalitat té un pressupost de 130 milions 
d’euros per a la construcció i remodelació de 
centres educatius, l’administració autonòmica té 
la intenció d’accelerar els tràmits i la construcció 
d’ambdós centres. “En aquests moments en 
la conselleria d’Educació estem ultimant la 
programació dels centres públics que abordarem 
a tota la Comunitat Valenciana durant l’any 2012 
amb aquests 130 milions, i ja puc avançar que 
hi ha dos centres de la comarca que s’inclouran, 
com són el col·legi Jaume I de Vinaròs i el col·legi 
Angel Esteban de Benicarló”, va informar Ciscar. 
Quant al col·legi públic Angel Esteban, va 
explicar que està ja en fase de licitació i només 
falta adjudicar-lo, mentre que per al Jaume I 
cal realitzar el projecte d’execució i la licitació. 
“Per a guanyar temps licitarem conjuntament el 
projecte d’execució i la construcció”, va apuntar 
el conseller. L’obra d’ambdós centres educatius, 
segons va avançar Ciscar, serà mitjançant un 
model de construcció industrialitzada, com 
altres centres de la Comunitat Valenciana, la qual 

cosa, va assegurar, “permetrà rebaixar el període 
constructiu de 18 mesos a 6 o 7 mesos”. Ciscar va 
dir que els pressupostos de la Generalitat per al 
2012, l’aprovació definitiva del qual està prevista 
per al 22 de desembre “són els pressupostos de 
l’austeritat”. “Aquests pressupostos parteixen 
d’una premissa molt clara, i és que no es gastarà 
allò que no es té. Sabem els ingressos que podem 
tenir en un escenari de profunda crisi i això és el 
que podem gastar, res més” va indicar. A pesar 
d’això, Ciscar va assegurar que aquestes mesures 
d’austeritat no afectaran a les polítiques socials, 
per a les quals es dedica el 83,8% del total del 
pressupost. Dintre d’aquesta àrea, el 30’7% del 
total es destinarà a educació, el pressupost de 
la qual és de 4219 milions, el que suposa una 
despesa de 11,55 milions diaris. “Es mantindrà 
el més important perquè el nostre sistema 
educatiu públic no se’n ressenti gens”, va indicar. 
En aquest sentit, va assegurar que es manté 
l’estructura de la plantilla docent, de més de 
51.200 professors. Tampoc hi haurà retallades, 
segons Ciscar, en les ajudes socials que destina 
la Generalitat a les famílies, com el bonollibre, el 
transport escolar, el menjador escolar o el bono 
infantil, on es destinarà la mateixa quantitat de 
228 milions que es va invertir en 2011. En aquesta 
partida, no obstant això, la Generalitat canviarà 
els criteris de distribució de les ajudes “perquè 
arribin fonamentalment als més necessitats” i 
es perdrà el criteri de la universalitat en alguna 
ajuda com el bonollibre, en el qual totes les 

famílies amb independència de la seva renda 
rebia 105 euros anuals, mentre que ara, hi haurà 
famílies amb rendes baixes que rebran més 
d’aquesta quantitat, mentre que altres no la 
percebran. En matèria d’universitats, va indicar 
que s’incrementa la inversió en investigació en 
un 1,10% respecte al pressupost del 2011. Ciscar 
també va destacar que en ajudes directes per a 
formació i ocupació en els pressupostos s’han 
destinat 164 milions que permetran que en 2012 
es beneficiïn més de 114.000 ciutadans sense 
ocupació. En matèria de treball va informar que 
hi haurà una partida pressupostària dotada amb 
17 milions d’euros amb noves línies d’ajuda als 
emprenedors. “La nostra intenció és que tota 
bona idea empresarial tingui ajudes”, va dir. En 
aquest sentit, també va avançar que en aquests 
moments s’està dissenyant el Pla Valencià de 
l’emprenedor. 
De la seva banda, el diputat autonòmic Mariano 
Castejón va destacar que el pressupost “manté 
totes les prestacions socials i no apuja els 
impostos”. Castejón va dir que el 39,9% del 
pressupost es destina a sanitat, el 30,7 % educació, 
benestar social un 7,3 i la resta d’àrees el 5,9%. 
A pesar de no estar reflectides en el pressupost 
del pròxim any, Castejón va recordar que hi ha 
obres en fase d’execució a Vinaròs finançades 
per la Generalitat, com el Pla d’Accessibilitat, la 
reordenació del port, l’ampliació del col·legi de 
l’Assumpció o la pròxima inversió en la piscina 
municipal, obra inclosa al Plan Confianza.

El conseller d’Educació anuncia a Vinaròs l’inici constructiu del col·legi Jaume I per al 2012 
Presentació dels pressupostos de la Generalitat 

X.Flores 

Ciscar va firmar al llibre de visites de l’Ajuntament. A la imatge, amb l’alcalde, Juan Bautista Juan i el diputat autonòmic, Mariano Castejón
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X.Flores 

X.Flores 

El portaveu del Grup Municipal Socia-
lista, Jordi Romeu, ha reptat a l'alcalde, 
Juan Bautista Juan, i al diputat autonò-
mic Mariano Castejón a que dimitisquen 
si el 31 de desembre de 2012 no s'han 
portat a terme les obres de construcció 
del col·legi Jaume I. Romeu va assen-
yalar tambe que ell mateix se sumaria 
a l'aposta, per a fer més forta aquesta 
reivindicació. El PSPV ha lamentat que 
la visita del conseller d’Educació a Vina-
ròs no hagués servit “per anunciar in-
versions que han anat als pressupostos 
des de 2008 i ja han desaparegut”. I va 
recordar alguns anuncis anteriors, des 
del 2009, de la construccio del CEIP. “El 
conseller ha estat a Vinaròs per visitar 
als seus companys de partit i anunciar-
los, a cau d'orella, que de l’ampliació de 
l’institut Vilaplana i de l’Escola Oficial 
d’Idiomes res de res i que de la cons-
trucció del 5é col·legi ja en parlarem. La 
promesa que ha fet de licitar el Jaume 

I des de ja fa quasi tres anys s’ha anat 
repetint reiteradament cada cop que es 
presenten els pressupostos valencians”, 
assegura el portaveu municipal socia-
lista, Jordi Romeu. 
I critica que els pressupostos no con-
templen inversions promeses. “Ni se-
gon Centre de Salut, ni Escola Oficial 
d’Idiomes, ni ampliació del Vilaplana, ni 
plataforma logística, ni llotja del peix, 
ni piscina coberta, ni residència tercera 
edat ni pagar als proveïdors locals, com 
les factures obra Manuel Foguet, Cen-
tre Alzheimer, o els advocats d’ofici de 
la comarca”, indica Romeu. També han 
denunciat “falta de transparència del 
govern local, per mantindre una reu-
nió amb el conseller d’Educació ells tot 
sols, sense comptar amb els membres 
de cap partit de l’Ajuntament, tret d’ells 
mateixos i donada la importància dels 
assumptes que té pendents la Generali-
tat Valenciana amb Vinaròs”. 

De la seua banda, el portaveu de l’equip 
de govern de l’Ajuntament de Vinaròs, 
Lluís Gandia, ha manifestat el seu profund 
desacord amb el PSOE local. Per a Gandia 
“el PSOE segueix sense assabentar-
se del que ocorre a Vinaròs com quan 
governava. Els socialistes haurien de 
saber que el conseller d’Educació ha 
visitat institucionalment l’Ajuntament 
de Vinaròs, on després de reunir-se amb 
l’alcalde, Juan Bautista Juan, i membres 
de l’equip de govern ha signat en el llibre 
d’honor del mateix, per a posteriorment 
traslladar-se en un acte de partit a la seu 
del PP per a presentar els pressupostos de 
la Generalitat com ve fent-se tots els anys 
en tots els municipis de la Comunitat”. El 

portaveu municipal ha ressaltat que “el 
que pretén el PSOE és simplement voler 
tapar la gran notícia que per a Vinaròs 
representa l’anunci del conseller que 
durant el pròxim any 2012 es licitarà el 
projecte i construcció del Jaume I, i que 
aquesta infraestructura educativa serà 
una realitat molt prompte gràcies al 
treball de l’actual equip de govern”.
Gandia destacava que “en el seu afany per 
desmerèixer aquest esperat anunci per a 
la nostra ciutat, el PSOE no té objeccions a 
barrejar en la seva nota de premsa temes 
que gens tenen a veure, el que deixa clar 
que la seva intenció no és realitzar una 
oposició constructiva sinó torpedinar al 
màxim el progrés de la nostra ciutat”.

Romeu demana que Juan i Castejón 
dimitisquen si la construcció del Jaume I 
no es fa al 2012

Gandia diu que els socialistes només volen tapar 
l’anunci de la licitació del col·legi el pròxim any
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La edil de Gobernación, Mar Medina, ha informado 
que “a partir del jueves, 15 de diciembre, no se 
podrá aparcar en la plaza Parroquial”.
La medida afecta en gran medida a los 
concejales que hasta el momento disponían 
de unas autorizaciones especiales para poder 
aparcar en la plaza Parroquial, para Medina “el 
equipo de gobierno tiene claro que estamos 
para servir a los vinarocenses y por eso si no 
permitimos aparcar en la plaza Parroquial 
nosotros hemos de ser los primeros en dar 
ejemplo y así lo hemos decidido al retirar las 
autorizaciones”.
Medina ha indicado que “con la medida 
pretendemos poner en valor la plaza y la 
iglesia Arciprestal, no es posible que nuestro 

mayor monumento esté siempre rodeado de 
coches, una situación que para nada beneficia 
el turismo de nuestra ciudad porque hace 
perder encanto a la Arciprestal”.
La concejal señala que “estableceremos un 
horario estricto de carga y descarga para 
el comercio local pero fuera de ese horario 
seremos inflexibles y se multará a quien no 
respete la prohibición de aparcar”.
Medina ha indicado también que “con esta me-
dida, tomada días antes de Navidad, pretende-
mos también que nuestra ciudad esté más bo-
nita que nunca para que hacer las compras en 
Vinaròs sea un placer para la gente que viene 
de fuera y pensamos que así mejoramos nota-
blemente el centro de nuestra ciudad”.El Ayuntamiento de Vinaròs quiere favorecer las compras 

en el periodo navideño y ha aprobado liberar la zona 
azul los sábados por la tarde. Ayer se colocaron los 
correspondientes adhesivos informativos en las máquinas 
de zona azul. ”Creemos que es algo que debería haberse 
hecho en otras campañas navideñas para incentivar las 
ventas”, indicó la edil de Comercio Amparo Martínez.
Sin embargo, esta medida, no favorecerá la movilidad, 
según el PSOE local. “Habrá quien deje el coche a la una 
del mediodía del sábado y no lo moverá hasta las nueve 
de la mañana del lunes” apuntó el portavoz socialista Jordi 
Romeu, que considera que esta medida va totalmente en 
contra del motivo por el que se adopta. “Nuestra postura 
es contraria a liberar la zona azul porque  lo que pretende 
es dar movilidad y que la gente puede aparcar durante un 
plazo corto de tiempo y dejar después espacio libre y más 
en sábado por la tarde cuando más coches llegan de la 
comarca”, indicó.

Esta imagen ya no se repetirá en la plaza Parroquial

El Ayuntamiento libera la zona 
azul los sábados por la tarde 
para incentivar las ventas en Navidad

X.Flores 

Redacción

Medina: “Los políticos 
hemos de dar 
ejemplo y somos los 
primeros a los que 
se nos ha retirado el 
permiso para aparcar 
en la plaza”

La plaza 
Parroquial 
estará libre 
de coches
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La Regidoria de Comerç i Indústria de 
l’Ajuntament de Vinaròs i l’Associació de 
Venedors del Mercat Municipal han posat 
en marxa la campanya de Nadal amb 
activitats, actuacions i incentius per als 
clients. Destaca la realització d’un sorteig de 
cinc carros de compra. La vicepresidenta de 
l’Associació de Venedors, Tere Membrado, 
va indicar en aquest sentit que en aquestes 
dates nadalenques en què els aliments 
prenen protagonisme en la taula, “volem 
obsequiar als compradors oferint-los la 
possibilitat de participar en el sorteig de 
cinc carros de compra que podran omplir 
amb productes del Mercat per un valor de 
100 euros”. Les paperetes de participació 
es lliuraran als clients per cada compra que 
realitzin. El sorteig tindrà lloc el 7 de gener 
en directe en el propi Mercat i el lliurament 
de premis se celebrarà el 16 de gener. 
Quant a les activitats nadalenques, el 
dissabte 17 de desembre el gimnàs Gent-
sana actuarà en el remodelat recinte, el 
dijous 22 de desembre hi haurà un es-
pectacle de màgia per a nens, i el diven-

dres 23 un espectacle de cançons nada-
lenques. Al gener també hi ha previstes 
més activitats i actuacions. El dilluns 2 hi 
haurà un espectacle de música i cançons 
tradicionals per als més petits i els dies 3 
i 4 tindrà lloc la recepció dels patges reals 
als nens. La regidora de Comerç, Amparo 
Martínez, va recordar les campanyes re-
alitzades en el Mercat des de la seua en-
gegada, com la campanya de punts per a 
aconseguir carros i llibres de receptes del 
Mercat, la cuina de receptes en directe 
a càrrec de Juanjo Roda o la campanya 
d’esmorzars saludables on van partici-
par els alumnes dels centres educatius 
de la localitat. Martínez va destacar que 
“aquesta Regidoria i el Gabinet de Nor-
malització Lingüística estem implicats 
amb l’Associació de Venedors per a oferir 
dintre de les nostres possibilitats un con-
junt d’activitats i actuacions per atreure 
als compradors i animar el recinte”. I va 
destacar la gran qualitat dels productes 
que s’oferixen en el Mercat Municipal i el 
tracte proper dels seus venedors.

El Mercat Municipal acollirà activitats i actuacions per Nadal
Sortejaran cinc carros de compra entre els clients, que podran omplir-se amb productes del mercat per valor de 100 euros 

El mercat ha preparat sortejos i activitats i actuacions per Nadal

X.Flores 
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Desde el día 27 de octubre hasta el día 18 de 
noviembre estuvo expuesta, en los bajos de la 
Biblioteca Municipal, la VI Muestra fotográfica y 
didáctica “Rompiendo Barreras”, el lema escogido 
para esta edición fue: “La accesibilidad… Un bien 

para toda la población”. Decir que esta exposición 
ha sido algo más que una simple exposición. 
Cada una de las fotos mostradas enseñaba algo 
más que imágenes. Detrás de cada una de esas 
fotos había algo más que edificios o personas: 

sencillamente, mostraban esfuerzo, trabajo, 
espíritu de superación, voluntad y coraje para 
seguir adelante, para conquistar la igualdad social. 
Os podéis sentir orgullosos. Éxito rotundo, no 
solo por la asistencia de numeroso público, sino 
por la participación de todos los colegios de la 
ciudad de Vinaròs. Por la muestra fueron pasando, 
de manera muy organizada y disciplinada, todos 
los alumnos de 5º y 6º de Primaria de cuantos 
colegios conforman el mundo de la docencia en 
Vinaròs. En horario de 10:00 a 12:00 de la mañana 
los alumnos, acompañados por sus maestros, 
recibieron una lección magistral guiada sobre 
barreras arquitectónicas y comportamientos 
ciudadanos, tanto positivos como negativos, 
que en la sociedad en general se advierten. A 
Manolo Celma, Ramón Meseguer y a Antonio 
Collado les correspondió impartir la enseñanza 
de los conocimientos respecto al mundo de la 
discapacidad y a cuantos problemas se encuentran 
en el transcurso del día a día. Repito, cada uno 
de estos tres “maestros” dieron una lección de lo 
que deben ser los comportamientos ciudadanos. 
Se dice que el ser humano tiene una capacidad 
ilimitada de aprendizaje, pero también es verdad 
que si no existiera alguien capaz de transmitir lo 
aprendido a otras generaciones, todo sería inútil. 
Por esta muestra fotográfica han pasado 607 
alumnos. Dar las gracias a los centros educativos 
y a sus maestros por su participación y bien hacer 
y a los responsables de COCEMFE Maestrat por su 
alto grado de implicación y responsabilidad hacia 
el mundo de la D-capacidad. 

Cocemfe Maestrat · Rafael Mingo, voluntario

VI Muestra fotográfica y didáctica  “Rompiendo Barreras”



9

17 desembre 2011EXTRA de Nadal 2011

ACTUALITAT

Desitgen els vostres xiquets i xiquetes tenir un 
missatge personalitzat del Pare Noel o els Reis Mags 
en valencià? L’Ajuntament de Vinaròs us posa en 
contacte amb ells d’una manera molt fàcil, ràpida 
i senzilla. La Regidoria de Cultura ha engegat una 
iniciativa única i singular de cara al Nadal destinat 
a tots els xiquets i xiquetes que desitgin rebre un 
missatge personalitzat del Pare Noel o els Reis Mags 
d’Orient. Aquest vídeo personalitzat pot sol·licitar-
se a través de la pàgina web www.nadalenvalencia.
com només emplenant un senzill formulari sobre 
el xiquet o xiqueta que desitja rebre el missatge. 
També pot accedir-se a aquesta pàgina entrant en 
la web de l’Ajuntament de Vinaròs www.vinaros.
és. “Cap ajuntament ni cap empresa privada havia 
aconseguit fins ara el que ha assolit aquest equip 
de govern: que els Reis Mags i el Papa Noel parlin 
als nostres xiquets i xiquetes en valencià abans 
de la seva arribada”, va indicar l’edil de Cultura, 
Lluís Gandia. Aquesta pàgina web està disponible 
no només per als xiquets i xiquetes de Vinaròs, 
sinó també per a tots aquells que comparteixen 
el valencià com a llengua. L’Ajuntament difondrà 
aquesta pàgina per les xarxes socials amb un 
doble objectiu: promocionar Vinaròs i el valencià. 
Aquesta pàgina web servirà també per a pròxims 
Nadals, destacant Gandia que engegar-la ha estat 
un treball “costós” i que en pròximes edicions 
tan sols s’haurien de fer alguns retocs. Gandia va 
destacar que l’Ajuntament s’ha bolcat aquest Nadal 
en els xiquets i xiquetes vinarossencs “perquè 
passin un Nadal especial i almenys ells no notin la 
crisi”. Va destacar en aquest sentit, a més d’aquesta 
possibilitat de rebre un missatge personalitzat del 
Pare Noel o els Reis Mags, l’aposta per recuperar el 
Parc de Nadal i el teatre a l’Auditori. “Convido a tots 
que entrin a aquesta pàgina i enviïn les sol·licituds 
perquè tots rebin aquest missatge”, va indicar 
Gandia. L’edil popular també va destacar l’aposta 
pel valencià. “Des de l’equip de govern tenim 
un compromís amb el valencià, amb la nostra 
llengua, que s’ha traduït aquests mesos en diverses 
iniciatives similars a aquesta, com invitacions per a 
festes d’aniversari per als més menuts, cartells de 
vocabulari de les parts de la bicicleta, la campanya 
de “Voluntariat pel valencià”, les bosses del Mercat 
distribuïdes amb la iniciativa ‘Esmorzars saludables’, 
entre d’altres”, va concloure.

www.nadalenvalencia.com 
una web on els xiquets i 
xiquetes poden rebre un 
vídeo personalitzat del 
Pare Noel o dels Reis Mags

X.Flores 
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La Asociación de Labradores de Vi-
naròs (ALA) ha asegurado que las 
lluvias del día 19 y 20 de noviembre 
“han supuesto una gran catástrofe 

para nuestras familias”. Las torren-
ciales lluvias han conllevado una 
pérdida de 8.750.000 toneladas de 
fruta echada a perder por envejeci-

miento de la piel. Según Juan Carlos 
Gil “ha llovido demasiado y tarde, la 
temperatura no nos está ayudando y 
se pudre la fruta en el árbol”. El daño 
causado en la cosecha lo cuantifican 
en un total de 1.837.500 euros.
La Asociación Local de Agricultores 
asegura sentirse desprotegida. “Nin-
gún político dice nada, nos sentimos 
solos y poco o casi nada respalda-
dos”, apuntan.  Y piden el apoyo de 
la Generalitat.  “Todavía esperamos 
a la consellera de Agricultura, el nor-
te de Castelló queremos que se nos 
escuche, porque necesitamos solu-
ciones y no subvenciones, que no es 
lo mismo, un contrato homologado 
obligatorio y un precio mínimo en la 
fruta”, dice.
Gil asegura que su móvil no para de 
sonar “y solo puedo dar ánimos a los 
llauradors, y aunque tengo que ha-
cerme el fuerte, yo también tengo 
un millón de kilos colgando de los 

árboles”. Además, aseguran que aho-
ra “hay un parón generalizado en el 
comercio, están devaluando el pre-
cio de  la  clemenules, ahora no hay 
precio, y no sabemos qué haremos el 
próximo año”.
El término municipal de Vinaròs 
es uno de los más extensos de la 
Comunidad Valenciana, con una 
extensión de 100km2, donde la 
plantación mayoritaria es de cítri-
cos y en especial de la variedad de 
clemenules, con un aforo anual de 
35.000.000 de clemenules.
En cuanto a caminos rurales, ha ha-
bido una treintena de caminos per-
judicados. El coste global de la repa-
ración de daños en estos caminos se 
estima en torno a los 400.000 euros, 
según Gil, mientras que en caminos 
particulares, donde ha habido nume-
rosos corrimientos de tierra y roturas 
de márgenes y canalizaciones,  esta-
ría entre los 300.000 y 400.000 euros.

Juan Carlos Gil, presidente de la Associació de Llauradors de Vinaròs

“La lluvia causó pérdidas en la cosecha por valor de más de 1,8 millones”

L’Associació de Veïns Migjorn va lle-
gir el dimecres un comunicat mani-
festant el seu malestar per les foto-
grafies del seu president, Vicent Bel-
tran, publicades en l’apartat Tauler 
Municipal d’aquest setmanari, en el 
que també es reproduïa parcialment 
un article publicat sobre aquesta 
associació. Migjorn considera que 
les fotografies estan fetes de “ma-
nera malintencionada, sense el seu 
consentiment i amb voluntat mani-
puladora”. Segons Migjorn, aquesta 
publicació “ens retrotrau a temps 
passats que crèiem ja desapareguts” i 
apunten que l’assemblea de l’associ-
ació “ha manifestat la seva solidaritat 
amb el seu president i no tenim cap 
dubte del seu comportament i civis-
me”. També apunten que el recolzen 
en qualsevol acció legal que vulgui 
emprendre de manera particular, i 
que “no descartem prendre nosaltres 

també accions legals, perquè ens 
ataca directament com associació i 
no podem permetre aquesta forma 
d’actuar amb altres persones o en-
titats”. L’associació veïnal denuncia 
que el que s’ha buscat amb aquesta 
publicació “és el desprestigi del pre-
sident i de l’entitat” i va reivindicar 
el seu treball en benefici del poble. 
Per la seva banda, el mateix Vicent 
Beltran va indicar que el nou Ajunta-
ment “ens veu com enemics i no ho 
som, perquè volem el millor per a Vi-
naròs i en això treballem”. 

Comportes del passeig 
D’altra banda, Beltran va anunciar 
que Migjorn presentarà al consistori 
un projecte alternatiu al tancament 
de les comportes del passeig marítim. 
L’Ajuntament ha col·locat recentment 
unes reixes en elles per evitar l’entra-
da de persones i animals, però que 

segons aquesta associació no eviten 
l’entrada de sorra. “La solució propo-
sada per l’equip de govern està bé 
perquè xiquets i animals no hi acce-
deixin, però en cas de temporal ma-
rítim, l’entrada de sorra podria arribar 
a col·lapsar de sediments els tubs de 

desguàs, amb el risc d’inundació de 
nou del passeig i la plaça Sant Valent, 
i hauria d’invertir-se en netejar-los”, va 
indicar Beltran. La solució proposada 
per Migjorn és una comporta de tan-
cament que eviti tant l’entrada de per-
sones i animals com de sorra.

L’associació veïnal presentarà un projecte alternatiu de tancament de les comportes del passeig

Migjorn no descarta denunciar la publicació al Diariet d’unes fotografies del seu 
president que consideren fetes “amb voluntat manipuladora”

X.Flores 
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Aquestes espectaculars imatges corresponen a la planta 
marina del Projecte Castor, situada a uns 22km de la costa de 
Vinaròs. Les fotos han estat realitzades i cedides per Fotospai. 
Recentment s’ha instal·lat el Top Side de la plataforma. Al 
maig del 2012 està previst que el projecte gasista entre ja en 
funcionament. 

Bon nadal!
amb les millors imatges

La plataforma marina del 
Projecte Castor, vista de prop
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El passat 5 de novembre es va consti-
tuir el col·lectiu del BLOC-Jove a Alca-
là de Xivert. Així doncs, una vintena 
de persones de diferents pobles de la 
comarca han posat en marxa el pri-
mer col·lectiu de joves del BLOC a la 
zona, amb el qual afirmen que prete-
nen “ser un nou referent nacionalista 
per als joves del nord”. En una segona 
reunió a Vinaròs, el 3 de desembre, es 
van traçar els objectius del col·lectiu 
comarcal i es van crear quatre grups 

de treball en ‘promoció i protecció 
dels recursos mediambientals’, ‘infra-
estructures’, ‘comunicació i implanta-
ció’ i en donar a conèixer ‘les possibi-
litats de la comarca’. 
També es van escollir les persones 
que formen part de l’organigrama or-
ganitzatiu del col·lectiu: Marta Sorlí 
és la secretària comarcal, el secretari 
d’organització Alfredo Roé, com a tre-
sorera s’ha escollit Vanessa Messeguer 
i com a vocals Joel Herrera i Maria Sorlí.

Es constituïx el BLOC-Jove Baix 
Maestrat-Els Ports

Bloc-Compromís ha iniciat una 
campanya perquè els ciutadans de 
les 49 poblacions que formen part del 
Consorci de la zona 1 puguin al·legar 
a l’ordenança fiscal reguladora de la 
taxa per a la gestió de la prestació del 
servei de tractament i eliminació de 
residus sòlids urbans. Dijous passat 
en la plaça del mercat de Vinaròs i 
diumenge passat a Benicarló, es va 
procedir a facilitar als ciutadans les 
instàncies per a realitzar aquesta 
reclamació, amb la qual s’espera 
aconseguir una rebaixa d’aquesta 
taxa. La taxa prevista per als 
habitatges d’aquestes poblacions, 
de 79,5 euros l’any, és considerada 
“un abús” per aquesta formació, que 
apunta que contrasta amb la vigent 
en altres poblacions similars, com per 
exemple a Camp de Morvedre, de 
l’àrea 2, que és de 63,58 euros anuals. 
Aquesta diferència d’un 25% superior 
és considerada una “discriminació” 
per part del Bloc. També es qualifica 
de “preu abusiu” el fet que un petit 
comerç de menys de 200 metres 
quadrats passe de pagar 120 euros 
anuals a gairebé 400 euros. “És una 
nova càrrega per al petit comerç 
de la comarca precisament en el 
moment que més durament està 

lluitant per la seva subsistència”, va 
indicar el secretari comarcal del Bloc, 
Joan Manel Ferrer, que considera que 
“afegir a la taxa pagada a l’Ajuntament 
la qual ara recapta el consorci suposa 
una càrrega desproporcionada en 
l’actual context de crisi econòmica”. 
La reclamació també destaca que 
“correspon a la Generalitat Valenciana 
cofinançar un 25 per cent de les 
despeses generals i a la Diputació 
cofinançar un 15 per cent en el mateix 
concepte, però ni en l’ordenança 
ni en l’informe que ho acompanya 
apareix cap tipus d’aportació per part 
d’aquestes administracions”. A més, 
la instància al·legatòria també diu 
que l’estudi econòmic que justifica 
l’ordenança preveu el pagament 
anual per part del consorci a la 
Diputació de Castelló de la quantitat 
de 824.220 euros en concepte de 
gestió tributària i gestió de padrons. 
“Una quantitat que multiplica per 16 
el pressupost previst per a les ajudes 
als ajuntaments per a la instal·lació 
de contenidors de recollida selectiva 
i resulta clarament desproporcionada 
per al treball a realitzar sense que per 
part del consorci s’aporti cap estudi 
que justifiqui que la proposta de la 
Diputació és la més econòmica”, va 

indicar Ferrer. El fet, segons va apuntar, 
“és que dels 79,5 euros que pretenen 
fer pagar en concepte de taxes, més 
de 5 euros no van destinats a la millora 
del servei, sinó al manteniment de 
la Diputació Provincial”. Finalment, 
s’al·lega que l’estudi econòmic 
realitzat reconeix un cost de la gestió 
pel tractament i eliminació de residus 
sòlids urbans per 8,4 milions, quan 
l’import previst en la proposta que 
va presentar l’empresa era inferior a 6 
milions. “En cap moment es justifica, 
en la documentació exposada al 
públic, aquesta diferència de preu”, va 
indicar Ferrer. 

Pressupost municipal 
D’altra banda, el portaveu local de 
Bloc-Compromís, Domènec Fon-
tanet, va donar a conèixer les pe-

ticions del seu grup per al pròxim 
pressupost municipal, que han sor-
tit de la campanya de pressupostos 
participatius. Les propostes, segons 
Fontanet, han estat elaborades 
tenint en compte les possibilitats 
econòmiques de l’Ajuntament. En-
tre elles, destaquen l’arranjament 
dels camins rurals de Mas d’en Brau 
i Melilles. També s’ha sol·licitat per 
escrit l’arranjament del pati de jocs 
del col·legi Sant Sebastià, el canvi de 
les cistelles de bàsquet de la plaça 
Corts Valencianes per queixes ve-
ïnals quant a sorolls i la disposició 
de voreres i bandes reductores en 
el carrer Benet XIII. En cultura i patri-
moni, el Bloc demana l’arranjament 
per una banda del santuari de la Mi-
sericòrdia en la qual la humitat ha 
deteriorat l’esmalt d’unes rajoles.

Bloc-Compromís inicia una campanya ciutadana per a rebaixar la taxa 
d’escombraries del Consorci de la zona 1
Presenten les propostes al pressupost municipal
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Dissabte 17 de desembre, Joves 
Socialistes de Vinaròs surt al carrer 
per recollir les joguines i els llibres de 
tots els vinarossencs, sumant-se així 
a la campanya provincial organitzada 
per la direcció provincial dels Joves 
Socialistes de la Província de Castelló. 
Aquesta campanya es durà a terme a 
totes les ciutat on Joves Socialistes 
estiga present.
Amb aquesta campanya es pretén que 
tots aquells xiquets i xiquetes de Vina-

ròs, que per la situació econòmica ac-
tual no poden rebre un regal aquests 
Nadals, puguin contar almenys amb 
una joguina o llibre que Joves Soci-
alistes de Vinaròs recollirà. Joves So-
cialistes de Vinaròs també ha iniciat 
contactes amb Càritas Vinaròs per tal 
que aquestes joguines i llibres siguen 
donades a aquesta organització.
L’horari de recollida de les joguines 
serà de 10:30 a 13:30 a la plaça del 
Mercat de Vinaròs.

Joves Socialistes de Vinaròs recull dissabte joguines 
i llibres per a què cap xiquet es quede sense regal

El PSPV-PSOE de Vinaròs ha acusado al gobierno 
local de haber “ralentizado” la actividad municipal y 

de “abandono” en las gestiones diarias. El edil Vicent 
Andreu Albiol considera que síntoma de ello es que 
las comisiones informativas y los Plenos celebrados 
hasta la fecha “se han caracterizado por estar vacíos 
de contenido”. Albiol asegura que el gobierno local 
tiene “muchas cosas retrasadas”. Entre ellas, citó el 
presupuesto municipal, aún no presentado. “Nos 
han dicho que a final de semana nos presentarán 
un boceto, pero tendremos muy poco tiempo 
para analizarlo, porque luego viene la Comisión y 
el Pleno” indicó, recordando que las cuentas “son 
una herramienta básica, y para dar nuestra opinión 
antes tenemos que conocer su propuesta”.
Los socialistas han planteado algunas propuestas 

que esperan que sean incluidas en el próximo 
presupuesto. Según Albiol, en su mayoría van en la 
línea de creación de puestos de trabajo, citando la 
puesta en marcha del Centro Especial de Empleo, 
el Vinalab y el Centro de Día, que consideran “tres 
pilares fundamentales que dejamos a punto en 
la anterior legislatura”. Otra de las propuestas en 
materia social y cultural es la reconversión del JJ 
Cinema en centro cultural polivalente, que ya fue 
aprobada en Pleno, mientras que también piden 
“que vuelvan las retribuciones tal como estaban el 
último año de nuestro equipo de gobierno, ya que 
ahora cobran más y la situación económica sigue 
siendo la misma”. 

El PSPV-PSOE acusa al gobierno local de haber “ralentizado” el Ayuntamiento
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Divendres 2 de desembre de 2011, abans de 
començar el simposi científico-tècnic dintre de la 
Trobada Oli i Oliveres Mil•lenàries del Territori del 
Sénia, es va celebrar un acte de reconeixement als 
propietaris d’oliveres mil•lenàries que serveixen per 
a produir estos olis als 8 molins que els produeixen: 
Molí de la Creu, Acomont, Alboredes, Montebre, 
Cervol, Cooperativa de Godall, Cooperativa de 

Càlig i Oli del Mas.
En total són 80 els propietaris i els pobles on es 
troben les propietats, que són (per ordre alfabètic): 
Càlig, Canet lo Roig, Cervera del Maestre, Freginals, 
Godall, La Jana, Sant Jordi, La Sénia, Traiguera 
i Ulldecona. En total van ser uns 30 els que van 
poder assistir a l’acte (als altres se’ls farà arribar 
igualment).
 A més dels propietaris també es va fer el mateix 
reconeixement als 8 molins que hem anomenat 
abans i que elaboren olis d’oliveres mil•lenàries del 
Territori del Sénia. I finalment, es va acordar donar-
lo als responsables de la revista “Raïls” del Centre 
d’Estudis d’Ulldecona que a l’any 2000 van publicar 
un número monogràfic dedicat a l’espoli d’estes 
oliveres i que va servir per cridar l’atenció de tota 
la gent, que eren Joan Josep Garrit, Francesc García 
i Francesc Itarte i, pel seu treball en fer l’inventari 
de les oliveres mil·lenàries del Territori del Sénia al 
biòleg Romà Senar. 
 L’acte va estar presidit pel Secretari d’Estat de 
Medi Rural i Aigua Josep Puxeu, acompanyat de 
representants de les 3 Comunitats Autònomes: 

Pere Vidal (Catalunya), Florentino Juste (Comunitat 
Valenciana) i Francisco Quílez (Aragó), del President 
de la Mancomunitat Taula del Sénia Juan José 
Palomo, de la presidenta de l’Associació Territori 
Sénia Pepi Cid, de l’alcalde d’Ulldecona Celestí 
Hervàs i d’altres alcaldes i regidors. També hi eren 
presents el director general de Desenvolupament 
Rural del MARM Jesús Casas i el subdelegat del 
Govern a Tarragona Ramon Inglés. Després de les 
paraules de l’alcalde i el secretari d’Estat, es van 
lliurar els reconeixements a totes les persones i, 
posteriorment, al pati del Claustre de l’ajuntament 
es va fer una foto de record.
Un dels propietaris ja bastant major d’edat, 
emocionat, va dir: “Veig que va valer la pena no 
haver fet cas de la persona que ara fa uns anys va 
vindre a comprar-me-les per arrancar-les i portar-
les qui sap a on, ja que avui ja no tindria ni els diners 
ni les auliveres. I en canvi ara, me donen poc oli, 
però me’l paguen prou bé i, d’esta manera podré 
deixar estes auliveres als meus néts, demanant-los 
que ells facen el mateix. Guardaré este obsequi en 
tot l’orgull del món”.

Dimarts 13 de desembre al Mercat de 
la Boqueria de Barcelona es van pre-
sentar els Olis d'Oliveres Mil•lenàries i 
de les varietats tradicionals del Territo-
ri del Sénia. Va fer una cata d'oli de la 
varietat farga la Cap del Panell de Tast 
Oficial de Catalunya, Àngels Calvo i, a 
continuació, el famós cuinerIsma Pra-
dos va fer una sessió de cuina expli-
cant la millor manera d'usar estos Olis 
amb diferents aliments.

ACTUALITAT

Reconeixement als propietaris d’oliveres mil·lenàries, als 8 molins productors i a persones que han ajudat

Redacció

Presentació d’olis d’oliveres mil·lenàries al mercat de la Boqueria

Salvador Quinzá Macip | Secretario de la Federación de Cofradías de Semana Santa de Vinaròs
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La confraria del Natzaré i Sant Sepulcre va 
presentar dimecres el betlem tradicional 
que munta en els últims anys a l´església 
Arxiprestal, en un acte al qual van assistir 
l´alcalde, Juan Bautista Juan, i regidors de la 
corporació. El tècnic municipal de cultura Xavi 
Palomo va explicar els detalls del betlem que 
és més vinarossenc que mai, donat que està 
ambientat vora la platja i es veuen alguns dels 
edificis més típics de Vinaròs com el campanar 
i la cúpula de l´Auditori. A més es representa 
una escena carregant “borregos” en una barca, 
per recordar una de les activitats comercials 
més antigues del municipi.

L’Arxiprestal acull el 
betlem de la Cofradia del 
Natzaré i Sant Sepulcre 

El betlem de la Cofradia del Natzaré i Sant Sepulcre ja llueix a l’església Arxiprestal. Es tracta d’un betlem que representa la 
ciutat de Vinaròs i que va ser beneït per mossén Emili Vinaixa.
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POR LOLA MONREAL, TU BRUJITA      TEL. 617 411 532
Horóscopo

Este mes no te atrae nada orga-
nizar la casa para las fiestas pues 
los astros influyen en tu parte 
psicológica, en vez de la exterior 
o lo que te rodea, en tu forma de 

pensar y actuar. Son días idóneos para pre-
parar el reinicio del año nuevo, recargándote 
de energías y dando un toque mágico a tu 
rutina, que sólo puedes dar tú pero que re-
percutirá en quienes te rodean.

Este mes los planetas indican 
que vas a estar de visitas, rodea-
do de personas a las que te unen 
vínculos muy especiales. El con-
sejo es que estés atento a todas 
las señales que te transmiten 

los demás, porque de ellos vas a aprender 
mucho más que lo esencial, para poder co-
menzar un nuevo año con perspectivas muy 
distintas al anterior.

Diciembre te trae más ganas 
de salir y relacionarte, y estarás 
más abierto a manifestar lo que 
sientes, deseas, o esperas de los 
demás. Aprovecha estos días 
para conectar con quienes tienes 

temas pendientes de solucionar o para hacer 
nuevos tratos con socios pues las ideas que 
les propongas van a traerte éxito si las haces 
acompañado. Cuida de tu cuello y la garganta.

Lo mejor de diciembre la salud si 
eres positivo te tomas tu tiempo 
para todo, sin estresarte. 
Lo más complicado los asun-
tos relacionados a la profesión 
porqué se verá influida por las 

obligaciones personales. Intenta separar 
cada tema para no estar molesto con todos 
y acaben pagando el plato que no han roto. 
El trabajo remunerado llega y las deudas dis-
minuyen.

Atento a todos los pagos pendien-
tes que has dejado atrás, pues se 
revelan ante ti sin más esperas. Los 
planetas harán que te cueste poder 
expresar todo lo que llevas dentro 
deseando salir, pero cuando lo ha-

gas, te sentirás orgulloso de lo conseguido 
por tu fuerza de voluntad.
 Si sacas al niño que llevas en tu interior y le 
propones metas nuevas, serán obsequios que 
te agradecerá interiormente. 

En diciembre algún tema relacio-
nado con la familia podría alterar 
todos los planes de las fiestas na-
videñas. Los sentimientos andan 
a flor de piel y no acompañan tus 

deseos a principios de mes. El consejo de los 
planetas es que recurras al pasado, para re-
cordar quién eres, de dónde vienes y dónde 
quieres ir, y encontrarás antes de acabar el 
2011 el camino que debes seguir en el 2012.

Este mes te entrarán unas ganas 
tremendas de estudiar, pues los 
astros te mandarán sus influencias 
directamente a esa área sintiéndote 
más filosófico o que debas firmar 

unos papeles importantes marcando un 
replanteamiento por tu parte. Se propician las 
relaciones con hermanos o familiares próximos 
que, aunque basadas en las experiencias 
vividas antes, darán un vuelco insospechado.

Este mes tomas conciencia de 
varias características de ti mis-
mo que desconocías. Aprove-
cha para potenciarlas y lograr 
así un equilibrio perfecto que te 

acercará nuevas oportunidades. No temas a los 
cambios por muy inesperados que sean pues 
te proporcionan nuevas ilusiones que sabrás 
transformar en ideas muy prósperas. Cuídate de 
posibles caídas o torceduras. 

El efecto que causas en los de-
más es lo que te tiene preocu-
pado este diciembre. Las com-
pras pueden alegrarte unas 
horas pero no permitas que te 
estropeen el resto de planes. 

Debes ser cuidadoso pues los planetas no te 
dejarán ser consciente de todo lo que haces 
viviendo al máximo cada instante sin pre-
ocuparte demasiado de los efectos secunda-
rios de tus actos.

Si tienes algún proyecto im-
portante entre manos que 
debes finalizar, entregar o 
firmar este mes, debes saber 
que vas a tener que pospo-

nerlo un poco más. En la salud no acabas de 
sentirte del todo bien, como si las pilas estu-
vieran descargándose... la meditación puede 
ayudarte a encontrar ese equilibrio. Tu parte 
física manda a la mental, así que una buena 
caminata también te ayudará.

Este mes, se concretan ideas que 
llevabas en mente, formalizán-
dolas junto a personas afines a 
tus ambiciones profesionales. En 

casa reina la paz, así que ha llegado el mo-
mento de aprovecharlo para atar esos lazos 
sentimentales que parecían deshacerse. Los 
astros harán que tengas un muy feliz fin de 
año pero no te extrañe si este año te da la llo-
rera recordando viejos tiempos.

La madre para los chicos y el 
padre para las chicas, toma un 
cariz distinto en diciembre, por 
algún suceso que cambiará tus 
esquemas: quizás descubras un 

secreto o la doble cara de la moneda, o tu 
papel actual de padre te hará comprender, 
reaccionar y resolver esos conflictos que 
llevan tanto tiempo en tu interior. Terminarás 
el 2011 con un muy buen sabor de boca.

En Nochebuena jamás debe faltar en la mesa el pan, la 
sal y el agua fresca, el clavo de olor, la vainilla y la canela, 
todos elementos usados para rituales de magia. La 
canela sirve para liberarnos de malas energías y sana 
todo tipo de malestares físicos, estados de tensión y es 
afrodisíaca, lo mismo que la vainilla, que nos ayuda a 
mantener tranquilidad. El clavo de olor se usa mucho 
en la magia del amor. Las especias se pueden poner 
todas juntas en un mismo platito.
Vestir la mesa con tonos de rojo, verde y blanco que 
son simbólicos de la Navidad. Adornarla con tres velas 
blancas, dos rojas y una verde. A lo largo de la mesa hay 
que poner una cinta tipo raso roja, una verde, una amarilla 
y una azul claro. En un pequeño bol poner miel canela y 
agua de azahar. Cuando comience la cena a excepción 
de las cintas todo lo demás se puede poner en cualquier 
otro lugar o mueble cercano a la mesa. Al finalizar la cena 
la “anfitriona” repartirá un trocito de cada cinta a cada uno 
de los comensales. Cada una de las personas que haya 
compartido este ritual deberá luego mojarse las manos 
con los ingredientes de la miel restregándoselas bien 
aguantando las manos húmedas unos segundos, y luego 
puede lavarse. Es muy bueno que se toquen las manos 
unos a otros, para compartir dulzura y prosperidad 
familiar. Las cintas las deberán guardar durante todo el 
año en su cartera o similar y las del año anterior al ser 
reemplazadas, se quemarán en una de las velas blancas 
que estaban encendidas durante la cena. Hay que dejar 
que las velas se consuman al completo.
 

Día 31
 Lo tradicional 
- Come tres cucharadas de lentejas, sin aliño. Por cada 
cucharada pide un deseo. 
- Sube y baja escaleras con maletas.
- En una copa o botella coloca sándalo, dicen que 
atrae dinero. Pon también monedas, arroz y sal de mar. 
Tápala y guárdala. Con eso se asegura que no te faltará 
dinero en el año. 
- Colocarse la ropa interior al revés con una cinta roja 
es otra antigua costumbre. 
- Escribe todas las cosas que no quieras que se vuelvan 
a repetir y quémalas después de brindar, con romero, 
con eso quemas el pasado. Tira  las cenizas en el baño 
y echa a correr el agua. 
- Si deseas pasión, usa ropa interior roja. 
- En la copa de champagne que te tomarás coloca un 
anillo bueno.  
- Duerme del revés.
    
Sobre la mesa tiene que haber algo dorado, color que 
se ha relacionado siempre con el mundo económico. 
Cuando den las doce campanadas mientras toma las 
uvas, procura tener en la mano izquierda monedas, 
estar de pie y apoyarte solo en el pie derecho como 
simbolismo de entrar bien al año que está naciendo.
  

Día 1
Dúchate con sidra, para potenciar la economía.
Felices Fiestas familia

acuario

cáncer

aries

sagitario

escorpio

libra

leo

virgo

géminis

capricornio

tauro

piscis

Nochebuena
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Aries
Quema una varita de incienso de canela. Luego 
prende con cerilla una vela roja al lado de un 
objeto de hierro. Pide que te regalen un geranio 
y cuídalo hablándole todos los días de lo que 
esperas conseguir este nuevo año. Por último, 
consigue con una foto de Alemania y visualízate 
allí, porqué ese país va a recargarte de energías 
muy beneficiosas. Vístete de rojo cuando te sientas 
alicaído.

Tauro
Por ser tierra quemarás una varita de incienso de 
jazmín y seguidamente prenderás dos velas, una 
rosa pastel y otra azul pálido, colocadas cerca de 
un objeto de cobre o un lapislázuli. Luego pide que 
te regalen un rosal o unas violetas y ponlos lo más 
cerca posible de la zona donde trabajas o estudias. 
Para tu escapada de vacaciones elige Irlanda (o 
visualízala) como el mejor lugar para ti. Viste de 
amarillo cuando te sientas sin fuerzas. 

Géminis
Tu elemento es el aire y por ello debes encender 
una varita de incienso de almizcle, tres velas 
amarillas colocándolas al lado de algo que 
contenga mercurio como un termómetro, o una 
ágata. Ruega a tus seres queridos que te regalen 
lirios o lavanda. Cuando planees las vacaciones 
escoge Estados Unidos o Gales para tu viaje (o 
visualízala). Y recuerda vestirte de colores chillones 
cuando te sientas bajo de moral. 

Cáncer
Del elemento agua, atraerás la buena suerte con 
una varita de incienso de menta y cuatro velas 
plateadas, o blancas, poniéndolas cerca de algo de 
plata o una perla. Después pide a alguien cercano 
que te obsequie con una planta silvestre o un 
arbolito rico en savia y al ofrecerle tus cuidados 
diarios transmítele tus deseos y buenas energías. 
Los astros te recomiendan Escocia (visualízala). Y el 
color el blanco. 

Leo
Tu elemento es el fuego y por ello deberás encender 
una varita de incienso de mimosa o mandarina y una 
vela de color naranja que colocarás al lado de un ob-
jeto de oro o junto a un rubí. Cuando vayan a hacer-
te un regalo pide que sea un girasol o un arbusto de 
romero. Para tus vacaciones de verano elige Italia (o 
visualízala) como el mejor lugar para ti y viste de color 
naranja para sentirte bien contigo mismo.

Virgo
El elemento que rige tu horóscopo es la tierra, y 
por ello deberás prender un incienso de violetas 

y dos velas de color marrón colocadas al lado 
de un objeto que contenga mercurio (como un 
termómetro) o un jaspe rosado. Un obsequio 
genial para ti seria una planta pequeña de flores 
pequeñitas de colores llamativos que te recargará 
las energías y para tus vacaciones el mejor lugar 
que puedes elegir es Grecia (o visualízala). Vístete 
de morado.

Libra
Tu elemento es el aire y nada mejor para asociarte 
con él que encender una varita de incienso de 
azahar y tres velas de color verde pálido que 
acercarán a ti la buena suerte si pones cerca un 
objeto de aluminio o un zafiro. El mejor regalo 
que pueden hacerte es una planta de flores azules 
o un rosal. El lugar a donde debes dirigirte para 
tu suerte es Austria (o visualízala). Y el color que 
debes vestir, el verde pastel. 

Escorpio
El incienso que va a reequilibrarte es el Pachuli, o 
eucalipto. Las velas son cuatro de color rojo oscuro 
o granate que deben estar cerca de algo de hierro 
o un ópalo, siempre que necesites pedir algo al 
universo. Pide que te obsequien con un rododendro 
o un arbolito frondoso que transmutará tus energías 
y recuerda vestir tonos rojizos. Si vas a Noruega (o 
visualízala) te reencontrarás contigo mismo.

Sagitario
El incienso que deberás prender es el de 
orquídea o rosa y una vela de color púrpura que 
colocarás cerca de un objeto de estaño o de un 
topacio. Cuando llegue una fecha especial, que 
te regalen claveles o una encina bonsái, que si 
cuidas con mucho esmero atraerán hacia ti los 
buenos momentos. El lugar que debes elegir para 
descansar (o visualízala) es Australia, y el color que 
debes vestir el azul marino. 

Capricornio
El incienso más acorde para equilibrarte es el de loto. 
Préndelo junto a dos velas de verdes oscuros, cerca 
de algo confeccionado con plomo o de una turquesa. 
Tus seres queridos que te regalen hiedra o algún 
pino que puedas cuidar en tu jardín o terraza, pues 
ellos transmutarán la energía negativa del hogar en 
positiva. Recuerda vestir de color gris verdoso para 
sentirte bien y de visitar la India (o visualízala).

Acuario
La lavanda es el aroma que deberás elegir para 
tu incienso y tres velas de color azul eléctrico 
colocadas al lado de una amatista. Préndelas cada 
una con una cerilla distinta y pide tus deseos. 
Luego pide a alguien que lleve más de tres años 
en tu vida que te obsequie con una orquídea o un 

pequeño árbol frutal, que deberás cuidar. Dirígete 
a Suecia (o visualízala) para recargar tus baterías y 
recuerda vestirte de tonos azules.

Piscis
Último signo, deberás prender una varita de 
incienso de magnolia y seguidamente cuatro velas 
del color del mar que debes colocar junto a una 
copa de agua y un objeto de estaño. Un nenúfar o 
un joven sauce bonsái, transmutarán tus energías 
negativas en positivas. Para tus vacaciones las Islas 
Canarias o cualquier lugar donde puedas tomar 
contacto con el mar o los delfines. Vístete de verdes 
azulados para alegrar tus días.

Rituales 

Por Lola Monreal
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El pasado 2 de diciembre, las chicas y chicos del gimnasio System Sport de 
Vinaròs hicieron la habitual cena de Navidad en el Restaurante Teruel, estuvo 
muy divertida, desde aquí animamos a la gente a unirse a esta gran familia. Les 
deseamos Feliz Navidad y feliz año 2012.

System Sport

Felicidades

Santa 
Catalina

Comparsa 
Els Mateixos

Las chicas del Molino

La Reina del 2011, Angela Caballer, va donar la benvinguda 
a la nova Reina 2012, Vanessa Martínez. Donem les gràcies a 
Àngela per haver sigut la nostra reina

Julia ha cumplido 6 años

Dustin y 
Alba Isabel 
preparados
para 
celebrar 
el día de 
Santa 
Catalina

Després de veure l'espectacle, algunes de 
les excursionistes de l'EPA es van voler fer 
la foto devant del teatre. Són "Las chicas 
del Molino" de Vinaròs.

Va estar a Vinaròs l’última setmana 
del mes d’agost del 2009, amb 
motiu del premi “L’Esguard” atorgat 
al director de cinema vinarossenc 
Germán Lorente i amic personal 
d’Alberto. El propi actor, i per a 
sorpresa de tots els assistents, va fer 
acte de presència com a convidat 

especial, felicitant al guardonat.
Tres dies desprès, el diumenge 30 
d’agost, al carrer Socors i a la terrassa 
de Casa Peña celebràvem una 
tertúlia de cinema uns quants amics 
aficionats al setè art amb la bona i 
grata companyia del mateix actor. 
Alberto q.e.p.d.

A la 
memòria 
de l’actor 
argentí 
Alberto de 
Mendoza 
Juanma 
Beltrán
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Saborós arròs

Les millors
lectures per

Nadal

Els Diarisa



20

17 desembre 2011EXTRA de Nadal 2011

SOCIETAT

Corals

Felicidades
Celebració del 90 aniversari 
de la senyora Rosa i família. 
Moltes felicitats!

Els xiquets de les corals dels 
col·legis van animar l’encesa 
de les llums de Nadal
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Bienvenida

50 años 
de oro

Amics i veïns

Felicidades

Bienvenido

Aunque me adelanté, me ganaste por 3 horas 
Adam. El padrí y la tía te dan la enhorabuena

Adam, no te esperábamos tan pronto, por eso la alegría y la 
sorpresa han sido dobles. Enhorabuena a las dos familias, en 
especial a los papis Santi y Euelia

Els veïnets, passant-s’ho bé

Muchas felicidades para Erik 
Calvo Beltran por su graduación 
de licenciado en Química

Muchas 
felicidades 
a Ramón y 
Lola por sus 
50 años de 
matrimonio

c/ San Cristòbal, 47 Vinaròs 
Tel. 964 45 00 35 

Felices 

Fiestas
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Locura

Narradora

Poche And Friends

Carme Mengual Roca, narradora del 
concert de Sant Cecília

Amb totes les demés comparses, 
la ‘Poche And Friends’ també va 
gaudir de les seves paelles.

Locura, animant el 
carrer Major amb el 
seus balls per Nadal

Asociación López Dóriga
Se comunica a todos los asociados que el dia 20 
a partir de las 10 horas se efectuará la entrega 
de los lotes de Navidad, previa la entrega del 
justificante de pago de esta anualidad.
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Juan Bautista Juan lleva seis meses al 

frente del Ayuntamiento de Vinaròs. 

Su entrada ha sido en plena crisis 

económica, una crisis global tan 

profunda que ha hecho replantear las 

políticas de todas las administraciones, 

y de la cual tampoco se libra el 

consistorio vinarocense. En este 

contexto de escasos ingresos y un 

elevado endeudamiento que no 

permite realizar grandes inversiones, 

el nuevo equipo de gobierno ha 

empezado a aplicar medidas de 

austeridad con el objetivo principal de 

reducir esta deuda y reequilibrar las 

cuentas públicas. A todo ello, hay aún 

muchas cuestiones por resolver en 

todas las áreas municipales. La revisión 

del Plan General de Ordenación Urbana, 

el futuro de proyectos como el polígono 

industrial de les Soterranyes o la gestión 

del Vinalab son algunos de ellos. 

¿Cómo definiría estos seis meses al frente del 
Ayuntamiento?
Han sido seis meses donde nuestro trabajo ha sido 
poner al día el Ayuntamiento, nos encontramos 
con un presupuesto aprobado por el anterior 
equipo de gobierno y gastado en más de un 70%, 
por lo que hemos trabajado en sentar las bases 
para desarrollar nuestras políticas a partir del 
próximo año sin dejar de prestar los servicios que 
la ciudadanía requiere, y empezar a tomar algunas 
de las medidas que anunciamos en campaña 
electoral para poner, de verdad y tras muchos 
años, el Ayuntamiento al servicio de las personas.

¿Está satisfecho del trabajo realizado hasta 
el momento?
Sí, creo que en pocos meses la ciudadanía ha 
percibido ya un nuevo estilo de gobernar, una 
forma de hacer las cosas más cercana a los 
ciudadanos, de ser más eficientes y más austeros. 
Nuestra principal preocupación es reducir la 
deuda de 27 millones de euros que nos dejaron en 
herencia y que lastra la acción de gobierno.

Han llegado al consistorio en plena crisis 
económica y han empezado a aplicar 
medidas de austeridad y de recorte de gastos 
innecesarios. ¿En que áreas ha habido que 
ajustarse más el cinturón?
En todas las áreas toca apretarse el cinturón pero 
tenemos una línea roja que sabemos que no 
debemos traspasar y por eso los Servicios Sociales, 
Educación y Fomento del empleo no se van a 
ver recortados. Hemos rebajado los sueldos de 
todos los ediles en un 30% respecto a la anterior 

legislatura, los miembros del equipo de gobierno 
nos pagamos nuestros móviles, hecho que supone 
un ahorro para el Ayuntamiento de 32.000 euros 
durante la legislatura... hay sitios donde podemos 
ser más eficientes y lo estamos demostrando 
desde el primer día.

Ustedes como oposición han estado en 
contra de la ubicación del polígono industrial 
en Les Soterranyes y han dudado de su 
viabilidad. Ahora, en el gobierno, y revisados 
los trámites, los argumentos ¿son favorables 
o contrarios a seguir con el polígono como 
les solicitan el PSPV y el PVI?
El PSOE y el PVI encargaron a una empresa un 
estudio de viabilidad del polígono de Soterranyes, 
ese estudio nos cuesta casi 1 millón de euros y la 
propia empresa dice que un polígono industrial 
tal y como tenían previsto los anteriores es 
completamente inviable para un desarrollo local 
municipal. Ahora, las fincas están compradas y no 
podemos dejar perder la inversión allí realizada 
pero tendremos que redefinir todo el proyecto.

¿Qué le falta al Vinalab para empezar a dar 
servicio a los vinarocenses y cuando cree que 
podrá ser una realidad?
El Vinalab está en los pasos finales. El edificio es 
cierto que estaba construido pero sin ninguna 
previsión de cómo hacerlo funcionar. El concejal 
de nuevas tecnologías, Juan Amat, está realizando 
una gran labor y espero que dentro de pocos 
meses los resultados sean visibles y Vinaròs tenga 
un nuevo foco de creación de empleo y ayudas a 
los emprendedores.

“En 2012 nos tocará 
seguir pagando los 

excesos de gobiernos 
anteriores”

Juan Bautista Juan, 
alcalde de Vinaròs

X. Flores

17 desembre 2011
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¿Cómo enfocarán su gestión?
Hemos iniciado los trámites para la creación de 
una sociedad de economía mixta que es la única 
forma de que el Vinalab sea viable y eficaz en sus 
objetivos. El PSOE y PVI plantearon una fundación 
para su gestión que los informes técnicos 
desaconsejaron en estos momentos de crisis, por 
eso nosotros hemos iniciado esta nueva forma de 
gestión que pensamos que dotará al Vinalab de un 
nuevo aire y mayor dinamismo social y económico.

El episodio de lluvias ha marcado un 
paréntesis. ¿Existe ya una 
cuantificación de los daños 
en bienes públicos?
Los daños son cuantiosos, sola-
mente en bienes públicos asci-
enden a más de 360.000 euros, 
de los cuales hay casi 70.000 eu-
ros que son urgentes. Creo que 
hemos actuado con rapidez, 
atendiendo con celeridad a los 
afectados y dando soluciones 
a problemas graves. Sin lugar a 
dudas, lo mejor de este episodio 
de lluvías ha sido que ninguna 
persona ha sufrido daños como 
desgraciadamente ocurrió en 
Onda.

A pesar de haber vivido 
una cantidad de agua ex-
cepcional, se ha cuestio-
nado si son suficientes las 
infraestructuras del sub-
suelo. ¿Qué hay que revisar y donde se debe 
actuar en este sentido dentro del término 
municipal?
Hay que revisar el Plan General de Ordenación 
Urbana (PGOU). Algunos durante ocho años lo 
han criticado hasta la saciedad pero no lo han 
tocado más que para construir más y conseguir 
más recursos económicos. El PP planteó una 
revisión del PGOU en campaña y ya está vigente 
esa suspensión de licencias durante un año que 
nos permitirá revisar aquellos puntos mejorables 
de un PGOU que después de 10 años aprobado 
necesitaba una revisión.

¿Esta revisión del PGOU ha de ser total o 
parcial y qué agentes podrán intervenir en 
esta revisión?
Estamos abiertos a cualquier colaboración. Los 
partidos de la oposición llevan dos meses sin 
decirnos qué aspectos del PGOU quieren modificar, 
lo que demuestra una vez más que no están por la 
labor de colaborar, pero cualquier persona puede 
proponernos sus mejoras o aspectos a estudiar, 
estamos abiertos a todos porque esta suspensión 
de licencias es una oportunidad de mejorar entre 
todos el PGOU que marcará el futuro urbanístico 
de Vinaròs. Consideramos el PGOU como un 
documento vivo que necesita ir adaptándose 
a las necesidades de cada momento ya que las 
circunstancias son cambiantes y por tanto deben 
de condicionarlo, no es necesario una modificación 
total absolutamente engorrosa y errónea.

¿Cómo definiría el estado económico del 
Ayuntamiento de Vinaròs?
La situación es más que preocupante. Tenemos 
por delante créditos para devolver, sentencias que 
pagar porque no se defendieron bien los derechos 
del Ayuntamiento y un gasto corriente que se ha 

disparado durante los últimos años. Confio en 
poder reconducir esta situación y que al finalizar la 
legislatura hayamos reducido en una gran parte ese 
127% de endeudamiento que nos encontramos, 
porque ello significará que Vinaròs podrá volver 
a invertir en grandes obras e infraestructuras que 
son vitales para nuestro desarrollo como ciudad.

En relación a las inversiones, ¿cúales se 
podrán incluir en el presupuesto municipal 
para el año 2012?
Hemos aprobado una modificación de 571.000 

euros para la construcción de 
la piscina municipal, una obra 
de la que veremos su inicio 
durante el año 2012. Habrá 
inversiones que deberemos 
preveer como consecuencia 
de las lluvías pero la situación 
económica es tan delicada que 
poco margen quedará para 
invertir. En 2012 nos tocará 
seguir pagando los excesos de 
gobiernos anteriores.

A grandes rasgos, ¿cúales 
son las prioridades del 
Ayuntamiento para el 
próximo año?
A nivel municipal poner en 
marcha el comedor social, que 
fue una de nuestras prioridades 
en campaña, activar el Centro 
del Conocimiento y el traslado 
del archivo histórico. Respecto 

a la Generalitat vamos a exigir el segundo Centro de 
Salud y el colegio Jaume I para que sean prioridades 
de la Generalitat con nuestra ciudad. Y con el nuevo 
gobierno de Mariano Rajoy dos serán los temas que 
pondremos sobre la mesa, la variante de la N-340 y 
los trenes de cercanías.

Esta situación ha paralizado también la ex-
propiación de la zona verde. En el Pleno, la 
oposición advirtió que podía suponer que el 
propietario llegue a un contencioso o incluso 
que pueda convertirse en 
un nuevo caso Vandowska. 
¿no tienen miedo a este ex-
tremo?
Los informes técnicos avalan la 
suspensión de licencias y la opo-
sición lo sabe porque se les ha 
informado en la comisión perti-
nente. Quieren alarmar hablan-
do del caso Vandowska cuando 
este asunto judicial ha llegado 
donde ha llegado por la desidia 
del anterior equipo de gobierno, 
nada tiene que ver con el de-
recho de acudir a una reclama-
ción los propietarios de la zona 
verde, como así se ha producido 
con anterioridad en el caso “Sen-
tencia Comes” y que justamente 
motiva la suspensión de programas la posibilidad de 
aportar soluciones. Tenemos ganas de mejorar Vinaròs 
y no vemos en la oposición ningún afán de colaboraci-
ón o de ayuda, una lástima.

Después de las Elecciones Generales, en 
estos momentos las tres administraciones 
–estatal, autonómica y municipal- son del 
mismo signo político. ¿Es esto una ventaja a 

pesar de la coyuntura económica?
Ser del mismo color político no es una ventaja 
en sí mismo. Siempre hemos defendido la lealtad 
institucional como motor de la colaboración 
entre administraciones. Si PSOE y PVI en lugar de 
atacar y considerarse “mini-Generalitat” hubiesen 
mantenido ese respeto institucional sin duda que 
Vinaròs habría logrado más inversiones, ahora 
todas las administraciones tienen problemas 
económicos y por eso hemos de ser más 
reivindicativos además de recuperar los ocho años 
perdidos.

Hay infraestructuras pendientes, tanto del 
Gobierno central como de la Generalitat. 
Del Gobierno, los espigones, la comisaría, la 
pasarela del Cervol o la variante de la N-340, 
entre otras. ¿En qué punto se encuentran 
estos proyectos?
En estos temas el gobierno central socialista nos 
ha engañado tantas veces que esperaremos a 
que tome posesión el nuevo gobierno de Mariano 
Rajoy para que nos digan de verdad cual es la 
situación de cada uno de ellos. 

La tramitación del DNI es un suplicio para 
muchos vinarocenses. ¿Se sabe cuando se 
mejorará definitivamente este servicio sin 
tomar medidas transitorias como hasta ahora?
Hasta ahora la subdelegación del Gobierno central 
nos ha prometido muchas cosas pero nunca 
ninguna ha sido verdad. Cuando se nombre 
el nuevo subdelegado seré exigente con esta 
demanda y estoy seguro que se nos dará una 
respuesta y podremos poner fin a esa lista de 
espera de más de un año.

De la Generalitat, entre otros, el quinto CEIP, 
la ampliación del Vilaplana y el segundo Cen-
tro de Salut...
Ya he dicho antes que seremos exigentes con la 
Generalitat, lo estamos siendo desde el primer día, 
y por eso tanto el segundo Centro de Salud como 
el colegio Jaume I vamos a reclamarlos todos los 
días porque Vinaròs los necesita.

¿Está satisfecho del desar-
rollo de los Plenos respecto 
a la anterior legislatura?
Sí, han vuelto a la normalidad y 
sin necesidad de cronómetros, 
solamente aplicando el regla-
mento de funcionamiento y 
que el anterior alcalde se lo sal-
taba a la torera. Quiero que se-
amos un Ayuntamiento normal, 
donde se debata con libertad 
de tiempo y de expresión, don-
de el alcalde no abuse de su po-
sición para aleccionar y donde 
se contesten a las preguntas de 
la oposición en el Pleno.

¿Qué le pide al 2012?
Salud para todos y unión para 

salir de la crisis económica. Si todos tiramos del 
carro en la misma dirección estoy seguro que poco 
a poco saldremos adelante y volveremos a etapas 
de crecimiento y creación de empleo. Desde el 
Ayuntamiento de Vinaròs más que una petición, 
me comprometo junto a mis compañeros, a que 
dentro de 12 meses con trabajo y dedicación 
todos estemos un poco mejor que ahora y 
reequilibremos las cuentas públicas.
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Carlos Monfort, president de l’Associació de Venedors del Mercat

La junta de l’Associació de Venedors del Mercat de 

Vinaròs ha estat renovada i el seu nou president és Carlos 

Monfort, que relleva en el càrrec a Ángel Martínez. El canvi 

al remodelat recinte ha suposat un salt qualitatiu molt 

esperat  pels venedors després d’una llarga temporada  

a un mercat provisional que va ocasionar pèrdues de 

clients. Ara, amb un mercat “bonic, ampli i lluminós”, com 

el mateix Monfort el definix, i després de resoldre amb 

l’Ajuntament algunes petites mancances i deficiències 

que encara té l’obra, el nou president confia en donar-

li amb el temps l’impuls necessari per convertir-lo en 

un mercat de referència. Omplir les parades per ampliar 

l’oferta, impulsar el servei a domicili o la creació d’una 

pàgina web del mercat, són alguns dels seus objectius. 

El Mercat està més que mai disposat a oferir la màxima 

qualitat, servei personalitzat i simpatia. Un lloc on la gent 

que acudisca se sentiga com a casa.

X.Flores

“Omplir les parades i ampliar l’oferta 
donaria un impuls al mercat”
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Quins objectius t’has marcat en esta nova etapa al 
front de l’Associació de Venedors?
El primer objectiu és que el mercat estiga ple, omplir les 
parades i que hi haja una oferta més àmplia d’articles. Cal 
acabar d’arrancar-lo. El mercat agrada i fins a cert punt ja 
funciona, perquè  està concorregut, però ens agradaria 
que vinguera encara més gent.  
T’ha donat o has demanat algun consell a Àngel, 
l’anterior president?
Per suposat. Compto amb ell i en la seua col·laboració. 
Ens aconsella en tot allò que pot i ens soluciona qualsevol 
dubte que tinguem.
Us havíeu de reunir amb l’alcalde per fer-li saber 
algunes mancances que havíeu detectat i que 
considereu imprescindibles. Quines?
Ens vam reunir amb l’alcalde, però va ser un encontre 
breu, en el que vam resoldre algunes coses, però  vam 
quedar en tornar a vore’ns amb més tranquil·litat. En 
general tenim vàries coses importants que calen arreglar. 
Per exemple, la part de la entrada del mercat no tanca 
de manera hermètica i s’escapa l’escalfor i el fred a l’estiu, 
la qual cosa no és adequada per un mercat. Tampoc el 
sistema informàtic està acabat, tot i que està tot preparat, 
i també cal tapar l’entrada directa de sol que fa malbé 
articles d’algunes parades i és una cosa que cal resoldre 
de manera urgent. 
Heu pensat en fer una pàgina web del mercat?
Sí. És una de les idees que també vam transmetre a 
l’alcalde com una cosa molt necessària. Creiem que 

es podria posar en marxa una pàgina web enllaçada 
dins la pàgina de l’Ajuntament on s’expliquessen les 
característiques del Mercat de Vinaròs, un dels més 
grans de la província. També la seua oferta i activitats i 
qualsevol tipus d’informació relacionada.
Què li fa falta al mercat per a que tinga la vida dels 
mercats de ciutats properes i similars en habitants a 
Vinaròs, com per exemple Tortosa?
Aquí hem tingut un problema greu, que han sigut els dos 
anys que hem estat al mercat provisional. El lloc no era 
l’idoni per moltes qüestions i molta gent va deixar d’anar-
hi, la clientela va baixar. Ara ens cal una mica de temps, 
perquè crec que el recinte es mereix este tracte de gran 
mercat. De moment tenim feina, però falta un impuls. 
Omplir les parades, donar més serveis, com per exemple 
servei a domicili, oferir més productes o tindre una 
pàgina web ens ajudaria molt a donar este pas endavant. 
En general, n’esteu satisfets d’estos mesos des de que 
es va inaugurar la remodelació?
Sí. El mercat ha quedat molt bé, no en tinc cap dubte. 
És agradable, ample, lluminós. Una de les coses boniques 
que té és el seu espai, cosa que a vegades juga en contra, 
perquè fa aspecte de buit encara que hi haja molta gent 
degut a que els passadissos són molt amples. 
Com es preveu esta campanya de Nadal?
Es presenta bé. Nadal és un moment en el que la gent 
amplia les compres, i el mercat té una oferta molt àmplia 
i de molta qualitat. Amb això, estem convençuts que serà 
una bona campanya.
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- ¿Lucas, qué representaba para la vida antigua de la ciudad el “caragol”?
· El caracol, al pueblo de Vinaròs, tenía dos utilidades bien diferenciadas. 

En el mar se usaba los días de niebla para marcar la posición de la barca y 
avisar a las que por allí navegaban. En el campo, el “manaxeu” lo utilizaba 
para indicar la hora de rancho y el fin de la jornada.
- ¿Qué es el “caragol” de Les Camaraes”?

∙ El caragol de les Camaraes es un “Tritón de Mar” de buen tamaño de los que 
sacaban los marineros que pescaban en “Les Columbretes” o en Menorca. 
El primer caracol de Les Camaraes era de Rosa Landete, la cual, sobre el 
año 1973 nos dijo “xiquets, veniu que vull parla amb vatros”… Marisín y yo, 
asustados dado el carácter de Rosa, nos presentamos en su casa y cuál fue 
nuestra sorpresa y alegría que a Marisín le dejó el legado de Les Camaraes, y 
a mí me regaló el “caragol” que siempre se había tocado.
- ¿En qué piezas se hace sonar?

∙ En “La Camarae”, creo que es en la única pieza del folklore nacional, por no 
decir del mundo, en que el caragol está presente.
De modo excepcional, Les Camaraes hicieron sonar doce caracoles en la 
“Arribada de la Torxa Olímpica a Empúries” (13/06/1992), hecho que tuvo 
redundancia en toda la prensa mundial pero no en la nuestra.
- ¿Se tiene que rectificar el “caragol” para que pueda sonar?

∙ Sí, hay que cortar la punta del caragol, con sumo cuidado, para lograr el 
orificio suficiente para soplar y que suene correctamente.                                                             
- Una vez rectificado, si se coloca en el oído, ¿se continúa escuchando el sonido 
del mar?

∙ Sí, yo alguna vez escucho el rumor de las olas de “la platja del Fortí”.
- ¿Qué actuación destacarías en que toma más protagonismo el “caragol”?

∙ Ha habido muchas actuaciones en que el “caragol” se ha distinguido y 
destacado dando realce al folklore de Vinaròs, como fue en los concursos 
nacionales en Madrid, que en una ocasión fuimos los primeros y casi siempre 
entre los tres mejores grupos. Pero, para mí, el “caragol” o “caragols” tubo su 
mayor protagonismo en la “Arribada de la Torxa Olímpica a Empúries”.
- ¿Desde cuándo lo tocas? Y que representa esto para ti.

∙ Desde un día del 1972 que íbamos a Castelló, al Teatro Principal, para un 
concurso y el señor que tocaba normalmente el “caragol”, Francisco Lucas, se 
puso enfermo y no pudo venir. Y yo me pasé el viaje desde Vinaròs a Castelló 
aprendiendo a tocarlo, ya que nunca lo había intentado antes… imagínate 
los nervios al salir al escenario, pero gracias a mi amigo Miguel Subirats y el 
trago de “coñac” que me hizo beber… salió que ni “pintao”.
- ¿Deseas añadir alguna cosa más para finalizar la entrevista?

∙ No, puesto que no terminamos, siempre seguimos, solo agradecerte a ti, 
Salvador el interés que tienes en Les Camaraes.

A muchos de nuestros amables lectores este titular les recordará a algo, por 
supuesto. Para ayudarles les indicaré que, desde el 11 de febrero de 1995 hasta 
el 10 de febrero de 1996, salieron 50 entrevistas cada semana, en que a través 
de entrevistas realizadas, primero a la fundadora de “Les Camaraes” Dña. Rosa 
Landete Albatat (+Vinaròs 09-07-2011) y luego a su sucesora en el cargo Dña. 
Marisín Marcos, intentamos explicar a nuestros lectores del “Diariet” ,  si bien de 
una forma muy sencilla, el inicio de la formación del grupo en los años 1939-
40, hasta el año 1995.
La Caixa Rural-Caixa Vinaròs tuvo a bien el recopilar estas 50 entrevistas y 
plasmarlas en un libro bajo el título “La historia de Les Camaraes”, prologado por 
mi amigo Juan Bover Puig (+), en aquellos momentos, Cronista oficial de Vinaròs 
y Archivero Municipal.
Al estar agotado este libro, y bajo la petición de gente interesada en tener entre sus 
manos esta pequeñita historia de nuestro Vinaròs, tras conversaciones con D. Paco 
Castell (Editorial Antinea) en conversaciones con Caixa Rural-Caixa Vinaròs, este libro 
se va a reeditar, de forma revisada y ampliada.
De aquí esta entrevista nº 51, la cual junto a otros comentarios, y documentos 
oportunos que creamos tanto Marisín como yo, estos se añadirán al futuro libro.
Hace un par de meses, la Sociedad Cultural y Recreativa de las “Amas de Casa”, por 
medio de su presidenta Tere Fonollosa, (ver “Diariet” del 22-10-2011) nos invitaba a 
Marisín y a mí para efectuar una charla-coloquio, a la cual nos acompañó el actual 
presidente de “Les Camaraes”, D. Gaspar Redó. Allí mismo quedamos en presentar 
a nuestro “Diariet” una entrevista con motivo del “caragol de Les Camaraes”. Sin más 
dilación les pasamos a continuación esta entrevista realizada a Lucas Gil, el cual, 
desde hace años acompaña al grupo haciendo sonar el mismo.

Por Salvador Quinzá Macip

La historia de Les Camaraes (51)
17 desembre 2011EXTRA de Nadal 2011
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Nadals de 
1959 i 1964
El gordo de la lotería de Navidad 
tocó en Vinaròs. El número 
afortunado fue el 20.426
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La Pitus Jazz, que se formó 
para cantar serenatas a 
las novias y amigas de los 
componentes. Serenata 
de Navidad, año 1959. 
Carles Santos al piano, José 
Limorte a la trompeta, José 
Maria Queral al clarinete, 
Joaquin Simó a la guitarra, 
Fernando Falcó, Alberto 
Albalat, Rafael Boix y 
Antonio Carbonell ritmo y 
canto. Conducía el camión 
Jaime Bas. Adornos de 
Francisco Vaquer.
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X. Flores

Com va acollir el fet d’haver 
estat triat president? 
Per mi va ser un poc una sorpresa, 
perquè la votació es va resoldre 
per només un vot de diferència i he 
assumit el càrrec amb molta il·lusió.
Com encara aquesta nova etapa 
al capdavant de la confraria? 
Quins són els seus objectius? 
El meu objectiu és posar la confraria al 
segle XXI en tot el que això representa. 
Modernitzar-la en general, tant 
en l’aspecte econòmic com en el 
logístic. També tenim el gran repte de 
traslladar totes les instal·lacions al nou 
moll, que en uns quatre anys com a 
molt s’haurà de fer. 
En quin estat es troben les 
obres de remodelació del port? 
Fa poc vam cursar visita l’alcalde 
Juan Bautista Juan, del qual tenim 
tot el suport i col·laboració, al 
director general d’Infraestructures. Li 
vaig preguntar si algun dia veuríem 

el canvi d’instal·lacions, i em va dir 
que sí, que en poc temps seria una 
realitat perquè les obres estan ja 
prou avançades. No serà una obra 
artística, però sí funcional, moderna 
i amb totes les prestacions.  
Està content pel desenvolupa-
ment de la remodelació i les 
noves ubicacions? 
Sí. Crec que estarem millor que ara. 
Serà tot molt més modern i funcional. 
Sé que el trasllat serà difícil, però 
que al final estarem millor. Serà un 
avantatge per a la pesca, perquè 
tindrem un lloc exclusiu. Ara aquí es 
fa de tot i quan les obres estiguen 
acabades estarà tot més reordenat 
en benefici d’un millor servei.
Els pescadors de La Ràpita s’han 
queixat fa poc de les escasses 
captures de llagostins, que van 
atribuir al Projecte Castor. A Vinaròs, 
han baixat aquestes captures? 
Les captures de llagostins ja fa anys 

que han baixat. L’any 2007 es van 
capturar més de 11.000 quilos, 
el 2008 més de 15.000, el 2009 al 
voltant de 9.400 i el 2010 un total de 
5.900. Enguany hi ha una recuperació 
i ja portem capturats 6.800 quilos. 
No crec que tinga res a veure amb 
el projecte Castor. Una vegada vaig 
preguntar a un biòleg el perquè i 
em va dir que era una qüestió de 
cicles. No sóc de la opinió que la 
construcció del gasoducte marí del 
Castor en siga el causant. És cert 
que les obres causen molèsties, però 
per algun motiu han indemnitzat 
a les confraries. De totes formes no 
crec que hi haja cap relació amb la 
baixada de les captures de llagostins, 
perquè ja havien baixat abans de 
construir-se el gasoducte. 
Hi ha embarcacions vinarossen-
ques treballant o que treballaran 
en algun servei relacionat amb el 
projecte gasista? 
Sí. L’empresa Cobra ha contractat fer 
algun tipus de servei senzill en un 
futur pròxim i comptarà amb algunes 
embarcacions de Vinaròs. 
Es diu que aviat no hi haurà 
vedes d’arrastre, quan s’ha 
demostrat que són beneficioses 
per al mitjà aquàtic. Què opina 
referent a això? 
L’any que ve encara hi haurà vedes 
d’arrastre, i per al 2013 és una 
incògnita. Al 2013 sortirà la nova llei 
de pesca. Jo estic a favor de les vedes, 
igual que tots els pescadors. Està 
demostrat el seu benefici.
En l’actual conjuntura econò-
mica de crisi, com definiria 
l’estat en què es troba el sector 
pesquer vinarossenc? 

Sempre dic a tothom que el sector 
pesquer no ha notat pràcticament la 
crisi, perquè realment la pesca quasi 
sempre ha estat en crisi. Sempre 
hem tingut èpoques bones i altres 
molt dolentes. Però és cert que ara 
l’època dolenta està durant més 
del compte. La pujada del preu del 
combustible no ha sigut determinant 
però sí un dels factors que ha posat 
de rellevància com està el sector 
pesquer i tots els sectors en general. 
Ha sigut la puntilla. La crisi ha afectat 
als preus i a la flota. En els últims 
anys ha desaparegut molta flota al 
mediterrani.
Com veu el futur del sector pes-
quer a Vinaròs i quines mesures 
creu que haurien de prendre's per 
a millorar la situació actual?
El meu pare sempre diu que aquell 
que es pensa que entén la mar és que 
està boig. Hi ha hagut anys que hem 
començat molt bé i pensàvem que 
faríem una gran temporada, però 
finalment hem acabat malament, 
i altres anys que al principi no 
trobàvem peix i pensàvem que ens 
moriríem de fam i finalment hem 
acabat bé. La pesca és imprevisible. 
Crec que el que cal fer és modernitzar-
nos. Però no només en el sentit de 
millorar barques i instal·lacions i 
amb més tecnologia, sinó també en 
mentalitat, per exemple cuidant els 
caladeros, fent vedes, regulant-ho 
tot. Quant a les vendes, igual que en 
molts sectors primaris, del preu que 
se li paga al productor al preu que 
paga el consumidor hi ha un abisme. 
I, encara que sé que és complicat per 
la pròpia estructuració del mercat, es 
podria fer alguna cosa perquè no hi 
haja tanta diferència.

La Confraria de Pescadors San Pedro de 
Vinaròs té des de principis del mes d’octubre 
nou president: Javier Fábrega Martínez. La 
junta general de la Confraria ha quedat 
després d’aquestes eleccions formada per 
30 persones, de les quals 10 formen també 
part del cabildo, a més del patró major. 
D’estes 30 persones, 15 són mariners i els 
altres 15 armadors. Amb Fàbrega, hem 
conversat de vàries qüestions relacionades 
amb el sector pesquer vinarossenc.

Javier Fábrega, 
Patró Major de la Confraria de Pescadors San Pedro

“El sector pesquer no 
ha notat tant la crisi 
perquè quasi sempre 
hem estat en crisi”
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Resumir un año climatológicamente, en esta 
ciudad, como en otra cualquiera no es muy 
complicado, ya que quitando algunos matices, el 
clima suele ser el mismo todos los años, podemos 
poner un ejemplo en temperatura, este mes de 
noviembre ha sido de temperatura alta, el año 
pasado fue baja, el 2006 y 2009 la variación con 
noviembre de 2011 fue de pocas décimas.
Este 2011 lo que respecta a la temperatura, 
ha sido 1,5 ºC más alta que en 2010, (de todas 
maneras daremos cifras más exactas en la 
publicación de la primera semana de enero, puesto 
que ya tendremos el año cerrado). Vinaròs no es 
una ciudad que destaque por grandes variaciones 
de temperaturas extremas ni por altas, ni por bajas, 
aunque los que vivimos en ella sí que sufrimos 
fríos y calores. Esto es debido a que normalmente 
tenemos una humedad muy elevada y vientos 
continuados que, aunque no suelen ser intensos, 
sí son húmedos. Por ejemplo, en el mes de julio, 
tuvimos la temperatura más alta el día 13 a las 18:15 
con 31,5 ºC, sin embargo a la misma hora el mismo 
día el índice de calor estaba 30,7 ºC, puesto que el 

nivel de humedad era 33 % y el viento soplaba NW, 
lo que hizo que no tuviéramos tanta sensación de 
calor. En el mes de agosto, el día 22 a las 16:00 la 
temperatura fue de 30,3 ºC, y el índice de calor de 
37,0 ºC, la humedad 75 % y el viento soplaba ENE, 
por lo tanto sentimos más sensación de calor. Sin 
ninguna clase de dudas los que estábamos en la 
ciudad y alrededores el día que tuvimos más calor 
fue el 22 de agosto y no el 13 de julio, sin discutir 
que alguien por un motivo o por otro sintiera más 
calor en cualquier otro día.
Respecto a la lluvia, aunque en la fecha que 
se hace este resumen (primeros de diciembre) 
ha llovido un 10,26 % más que el año pasado, 
ha sido menos lluvioso en el sentido de que ha 
llovido menos días, así pues, en 2010 llovieron 143 
días, en 2011 sólo 115, y de éstos ha habido 6 por 
encima de los 20 litros por metro cuadrado, o sea, 
menos días de lluvia pero más intensos. También 
hay que resaltar que hemos tenido un verano y 
principio de otoño muy seco, entre junio, julio, 
agosto y septiembre tan sólo llovieron 33,2 l/m2, 
en octubre, a pesar de estar muy por debajo de la 

media, cayeron 40,4 l/m2, y noviembre, qué tengo 
que recordarles que ustedes no recuerden o hayan 
sufrido… En diciembre todavía no ha caído una 
gota y de momento no está previsto que caiga, 
pero es muy pronto para hacer comentarios sobre 
diciembre.
El viento ha sido más parecido al año pasado, 
con algunos matices que son los siguientes: en 
2010 la velocidad media fue 3,3 Km/h y este 2011 
de 2,9 Km/h. La dirección dominante ha sido la 
misma, la velocidad máxima en 2010 fue de 62,8 
Km/h en enero, y el 2011 ha sido de 77,2 Km/h en 
febrero, también la misma dirección dominante.
Resumiendo, el 2011 ha sido meteorológicamente 
más o menos como otros años, aunque sí que 
tenemos un par de variaciones: la primera es en 
la longevidad de lo que llamamos buen tiempo, 
o mejor dicho la temperatura agradable, que la 
estamos teniendo hasta estos días; es decir, lo que 
podríamos llamar el frío no ha llegado de momento. 
La otra variación serían esos pocos días, pero 
intensos, de lluvia del mes de noviembre y marzo 
que han hecho subir la cifra de litros de agua caídos.   

Resumen climatológico año 2011
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El número de comparseros del Carnaval 2012 será muy similar a los más de 
5.000 que participaron en la pasada edición. “Será una cifra casi idéntica 
porque hay comparsas que han aumentado en número y otras que han 
bajado”, ha explicado la presidenta de la Comisión Organizadora del Carnaval, 
Elke Fernández. Un total de 32 serán las comparsas, una más que el año 
pasado pese a la crisis, que participarán en esta próxima edición del Carnaval, 
que cumple su 30 aniversario y se celebrará del 10 al 20 de febrero de 2012. Se 
suma, pues, a la fiesta la comparsa “Samba pa mi”, que fue formada a principios 
de este año y está integrada por alrededor de 70 miembros y dispondrán 
también de carroza para los desfiles que se celebrarán el fin de semana.  La 
comparsa con mayor número de integrantes continuará siendo Tot a Orri, que 
sobrepasa la mágica cifra de 500 comparseros.
La exótica Polinesia dejará paso al Antiguo Egipto como temática central en 
la próxima fiesta carnavalera, que ya va tomando forma, ya que las fechas de 
celebración caen antes respecto al año anterior. Así, estas últimas semanas 
se han sucedido las presentaciones de las reinas de la gran mayoría de las 
comparsas. Mientras, se está trabajando especialmente en la confección del 
traje que lucirán las reinas, una sorpresa que será desvelada en el transcurso de 
la gala que a ellas se dedica. Unas reinas que tendrán aún más protagonismo 
si cabe que en anteriores ocasiones. Al menos ésta es la intención tanto de 
las comparsas como del consistorio vinarocense, que ha destinado parte del 
dinero obtenido de la gestión de la barra de fiestas -300 euros por comparsa- a 
la inversión en la mejora de sus trajes.
Pero la coyuntura de crisis no sólo ha incrementado el número de comparsas, 
ya que cabe recordar que un total de 24 obras procedentes de muchos puntos 
de la geografía española optaron a anunciar el Carnaval 2012, una de las 
mayores participaciones de la historia del Carnaval de Vinaròs. Sin embargo, el 
premio se quedó en casa, ya que el vinarocense David Aguado resultó ganador 
con la obra titulada “30 anys somiant la màgia del Carnaval”.
El Carnaval cumplirá 30 años bajo la dirección de una nueva junta directiva, con 
Elke Fernández al frente, que se estrenó el pasado mes de agosto apostando 

por un cambio exitoso en el formato de la gala de reinas, que llevaba años 
haciéndose, por un pequeño desfile de comparsas con posterior photocall, 
mucho más animado, que encandiló a los turistas y visitantes. La directiva 
apostó por este pequeño sambódromo con el objetivo de que los turistas 
vieran qué es capaz de ofrecer la ciudad en esta fiesta y a gran escala en sus 
dos desfiles, donde más visitantes acuden a Vinaròs a disfrutar del Carnaval.  

Reinas del 30 aniversario
Que Vinaròs ya respira carnaval es un hecho. Los preparativos en cuanto a 
los trajes de los comparseros y las reinas ya se han iniciado hace meses y las 
presentaciones de las reinas de cada comparsa ya han sido realizadas. Las 
reinas del 30 aniversario del carnaval de Vinaròs han decidido conocerse este 
año más a fondo antes de la cena oficial que se celebra anteriormente a la 
celebración de la fiesta. Ellas serán parte fundamental de la celebración de 
estos 30 años de fiesta, y quieren ser más que nunca una piña. Para ello, los 
días previos a las paellas de hermandad celebradas el pasado fin de semana, 
organizaron una cena previa en la que tener un primer contacto y empezar 
a decidir iniciativas conjuntas. “La idea surgió de las reinas de las comparsas 
Els Xocolaters i Tot dins d’un got a partir de una red social en la que creamos 
una página para añadirnos, Arancha de los Chocolaters i Maricel de Tots dins 
d’un got. Ellas pusieron en marcha el grupo privado y poco a poco nos hemos 
buscado y es allí donde decidimos las ideas y organizamos la cena”, explica la 
reina de la comparsa “Tomba i Tomba”, Erika Nos. “Queremos hacer muchas 
cosas en común para celebrar este carnaval tan especial”, ha indicado la reina 
de la comparsa “Tomba i Tomba”, Erika Nos. Una de estas iniciativas conjuntas 
ha sido la adquisición de unas mochilas de conmemoración  del 30 aniversario 
del carnaval que estrenaron durante la jornada de hermandad de las paellas. 
“Tenemos mucha ilusión en este 30 aniversario. Es un año especial. Un año de 
aniversario es siempre grande. Pese a la crisis, ahí estamos. Es una vez en la 
vida y hay que aprovechar”, comenta Erika. Las reinas también han decidido 
disfrazarse de manera conjunta el día de la fiesta de los años 60-70 y 80. 

Las  re inas  del  30  aniversar io,  más  unidas  que nunca
La comparsa  NE VC l leva  e l  car te l  hasta  Egipto
X.Flores
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El Carnaval, en Egipto
‘El sueño del faraón’ es el tema principal de 
este 30 aniversario, y la comparsa No en 
Volem Cap ha llevado incluso hasta Egipto 
la ilusión del Carnaval de Vinaròs. Don 
Pepito, socio honorífico de esta comparsa, 
fue quien personalmente colgó el cartel 
del Carnaval de Vinaròs 2012 por todo 
Egipto. Como también se dejó expuesto 
el cartel en la tienda con más visitas por 
parte de todos los españoles, la tienda de 
“Jordi” en el Gran Bazar Khan El Khalili en el 
Cairo, donde dicho por el mismo Jordi lo 
tendrá expuesto todo el año.
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“Esta rápida evolución propicia la aparición de nuevas líneas de investigación. 
Sólo hay que pensar que el primer satélite (Sputnik) fue lanzado por la Unión 
Soviética en 1957, y que desde entonces se han lanzado una infinidad de 
satélites, tanto para la observación de la Tierra 
como para el estudio del cosmos y otros fines” decía 
a Vinaròs.News desde Francia. “La información que 
los satélites proporcionan permite monitorizar la 
atmósfera del planeta, costas, océanos y superficies 
no sólo para vigilancia militar, sino para por ejemplo 
organizar y poner en marcha sistemas de rescate 
en casos de desastres naturales (terremotos, 
inundaciones, erupciones volcánicas, fuegos) o 
inducidos por humanos (deforestación, fuegos), y 
para estudiar la atmósfera y los cambios climáticos, 
por ejemplo”.
Según la vinarocense, los logros que se pueden 
esperar tienen que ver con todas estas aplicaciones, 
y “cuanto mejores sean las resoluciones y calidades 
que obtenga la tecnología, mejor entendimiento 
tendremos del planeta y de los efectos de nuestras 
acciones en él”. Isabel en el CNRS, que es la agencia 
espacial francesa, forma parte de un departamento en colaboración con el 
CNES (Centre National d'Études Spatiales) destinado a la preparación de las 
misiones de los futuros satélites de observación de la Tierra VENuS y Sentinel-2. 
El CNES es la institución de investigación más importante en Francia, situada 
en uno de los primeros puestos en el ranking europeo y mundial.

Nuevos satélites y lanzamientos
Varias misiones están poniéndose en marcha estos días. El pasado día del 
Pilar se lanzó desde India un satélite franco-indio (Megha-Tropiques, con 

CNES y CNRS) que será el primero en estudiar la 
atmósfera y fenómenos climáticos de regiones 
intertropicales. Este once de noviembre se lanzó 
desde Kazakhstan (Phobos Grunt, con CNES, 
CNRS y la agencia espacial rusa Roskosmos) 
no un satélite, sino una sonda, para estudiar la 
superficie de Phobos, una de las lunas de Marte. 
Y más adelante vendrán los lanzamientos que 
se están preparando en CNES y CNRS, VENuS y 
Sentinel-2, para 2013 la primera misión y 2013-
2015 la segunda, ya que consiste en 2 satélites. La 
joven investigadora vinarocense destacaba que 
“estos dos programas serán revolucionarios en 
el campo de la teledetección ya que son de muy 
alta resolución temporal y buenas resoluciones 
espectrales y espaciales. Por ejemplo, Sentinel-2 
tendrá 13 bandas multiespectrales y un ciclo de 
visita de 5 días, lo que permitirá la explotación de 

nueva forma de extracción de datos multitemporales”.

Satélites versus vida privada
Preguntada por si los satélites pueden estar reñidos con la vida privada de 
las personas, comentaba que “en general, la mayor parte de los satélites 

Isabel Rodes, 
una vinarocense de altos vuelos: 

“La obser vación de la Tierra es un campo que 
evoluciona muy rápidamente” piensa la investigadora 
vinarocense Isabel Rodes Arnau, desde la experiencia 
que le reporta su labor de preparación de misiones 
de los futuros satél ites desde el Centre National  de la 
Recherche S cientif ique (CNRS) ,  en Toulouse (Francia) .

Emili Fonollosa

“Un día sin satélites 
significaría el caos”
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puestos en órbita no tienen suficiente resolución espacial como para interferir 
en nuestra vida privada”. “Es verdad que los satélites militares sí tienen una 
gran resolución, y que los últimos satélites comerciales empiezan a tener 
resoluciones del orden de casi 0,5 metros. De todas 
formas, el uso que se hace de una tecnología es lo 
que la hace positiva o negativa, y el uso de satélites 
forma parte de nuestra vida diaria de forma que 
no imaginamos: la meteorología, la televisión, 
las telecomunicaciones, Internet, y los sistemas 
de posicionamiento (GPS por ejemplo, y pronto 
Galileo) sin satélites, un día sin satélites significaría 
el caos”.

Caída de un satélite
Respecto a la reciente gran repercusión popular 
por la caída de varios satélites, decía que “ha 
habido muchos casos de impactos de partes 
de satélites, cohetes, y estaciones espaciales. El 
motivo es la gran cantidad de objetos que han sido 
y todavía son lanzados en órbita sin suficientes 
mecanismos para minimización de la basura 
espacial que comportan, la pérdida de control 
sobre los mismos, y las explosiones no deseadas”. También incidía en que 
“la cantidad de basura espacial orbitando alrededor de la Tierra empieza a 
ser un problema, por riesgo de impacto contra nuevas misiones e incluso 
la Estación Internacional. Se estima que existen más de 50000 objetos de 
más de 1 centímetro de diámetro en órbita, y la progresión va en aumento 
con los nuevos lanzamientos, con lo que en el futuro el número de casos 
irá también a más”.

 España – Francia – EEUU 
Isabel Rodes alaba el nivel alcanzado en España en la investigación espacial. 
Tanto Francia como España son Estados miembros de ESA (European Space 

Agency), que es el equivalente europeo de la NASA americana. De hecho, ESA 
tiene la sede central en París, y otras cuatro en Alemania, Holanda, España 
e Italia, con una quinta reciente en el Reino Unido. “La investigación en 
teledetección es muy activa en España con la Agencia Espacial Europea ESAC 
(European Space Astronomy Centre) en Madrid y diferentes instituciones con 
actividad. Por ejemplo, diferentes simposios sobre teledetección han sido 
ofrecidos por la Universitat de València en los últimos años, Thales Alenia 
España ha participado en 19 de los satélites puestos en órbita el año pasado, y 
España está en proceso de implementación de dos nuevos satélites españoles 
de uso militar y civil, Paz e Ingenio.

Desarrollo de algoritmos
Isabel se dedica al desarrollo de algoritmos de tratamiento de series 
multitemporales de imágenes de satélite para los futuros satélites y para otros 
ya en órbita, como SPOT o Landsat. SPOT (Satellite pour l’Observation de la 
Terre) es una serie de satélites civiles de observación de la superficie terrestre 
de CNES con Bélgica y Suecia, y Landsat es un programa americano. “En la 
práctica, mi trabajo se basa en la extracción y análisis de datos adquiridos 
por los satélites acerca de la superficie de la tierra y basados en diferentes 
bandas de radiación electromagnética” señalaba. “Para que se entienda, 
las imágenes que vemos en nuestra vida diaria y que podemos captar con 
cámaras fotográficas se basan en el área visible del espectro. Hay otras aéreas 
que pueden ser captadas con los sensores en órbita que el ojo humano no 
puede ver, y que permiten diferentes tipos de análisis, y en concreto me 

dedico a implementar tratamientos para este tipo 
de información”.

Animar a los jóvenes
  Isabel anima a los jóvenes interesados en la 
observación de la Tierra y futuros investigadores 
como ella a que visiten las páginas web de ESA, 
NASA y por ejemplo CNES, para que vean la 
evolución tecnológica que la investigación ha 
hecho y hace posible, y para que deseen contribuir a 
esta evolución. “De todas las ramas de investigación 
que forman estas instituciones, la observación de 
la Tierra está haciendo posible que conozcamos 
más el mundo en el que vivimos, que se puedan 
prevenir las consecuencias no deseables de 
nuestra interacción con él, y que se pueda ejercer 
acción de emergencia en casos de catástrofes, es 
decir, permite un factor de aportación personal 
para crear un mundo mejor, lo que puede ser una 

buena motivación para muchos”. Isabel Rodes estudió visión por computador y 
robótica, y se especializó en teledetección. Recientemente ha pasado un largo 
periodo en el DLR (Deutsches Luft- und Raumfahrt Zentrum, Aerospace Center), 
en el Centro de Observación de la Tierra (EOC) de Munich, Alemania.
A pesar de vivir lejos de casa, no olvida su procedencia. “Vinaròs me encanta 
y cuanto más viajo más me convenzo de que en ningún sitio se vive tan bien 
como en nuestra ciudad, por el clima, el carácter de la gente, el ritmo de vida 
tranquilo, el mar... Toulouse, con sus diferencias, me parece un buen lugar para 
vivir también”. No pierde nunca el vínculo con su Vinaròs, “con la familia tengo 
mucho contacto, vuelvo siempre cada varios meses a visitar a mis padres y 
hermano, esté donde esté, y para ver a los amigos”.



40

17 desembre 2011EXTRA de Nadal 2011 17 desembre 2011EXTRA de Nadal 2011

Pol. Ind. Mediterráneo
Partida Capsades s/n

12500 VINARÒS (Castellón)
Tel. / Fax 964 45 12 57

¡ Les d
eseamos

Feliz Navidad!



41

17 desembre 2011EXTRA de Nadal 2011

 No sabemos cuándo se proyectó la primera película “abierta” al 
público en Vinaròs. No obstante, sí tenemos constancia de pases particulares. 
Gracias a la afición del empresario vinarocense D. Francisco Escribano Mayó 
(1852-1914), sabemos que este adquirió en uno de sus viajes a París y 
Londres, con motivo de su participación en la Exposiciones Universales a las 
cuales acudía con sus vinos, al menos una máquina de cine, que funcionaba 
a manivela y se iluminaba con una vela. Con ella hacía pases particulares en 
su casa de la calle del Pilar a finales del siglo XIX. Adquirió más de una junto 
a máquinas de fotos que se conservan en la actualidad.
 En el año 1906, en la revista local “Lo Xuglà” se anunciaba que 
“el Sr. Crespo ha montado un cinematógrafo con todas las de la ley, lo 
que hacemos saber al público para que se abstengan de ir los enfermos 
de la vista y los viejos verdes”. Lo cual nos da a entender que se pasaban 
películas en las que aparecían señoritas ligeras de ropa. Nos imaginamos 
como serían en aquella época estos films “escandalosos”, en los cuales 
aparecían señoras en ropa interior, pero de la época. O sea, tapadas hasta 
el cuello, dejando a la vista quizás las pantorrillas y los hombros. Ya había 
en esa época films de “desnudos integrales”, pero es poco probable que 
llegaran a Vinaròs en estos años.
 En el año 1908 el poeta Francisco Argemí en una de sus poesías 
dedicadas a la feria narraba que, “Ya sento en dies de fira, la cridadisa infernal… 
de les figures de cera les paredes d’ a real, cinematógrafos, rifes... y atras mil, que 
com tu saps”, lo cual nos da a entender que en las Ferias y Fiestas de Vinaròs 
ya llegaban en esos años cinematógrafos ambulantes.
 El 22 de mayo del año 1915 se inauguró el llamado “Palacio del cine” 
instalado en el Ateneo Mercantil de la calle Socorro con la idea de “exhibir 
las mejores películas”. Desde la revista católica San Sebastián se aconsejaba 
al empresario que “tenga mucho en proyectar películas altamente morales 
y de este modo conseguirá que acuda a dicho salón toda la buena sociedad 
vinarocense”. Ya en esta época la censura desde el clero era firme, no solo en 
cuanto al cine sino en el teatro. El Teatro Ateneo había sido inaugurado el 16 
de febrero de 1911.

En el año 1916 se anunciaba en la prensa el “Palacio del Cine”, con 
“una proyección fija, clara y sin oscilaciones, no molesta a la vista”, con 
“extraordinarios estrenos de notables películas de mayor fama mundial y de 
éxito asegurado”. El local fue regentado en ésta primera época por Doña 
Sabina Tosca, la cual se encargaba de las proyecciones, para las cuales se 
utilizaba un proyector que funcionaba a manivela. Posteriormente pasó a 
manos del Sr. D. Anselmo Tormo. 
 El cine era mudo en aquellos años, por lo cual las películas se 
amenizaban por un pianista. El “Palacio del cine” contaba con un piano 
encargado de amenizar las cintas. En esos años lo fueron varios, pudiendo 
citar a Angelita Cruz, al Sr. Muñoz y a un pianista ciego conocido como 
“el seguet”, que como es de suponer amenizaba las películas como podía, 
ya que los pianistas seguían el ritmo del film con piezas en acorde a los 
momentos de acción o de amor y que causaba no poca indignación entre 
los espectadores.
 Los precios de las entradas eran de 30 céntimos la preferencia 
y 15 céntimos la entrada general. Las sesiones de cine se celebraban los 
jueves y sábados a las 21:30 y los domingos a las 5:30 y 21:30 horas. En 
el año 1920 las sesiones se ampliaron a los martes, jueves, sábados y 
domingos. En una nota de prensa de la época un ciudadano se quejaba 
de que la taquilla debería de abrirse con más antelación “para evitar 
aglomeraciones, empujones, pisadas y demás caricias que recibe el que 
intenta acercarse”; de que el salón del cine estaba demasiado sucio 
“porque la suciedad en que este se encuentra la mayoría de las veces, 
además de ser un insulto a la higiene pública constituye una vergüenza”. Y 
que el piano estaba desafinado. 
 En el año 1915 se celebró un festival benéfico en ayuda del “comedor 
de los pobres”. Para ello se creó una comisión compuesta por el alcalde Felip 
Ferrer, el juez, Sebastián Roca y Domingo Tosca, regente del Ateneo, para 
buscar recursos que ayudasen al comedor que había en la ciudad, para lo 
cual se llevaron a cabo una serie de proyecciones de cine que costaron 23 
pesetas de alquiler, y en la cual se recaudaron 193,20 pesetas. 

Notas para la historia del cine en Vinaròs
Alfredo Gómez Acebes
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un vinarossenc nacido para pescar
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Juan Bautista Rubert Forner, 

Su padre Fernando clasificando capturas del palangre Batiste en el puente de mando del barco

| Andrus Albiol

A su innata cualidad vocacional por el mar, su vida profesional pescadora 
fue forjada por un tridente de hombres; su padre, el farero de l’Illa y su 
suegro, para pulir en su persona un carácter trabajador, emprendedor 
y marinero, que a la postre culminó como un patrón de barco buen 
conocedor de las técnicas de pesca.
Descendiente de estirpe marinera, sus padres Fernando y Juanita tienen también 
otros dos hijos, Fernando y Agustín. Mientras comenzaba a ir a la escuela del 
Pósito con los  maestros, Sres. Mansesidor y Carbonell, su padre va enrolado con 
los ‘Cañeros’ y ‘J. Manuel’ por gran parte del litoral catalano-levantino. Con esta 
última que su padre iba de motorista fue su bautismo de mar, ya que con 10 
años de edad va en una ocasión a bordo de polizón a pescar de día y noche, 
incluso una vez navegaron hasta Tarragona para sacar al carro y limpiar fondos. 
Fue todo un acontecimiento que le caló profundamente en su ser infantil.
Su padre junto a su hermano Miguel adquieren la barquita ‘Mª Pauner’ para 
faenar al bou y palangre. Durante los meses de verano Batiste se embarcaba 
para ayudar en las laboriosas tareas de líos con los sedales, etc. Al mismo 
tiempo con solo un lustro de edad, su padre le induce para hacer el rancho a 
bordo y en una de las primeras veces se confunde y pone azúcar en vez de sal 
en el caldero, pero al final no resultó problema, ya que el hambre paliaba los 
detalles o condimentos. 
A los 12 años deja ya el colegio para ir junto a su padre, pero eran demasiados 
a bordo, de manera que al cumplir los 13 es embarcado de xiquet al ‘J. Manuel’ 
y pesca al arrastre y cerco dos temporadas. Con 15 años se enrola al bou y llum 
con el ‘V. Ayza’, para faenar durante tres campañas. En un día de temporal de 
levante navegaban hacia puerto y Batiste estaba cerca de popa, cuando una 
enorme ola más alta que la orla impactó sobre la banda de estribor, inundando 
toda la cubierta. Al instante fue arrastrado por la fuerza del agua chocando 
contra la lumbrera. Con la violencia del impacto se rompió un brazo, pero por 
suerte o instinto, aún pudo asirse con el otro brazo para no ser arrebatado por 
las aguas hacia la borda y desaparecer en las profundidades, como así lo hizo 
un pesado arte y enseres que había junto a él.
De jovencillos, él y su amigo Jordi Aulet iban con una chalana a remo corriendo 
bou hasta cala Puntal. Allí varaban en una recóndita playa de una timba y se 
hacían el rancho con el pescado capturado, para volver luego de empopada 
izando la vela pollaca al aprovechar el rolar del viento de garbi por la tarde. 
Batiste estudió de motorista y patrón con los profesores locales Sres. R. Chaler 
y S. Batiste, para sacarse los títulos en Tarragona y Castelló.
Es requerido por la patria y va al servicio militar a Cartagena en la base de 
helicópteros y luego es destinado a la Ayudantía de Marina de Vinaròs.
Su familia compra la “Joven Esmeralda” y se embarcan los tres hermanos para 
faenar al arrastre. Entonces comienza a ejercer de patrón. En los entonces 
periodos de obligadas  vedas sin percibir subsidio alguno, se dedican al 
trasmallo de fondo durante varios años, en especial por zonas circundantes a 
las Islas Columbretes, pernoctando o buscando refugio a diario en el puerto 

natural de la Illa Grand. Precisamente allí conoció y compartió momentos 
inolvidables con el oficial farero Sr. Bonachera, ya que aprendió lugares y 
formas de pesca para calar las redes y pillar más pescado, o medicina natural 
como el atrapar escorpiones en la isla y ponerlos dentro de una botella para 
que se mataran entre ellos y luego machacar sus cuerpos para hacer una 
crema que cicatrizaba las heridas, y los consejos de predicciones atmosféricas 
marítimas con su experiencia. O cómo divisar y atrapar centollos con cabos, 
etc. Incluso con lienza pillaba langostas. También se especializó en capturar 
en cientos de atunes con anzuelo como a la vieja ultranza ya que logró izar a 
mano a bordo una toñina de 350 kg.
Los jueves solían chorrar las redes antes y para el mediodía habían regresado 
a l’Illa. Entonces bajaban al Sr. Bonachera del faro con un tractor, y con el 
aparejo del barco lo izaban a bordo, para todos juntos degustar ranchos y 
hacer la sobremesa a base de narraciones o canciones (farras). Cabe recalcar 
que Batiste y su hermano Fernando tenían por hobby tocar la guitarra y 
cantar, no en vano de jóvenes actuaron y ganaron un festival en la plaza la 
Alameda. En otras ocasiones eran invitados al faro, puesto que una máxima 
de dicho farero era que cuando tenía rancho era para todos, pero cuando no 
lo tenía eran los pescadores quienes lo tenían que proporcionar. 
Batiste contrajo matrimonio con Salvadora García Segura, teniendo dos 
hijos, Salvador y Juani, quienes les han dado unos maravillosos nietos. Y fue 
precisamente su suegro, Juan García Hernández, hombre de gran talante y 
hábil armador de redes, en especial de la incipiente traíña vinarocense con 
quién mantuvo una cordial relación, pues el Sr. Juan fue en los años 50 de 
los primeros almerienses en venir a Vinaròs a pescar, enseñando a rederos 
y armadores la forma de confeccionar los nuevos artes sardinales, ya que 
cuchillo en mano y a ojo, era capaz de cortar un fardo de red por la misma 
malla, haciéndola cuadrar a lo largo del paño sustituido. Y ni que decir del 
montaje para armar las partes de las relingas del corcho, plomo, célula, 
matador, etc., hacía de la red para con el pescado azul, como un mantón de 
Manila hace envolviendo el cuerpo de una elegante mujer.
En 1997 se construyen el ‘Hnos Rubert’ con la que faenará 11 años hasta que 
al cumplir los 60 se jubila. En un principio su hijo Salvador fue pescador con él 
unos años, pero al final optó por trabajar en un oficio administrativo.
Batiste también nos recalca que la mayor parte de su vida en el mar ha sido 
feliz junto a sus hermanos, pero en especial con Fernando creándose entre 
ambos muy buena fraternidad.
Batiste fue el pionero en pescar, clasificar y mantener vivas las galeras, para 
luego subastarlas a precios más altos que otras embarcaciones, pues sus 
crustáceos eran los más demandados de todo el Mediterráneo, ya que 
llegaban a destino saltando de la caja. Después, con el transcurso del tiempo 
su técnica pesquera y de conservación, fue plagiada por otros barcos, pero 
aún así su producto seguía diferenciándose de otros, quedando su peculiar 
sello siempre impreso en la venta.
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El célebre farero 
de Columbrets, Sr. 

Bonachera

El especialista redero del cerco, Sr. Juan Batiste desembarcando pescado como antaño

Sus hermanos a bordo en tareas de trasmallo Típico rancho sobre el muelle
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íctor, para conocerte mejor, 
háblanos un poco de tu vida.

Nací en Castelló un 18 de julio del año 
1983, pero mi procedencia y padres son de 

Vinaròs. En la actualidad tengo 28 años.

Como fueron tus inicios en la Societat 
Musical “La Alianza”.

Comencé en la Escuela de Música sobre los 12 
años a estudiar solfeo y un par de años más tarde 
ya comencé con el instrumento, concretamente 
el saxo. Sobre los 17 años entré ya a formar parte 
en la Banda Juvenil, para estar una época de unos 
4 o 5 años en que por diversos motivos lo tuve 
que dejar. A los 22 años ya entraba de nuevo a la 
banda, debutando ya como músico en lo que hoy 
es nuestra Banda Sinfónica. Yo toco el saxo alto, 
pero en la banda toco el saxo barítono.

¿Sabes que podría ser que fueras el 
músico-presidente más joven que haya 
tenido la banda en su historia?
Si no me fallan los cálculos, efectivamente soy el 
presidente que ha sido el más joven en la banda, 
y a la vez músico y componente de la misma. De 
todas formas, esto es una simple anécdota.

Cual es el ambiente que tenéis en la banda 
en estos momentos.
El ambiente que hay hoy en día lo podríamos 
catalogar como muy familiar, muy agradable, 
donde lo que prima es la amistad y el compañerismo 
entre todos los músicos. Yo creo que este es el 
ambiente en una banda no profesional y no otro, si 
no con el paso del tiempo hay quien se lo dejaría. 
Los músicos en general son gente muy joven, con 
una media de edad que ronda los 20 años, por lo 
tanto, el ambiente es muy bueno y así nos va.

¿Y como va la escuela de música?
La Escuela de Música, dentro del ambiente en que 
estamos viviendo, cuenta con unos 250 alumnos 
matriculados, siendo este un buen número, ya que 
la crisis actual hace que algunos padres se piensen 
el llevar a sus hijos en sus inicios a que estudien 
música. De todas formas, si un niño comienza, ya 
es difícil que sus padres lo saquen de la escuela, 
y este, por lo general, sigue con sus estudios 
musicales.

Los que os seguimos, vemos el gran nivel 
de la Banda Sinfónica, así como las otras 
dos. ¿Habéis pensado para el próximo año 
en presentaros de nuevo a certámenes?
Pues la verdad es que sí. Ya lo estamos pensando 
y de hecho la Federación, como hace todos los 
años, ya nos ha vuelto a remitir las bases para 
las inscripciones a los certámenes que tienen 
programados. Por lo tanto, pensamos que 
el próximo año tenemos que presentarnos, 
tenemos que ir, estamos obligados. Esto no es 
porque sí, uno de los motivos es que consigues 
que aumente el nivel musical dentro de la banda, 
y  otro es que te tienes que marcar retos, ya que 
al final todo va a parar al mismo sitio, en beneficio 
para nuestra banda. 

También vemos los que seguimos 
vuestros conciertos, que hay que estar al 
menos una hora antes en el Auditorio para 
encontrar sitio. Por otra parte, todos los 
músicos no cabéis en el escenario. ¿Crees 

que se debería de construir un auditorio 
con mucha más capacidad?
Posiblemente sí que sería interesante construir un 
auditorio mas grande, pero no solamente para las 
actuaciones de la banda, sino para todo el resto 
de colectivos. La banda es cierto que cada vez que 
actúa llena el auditorio, pensar en abuelos, padres, 
familiares,  etc. de cada uno de los músicos, pero 
la pregunta sería ¿pasa esto en el resto de los 
colectivos?, ¿sería necesario o rentable hacer la 
obra solo para la banda? A pesar de que con estas 
respuestas parece que vaya en contra de nuestros 
intereses, hay que ser todos responsables de 
nuestros actos. Espero se me haya entendido bien.

Una persona joven como tú ¿puede 
compaginar su trabajo profesional, ser 
músico en la banda con sus correspondientes 
ensayos, y a la vez ejercer de presidente?
Es compatible siempre y cuanto tengas una junta 
y una secretaria que te echen una mano, no 
solamente un día, sino todos los días. Para una 
persona a solas, esto es prácticamente imposible 
de realizar. También se puede llevar a término, por 
el buen comportamiento de todos los músicos 
de la entidad, en cuanto a todas las cosas que 
se realizan dentro de ella, de que no tengas que 
estar constantemente encima de ellos, y por otra, 
de que las personas que forman la junta directiva, 
cada uno se cuide de una parcela diferente.

¿Estás contento de tu directiva y de la 
entidad?
A mi modo de ver, la Societat Musical “La Alianza” es 
una de las entidades más importantes en nuestra 
ciudad. Referente a mi Junta Directiva, no hace 
falta añadir algo más, ellos están antes que yo, e 
incluso se anticipan a lo que les pueda pedir, ya 
que son ellos los que se ofrecen para tirar adelante 
nuestra entidad. Con mi directiva no tengo ningún 
tipo de problema.

Para finalizar y en estas fechas concretas, 
¿deseas añadir alguna cosa?
Primeramente y hablando del “Diariet”, agradeceros 
el montaje tan bueno que hicisteis del concierto de 
Santa Cecilia, por realizar esta entrevista, y también 
por el soporte constante que tenemos después 
de cada concierto que realizamos. Agradecer 
también el soporte económico que no es poco 
de Diputación, Ayuntamiento, etc. y como no, 
también de todos nuestros socios-colaboradores, 
y finalmente desear unas buenas fiestas y un buen 
año nuevo a todos los músicos, socios y pueblo 
en general. Deseo finalizar con unas palabras 
para los nuevos 27 nuevos componentes que han 
entrado a formar parte en el concierto de Santa 
Cecilia, les animo a que cojan con ganas esta 
nueva trayectoria con muchas ganas e ilusión, y 
que piensen, que la Sociedad Musical “La Alianza”, 
somos todos una gran familia.

Pues aquí tienen a este joven y gran presidente 
de una gran entidad como es la Societat Musical 
“La Alianza”, como se dice ahora, con la cabeza 
muy buen puesta, y que sabe perfectamente lo 
que necesita su entidad para que cada día sea 
más y mejor. Yo como socio de la misma, me 
siento honrado de pertenece a ella y de tener 
a este presidente.
Felices fiestas de Navidad y año nuevo a 
nuestros amables lectores del “Diariet”.
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Tras un año de paréntesis por motivos de salud, Gaspar Redó ha retomado 
de nuevo la presidencia de la Agrupación Veteranos Vinaròs CF, cargo que 
ocupó durante ocho temporadas consecutivas. La Agrupación estuvo 
la pasada temporada sin presidente, y fue una gestora compuesta por 
jugadores y técnicos la que se hizo cargo.
¿Por qué sucedió tal circunstancia?
Cuando presenté la dimisión, mucho antes de comenzar la Liga de 
Veteranos, los miembros que estaban presentes en la Asamblea anual 
buscaron sin conseguirlo una persona que pudiera ocupar el cargo de 
presidente, pero no hubo nadie que se comprometiera y al final se tuvo 
que nombrar una gestora para poder llevar a buen puerto la gestión 
deportiva de la Agrupación Veterana.
¿Cómo fue su vuelta a la presidencia?
Mi gran pasión por el deporte ha sido sin duda el factor determinante 
para mi vuelta como presidente de esta emblemática entidad que, como 
todos saben, ha dado a lo largo de los años muchas alegrías al deporte 
local, contando casi siempre sus actuaciones con títulos en la Liga de 
Fútbol Veterano de Catalunya Sud, competición en la que participa 
desde la temporada 1989-90 de forma ininterrumpida, habiendo logrado 
durante todos estos años la friolera de 13 campeonatos. También hemos 
ganado varias Copas y la Supercopa de Catalunya. Además, la Agrupación 
Veteranos Vinaròs CF fue nombrada hace un par de temporadas mejor 
entidad deportiva local en la Festa de l’Esport Vinarossenc.
Además de presidente de la Agrupación de Veteranos, colabora en 
medios de comunicación locales y preside Les Camaraes ¿De dónde 
saca el tiempo para dedicarse a ello?
El haberme jubilado hace poco me permite de alguna manera disponer 
de más tiempo. De esta forma puedo aportar mi granito de arena de 
manera totalmente altruista, colaborando con la Agrupación y con otras 
entidades tanto de ámbito cultural como deportivo de nuestra ciudad.

Gaspar Redó vuelve 
a la presidencia de 
la Agrupación de 
Veteranos Vinaròs CF

Redacción
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Una buena y vistosa ruta interior es la de Castellfort. 
Un pueblo a caballo entre Ares, Morella y Vilafranca. 
Con sus 180 habitantes es uno de los lugares 
pintorescos de nuestra provincia sobre todo por el 
paisaje de la carretera. Se puede ir por la carretera 
de Morella hasta el cruce de Catí, luego de pasar 
Catí hasta la carretera que viene de Albocàsser y 
seguir hacia Ares y Vilafranca, pero a los dos Km. 
de haber pasado Ares encontramos a la derecha 
una carretera con indicativos de Castellfort. A 9 
Km. encontramos la población. Antes de llegar se 
pasa por la ermita de “La Font de Sant Pere” una 

ermita pequeña y curiosa. Antes de entrar en su 
recinto hemos de cruzar un portal que antaño se 
cerraba para impedir el paso, y es que antes era 
una cañada real por donde transitaba el ganado y 
en la fuente podían abrevar sus ovejas o bueyes y 
debía satisfacerse un canon. En la actualidad hay 
una fuente donde van con frecuencia gente de los 
alrededores, incluso de Castelló a llevarse agua 
para su consumo porque dicen que es de buena 
calidad. Un poco más arriba superamos el puerto 
de “Sant Pere” de 1275 metros y a escasos 200 
metros de la estrecha carretera vemos la ermita 
de Sant Pere. Un edificio aislado y pequeño que 
se diría un almacén si no fuera por el pequeño 
campanario sobre la fachada principal. 
Pero desde su alrededor a esa altura se ve práctica-
mente toda la comarca de Morella con vistas extraor-
dinarias. Vale la pena parar a descansar un poco y con-
templar la majestuosidad del paisaje, donde se adivi-
nan viejos bancales en las laderas de las montañas hoy 
cubiertos ya de pinos, encinas y arbustos. A un par de 
Km. tenemos el pueblo de Castellfort, rodeado de do-
cenas o quizás cientos de molinos de viento modernos 
y enormes, de esos que con frecuencia pueblan nues-
tro paisaje para producir electricidad.

Antes había un bar con un mirador espléndido hacia 
el norte donde podíamos comer contemplando una 
panorámica de varios Km. como si estuviéramos 
sobre la copa de un pino, pero lo cerraron este 
verano: Aunque eso no es problema, podemos 
comer en “Casa Fina” y si alguien se anima a coger 
el coche, la bici o la moto no quedará defraudado. 
Le aconsejo un bocadillo de pan con tomate y 
jamón, y para postre cuajada casera. A lo mejor no 
vuelve, pero seguro que se quedará con las ganas 
de hacerlo. Es un bar o restaurante a la medida de 
los habitantes del pueblo, un par o tres de mesas en 
la plazoleta si es verano y lo mismo en el interior. Lo 
mismo que en el restaurante del primer piso.
A la vuelta podemos si nos apetece, ir por la 
carretera de Vilafranca a Morella. Hay 26 Km. de 
recorrido por un valle típico de montaña, con 
algunas masías, bosques de pinos y con unos 6 
grados menos que en el entorno, por lo que si es 
en invierno con la moto o la bici no es aconsejable. 
Luego al llegar a la N-232 de Morella a Vinaròs ya 
es terreno más conocido. La ruta nos llevará desde 
Vinaros unos 174 Km. ida y vuelta y habremos 
conocido uno de los rincones más pintorescos de 
nuestro entorno.

Su dueño lo perdió en Benicarló y solo unas horas 
más tarde una Sra. lo encontró en estas condiciones. 
Imposible no derramar una lágrima, imposible no 
sentir una tremenda pena e impotencia al verle e 
imposible no sentir vergüenza de la raza humana.

La palabra crueldad no es nada para definir esta salva-
jada que solo una persona ha sido capaz de cometer.
Quemado brutalmente y con unas heridas que han 
dejado su cuerpo destrozado, este pastor alemán 
se ha debatido entre la vida y la muerte durante 

una larga y angustiosa semana. 
Finalmente no se ha podido hacer nada por él y 
esta situación nos deja un terrible vacío. Lo hemos 
intentado todo, pero los daños eran irreversibles.
Sus ojos tristes y sus pocas ganas de vivir nos han 
roto el corazón. Tanto los veterinarios que han 
luchado por él cada minuto como los integrantes del 
Cau tenemos una enorme pena de que ya no esté 
entre nosotros. En parte por ver cómo ha sufrido 
durante todos estos días por el tremendo dolor 
que ha tenido que sufrir y también por sentirnos 
totalmente indignados por lo que le han hecho.
¿Cómo pueden llamarse personas los autores de 
esta barbarie?
Si alguien ha visto algo rogamos que se pongan en 
contacto con nosotros para ayudarnos a encontrar 
al delincuente que le ha quitado la vida a este 
inocente perro.  
Nerón, ahora ya no podrás ladrar, ni jugar con tu 
dueño, ni correr… Pero al menos ya no tendrás 
que sufrir. Has sido muy valiente y tristemente tu 
destino ha sido horroroso. ¡Descansa en paz!
Asociación protectora de animales El Cau

El infierno de Nerón

Entornos de Vinaròs
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El dia 10 de desembre, dissabte, 
es va portar a terme l’excursió a 
Barcelona, que, com tots els anys, 
organitza l’Associació d’Alumnes 
del Consell Municipal d’FPA de 
Vinaròs. Al matí vam passejar per la 
Fira de Santa Llúcia i el seu entorn. 
Per la tarda vam visitar la Fundació 
Miró i després vam anar a El Molino 
a veure l’espectacle. Vam tenir un 
bon temps i vam passar un dia 
distret. Per la propera primavera 
prepararem una altra sortida (no se 
sap encara a on). Ja l’anunciarem 
amb temps per poder apuntar-se.

¡FELIZ NAVIDAD!

C/ DELS FRANCISCANS, 4 ENTRESUELO - VINARÒS
T: 964 45 19 35 - publivaquer@publivaquer.com

Excursió de l’EPA 
a Barcelona
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X.Flores 

agenda 

cultural

agenda cultural
Exposició de bocetos de l’artista xilè 
que romandrà oberta fins el 8 de 
gener.
A la cafeteria Cantonet, C. Lluís Santa 
Pau 12-baixos
Organitza: Cafeteria Cantonet
Exposició dedicada a Miguel García 
Lisón que romandrà oberta fins el 8 
de gener.
De dimarts a diumenge de 18 a 21 hores.
Auditori Municipal
Organitza: Ajuntament de Vinaròs i 
Mancomunitat de la Taula del Sénia
Exposició de figures de pessebre de 
la col•lecció Gausachs que romandrà 
oberta fins el 8 de gener. 
Capella de Santa Victòria (C. Santa Rita)
Organitza: Confraria de Jesús Natzarè 
i Sant Sepulcre
Col•labora: Ajuntament de Vinaròs
II Mostra de “borregos” de Pessebre
Capella de Santa Victòria (C. Santa 
Rita)
Organitza: Confraria de Jesús Natzarè 
i Sant Sepulcre

Divendres, 16 de desembre
19:00 hores
Presentació del llibre Solidaritat
Sala d’actes de la Biblioteca Municipal
Col•labora: Editorial Antinea
20:00 hores
Exposició de ceràmiques de Lluïsa 
Falcó
Sala d’exposicions de la Fundació 
Caixa Vinaròs
Organitza: Fundació Caixa Vinaròs
21:00 hores
II Festival de Nadales a càrrec del 
grup de jotes del Centro Aragonès de 
Vinaròs
Auditori Municipal
Organitza: Centro Aragonès de 
Vinaròs
Col•labora: Ajuntament de Vinaròs

Dissabte, 17 de desembre
11:00 hores 
Gentsana al Mercat
Mercat Municipal

D’11:00 hores a 13:00 hores i de 
18:00 hores a 20:00 hores 
Tallers infantils plaça de Sant Antoni
Inflables plaça Parroquial
18:30 hores
Exposició de diorames de l’Associació 
Pessebrística del Baix Maestrat
C. Pare Bover, 7 bis
L’exposició estarà oberta els dies 18, 
25 i 26 de desembre i 1, 6, 7 i 8 de 
gener de 17:00hores a 20:30 hores
Organitza: Associació Pessebrística 
del Baix Maestrat
Col•labora: Ajuntament de Vinaròs
19:30 hores
Concert de Nadal de l’Orfeó 
Vinarossenc amb la participació de la 
Coral Infantil Misericòrdia, Coral Juvenil 
Sant Sebastià, MOMA orquestra de 
corda, Colla de dolçaina i tabal i ESMUVI
Auditori Municipal
Organitza: Orfeó Vinarossenc
Col•labora: Ajuntament de Vinaròs

Diumenge, 18 de desembre
18:00h Gentsana al carrer
Carrers comercials
D’11:00 hores a 13:00 hores i de 
18:00 hores a 20:00 hores 
Tallers infantils plaça de Sant Antoni
Inflables plaça Parroquial
19:00 hores
Audició dels alumnes de l’escola de 
música ESMUVI a l’Auditori Municipal
Organitza: ESMUVI
Col•labora: Ajuntament de Vinaròs

Dilluns, 19 de desembre fins al 
dijous 22 de desembre
De 17:00 hores a 20:00 hores

Visita del Pare Noel i els seus ajudants
Carrers comercials

Dilluns 19 de desembre fins 
dimecres 21 de desembre 
18:00 hores a 20:00 hores
Tallers infantils plaça de Sant Antoni
 Inflables plaça Parroquial

Dimarts, 20 de desembre
De les 18:00 hores i a les 20:00 hores
Visita del Patge Reial a la Fundació 
Caixa Vinaròs
El patge estarà totes les tardes de dimarts 
a dissabte fins al dimecres 4 de gener
Fundació Caixa Vinaròs. C. Socors, 64
Organitza: Fundació Caixa Vinaròs
20:00 hores
Conferència El Nadal al món: Països 
de l’est a càrrec del Pr. Viorel Popa, 
representant de l’església ortodoxa 
de Romania a Vinaròs.
Organitza: Confraria de Jesús Natzarè 
i Sant Sepulcre
Col•labora: Ajuntament de Vinaròs

Dimecres, 21 de desembre
20:00 hores
Visita guiada a l’exposició de 
diorames de l’Associació Pessebrista 
del Baix Maestrat. C. Pare Bover, 7 bis
Organitza: Confraria de Jesús Natzarè 
i Sant Sepulcre

Dijous, 22 de desembre 
18:00 hores
Lliurament dels premis del IV Concurs 
‘Crea motius de Nadal’ 
Sala d’actes de la Biblioteca Municipal
19:00 hores
Espectacle de màgia amb el Mag Perete 
Mercat Municipal 

Divendres, 23 de desembre
De 10:00 hores a 13:00 hores visita 

del Pare Noel i els seus ajudants pels 
carrers comercials
11:30 hores
Espectacle musiqueries amb Dani 
Miquel
Mercat Municipal

A partir de les 18:00 hores i fins les 
20:00 hores
Recepció del Pare Noel a Vinaròs 
Auditori Municipal

Dissabte, 24 de desembre
D’11:00 hores a 14:00 hores i de 
17:30 hores a 19:30 hores
Recepció del Pare Noel a Vinaròs 
Auditori Municipal
18:00 hores 
Pessebre vivent
Plaça de la Comunió
Organitza: Grup folklòric Les Camaraes 
Col•labora: Ajuntament de Vinaròs

Diumenge, 25 de desembre
13:00 hores
Dinar de Nadal per als residents de la 
llar d’avis Sant Sebastià de Vinaròs
Organitza i patrocina: Confraria de 
Jesús Natzarè i Sant Sepulcre
 
Del dilluns 26 de desembre al 
divendres 30 de desembre
Matins: De 10:30 hores a 13:30 hores; 
Tardes: De 17:00 hores a 20:30 hores 
Parc de Nadal
Local Voramar (C. Sant Pasqual)
Preu d’un dia sencer: 3 €
Abonament dels 5 dies: 10 €

Dimarts, 27 de desembre
18:00 hores
Teatre infantil amb l’obra Contes 
rebels, Vicent Cortés, contacontes
Auditori Municipal

El pintor vinarossenc Ferran Escoté ha 
donat un quadre de grans dimensions 
a l’Ajuntament de Vinaròs, que 
ja lluïx en la primera planta del 
consistori, on està situada l’Alcaldia 
i la Secretaria. La donació va tenir 
lloc dimecres al migdia i va comptar 
amb la presència del mateix autor, 
l’alcalde Juan Bautista Juan, i l’edil 
de Cultura Lluís Gandia. La pintura 
d’Escoté és sempre molt colorista i 
en grans formats, assegurant l’artista 
que “és com m’expresso millor”. 
Gandia va destacar que és un orgull 
rebre aquest quadre que lluirà en 
la casa consistorial després de la 
reestructuració de serveis municipals 
i regidories portada a terme. Per 
la seva banda, el primer edil Juan 
Bautista Juan va agrair la donació, va 
destacar la carrera artística del pintor 
i va afirmar que és un orgull disposar 
d’un quadre d’Escoté per a la ciutat 
disposat en l’Ajuntament. “És un 
reconeixement a la seva trajectòria 
com artista”, va indicar. Escoté acaba 
de realitzar fa poques setmanes 
una impactant exposició a l’Auditori 
Municipal.

El pintor Ferran Escoté dóna un quadre de grans 
dimensions a l’Ajuntament 
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Tal y como se anunció, el pasado 
domingo 11 de diciembre se llevó a cabo 
el teatro musical de Navidad “El libro 
del abuelo” en el Auditori Municipal de 
Vinaròs. Fueron dos sesiones, una a las 
12h. y otra a las 18h. con lleno absoluto 
de público en ambas, e incluso con 
visitantes que finalmente no pudieron 
tener acceso por los límites de aforo. 
Además de la cobertura de los medios 
de comunicación, el musical contó 
con la presencia del alcalde de Vinaròs 
quien felicitó a los actores y al proyecto 
benéfico, además del regidor de Cultura 
Lluís Gandia y la regidora de Benestar 
Social Marcela Barbé. La recaudación 
se destinó íntegramente al proyecto de 
casa de acogida temporal para mujeres 
que se pondrá en marcha en Vinaròs en 
2012. El musical se desarrolló a partir del 
hallazgo de un libro olvidado que una 
joven descubre en la biblioteca de su 
abuelo. Las escenas que van cobrando 
vida a partir de su lectura, transportaron 
a los asistentes a diferentes momentos 
históricos que condujeron al verdadero 
significado de la Navidad: la venida 
de un personaje que cambió el curso 
de la historia. Con casi 40 actores en 
escena de los 2 a los 60 años, el público 

fue sorprendido con unos cuadros 
escénicos que incluían además de la 
interpretación, canciones en directo, 
coreografías y efectos sonoros y de 
iluminación. Así por ejemplo, se pudo 
asistir a escenas de los orígenes, del 
antiguo Egipto y el éxodo hebreo, o del 
nacimiento y la vida de Jesús. El musical 
con actores amateurs, organizado por 
las Asociaciones “Rescata-2” y “Per més 
vida”, dejaron a un público emocionado 
por su variedad y su sensibilidad.
Según se explicó, el proyecto para 
acogida de mujeres será tutelado por la 
asociación “Rescata-2”, la ayuda de “Per 
més vida” y el apoyo de la Regidoria 
de Benestar Social. Se trata de ofrecer 
un “hogar” temporal para mujeres con 
necesidad de apoyo a fin de hacer 
frente a embarazos en solitario, o con 
graves dificultades económicas para 
poder sostenerse con autonomía; o 
bien con otras problemáticas sociales 
que requieran soporte emocional 
y ayuda para la reinserción socio-
laboral. Además podrán atenderse 
casos de maltrato, de forma urgente 
y provisional hasta poder derivarlos a 
centros especializados y anónimos del 
resto del Estado.

Lleno absoluto en el musical de 
Navidad “El libro del abuelo”
La recaudación se destinó íntegramente al proyecto de casa de 
acogida temporal para mujeres que se pondrá en marcha en 
Vinaròs en 2012

Bar Restaurant 

Menú diari
Esmorzar

café inclòs

Carns a la brasa

Casa Vostra

Ctra.  Nac.  340 -  Km. 1.147
Tel. 659 671 429

964 45 94 90

U s  d e s i t g e m  B o n e s  F e s t e s
8,50 €
4,90 €
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El passat dia 26 de Novembre de 2011 l’arquitecte 
establert en Vinaròs, Albert X. López , va ser guar-
donat amb el “Premi al millor habitatge unifamili-
ar” atorgat  a la Xª convocatòria dels “Premis d’Ar-
quitectura de Sant Cugat del Vallès”.
Una vegada més, l’ampliació de l’habitatge realitzat 
al carrer Font del Fumet nº 85 de La Floresta, Sant 
Cugat del Vallès, en col·laboració amb l’arquitecte 
establert a Barcelona, Gustavo Silva, ha sigut objecte 
de la mirada dels jutges del premi que juntament 
amb l’Associació de propietaris i l’Ajuntament de 
Sant Cugat van escollir aquesta edificació com el 
millor habitatge de la convocatòria.
Aquesta mateixa obra ja va resultar finalista de la V 

Biennal d’Arquitectura a l’any 2009, motiu pel qual 
El Diariet va publicar una entrevista realitzada a 
l’arquitecte.
Albert X. López, des del seu despatx de Vinaròs situat 
a la segona planta de la emblemàtica Casa Giner, rea-
litza nombroses col·laboracions amb altres arquitec-
tes tant a nivell nacional com internacional barrejant 
l’arquitectura funcional i actual amb l’interiorisme 
d’estil contemporani, motiu pel qual ha fundat re-
centment la marca QVADI’s, un grup multidisciplinar 
de professionals relacionats amb l’urbanisme, l’arqui-
tectura, l’interiorisme, el disseny industrial, la comuni-
cació visual, el disseny gràfic, l’estampació i el disseny 
tèxtil de forma que poden oferir el desenvolupament 

complet del projecte des de les fases conceptuals ini-
cials fins a l’últim detall oferint els seus serveis a les 
diverses seus ubicades a Espanya i França.

Premi a l’arquitecte Albert López 
Redacció



51

17 desembre 2011EXTRA de Nadal 2011

CULTURA

Nota informativa de la Peña Pan y Toros
Sábado 17 diciembre a partir de las 17:30 horas, en 
el local social de la Peña Taurina Pan y Toros, fiesta 
infantil con payasos, merienda, chocolatada...
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El Estado del bienestar o el sueño 
de una noche de verano
José Ramón Tárrega, portavoz del PP de Vinaròs

¿Cuáles son las razones por las que alguien se 
considera rico o pobre? En mi modesta opinión, 
es la comparación respecto a los demás lo que 
te hace tomar conciencia de tu estatus.
Hace tan sólo unos pocos años, todos los 
españoles, percibíamos una sensación de 
disponer de una posición económica elevada, 
a pesar del inicio de la crisis los mensajes que 
emanaban del gobierno no eran otros que 
nos habíamos convertido en un país donde 
nuestra renta y nuestro PIB sobrepasaba el 
de otros países como Italia y nos estábamos 
nivelando con Francia. ¡Qué barbaridad! El 
optimismo galopante de Zapatero llegaba a 
darnos la sensación de que los españoles nos 
habíamos sacudido de encima el complejo de 
ser los hijos pobres de Europa. La inmigración 
desbocada hacia nuestro país, e incluso el 
poder adquisitivo dentro y fuera de nuestras 
fronteras, nos hacía sentir como ciudadanos 
de un país que podía valer de ejemplo a otros 
países europeos, de que con trabajo, esfuerzo 
y políticas económicas adecuadas, estábamos 
dando lecciones a todos nuestros vecinos.
En tan solo el último semestre del 2007 y el prime-
ro del 2008, fue tiempo suficiente para descubrir 
que el sueño se había convertido en una pesadilla, 
de la que tardaríamos años en poder despertar.
Hoy llevamos más de cuatro años inmersos en 
una crisis diabólica, tal vez una crisis que cambie 
la faz económica del planeta, una crisis de la que 
Europa saldrá mal parada con toda certeza, y de 
la que España tendrá serias y más complicadas 
dificultades que otros países, para conservar una 
posición digna entre los que pretenden formar 
parte de la locomotora de la Unión Europea.
Se nos ha dicho por activa y por pasiva que 
seremos capaces de salir de esta, de que la 
situación tiene ámbito mundial, y de que 
nuestro gobierno poco o nada puede hacer 
por reconducir una situación que ampliamente 
le supera. Pero esto no es ninguna solución, es 
simplemente palabrería y más de lo mismo. 
Durante la pasada campaña electoral todos 
hemos contemplado atónitos como mientras el 
líder del PP nos hablaba de austeridad y trabajo 
duro y riguroso, el líder socialista nos prometía 
la continuidad del “Estado del bienestar”.
A pesar de estos mensajes, la mayoría de los 
españoles hemos optado por asumir sacrificios, 
por tocar de pies a tierra y soportar recortes en 
los servicios de la administración pública y tal 
vez en algunos derechos que han llegado a ser 
insostenibles. Y hemos tomado esta decisión 
antes de continuar dejándonos embelesar por 
la promesa de continuidad de un Estado del 
bienestar que se ha ido perdiendo desde hace 
casi cinco años cuando millones de trabajadores 
han perdido su derecho al trabajo y cientos de 
miles de empresarios han perdido el patrimonio 
conseguido a lo largo de una vida de trabajo.

Desde el 11 de junio
Hace ya seis meses que el Partido Popular gobierna 
Vinaròs y en estos pocos meses se ha evidenciado 
que el cambio que los vinarocenses propusieron 
con su voto era más que necesario. Han sido seis 
meses de mucho trabajo por parte de todos los 
miembros del equipo de gobierno, con el alcalde 
Juan Bautista Juan a la cabeza, donde las reuniones 
con asociaciones, entidades y particulares han sido 
una constante que permiten al equipo de gobierno 
no perder el pulso de la calle y adaptar la acción de 
gobierno a las necesidades de los ciudadanos.
Una nueva forma de entender la política como un 
servicio a los vinarocenses que merecían alguna 
cosa más que las viejas formas que estaban 
arruinando nuestra ciudad. 

Colector de pluviales de la avenida Libertad  
Nada más llegar al gobierno emprendimos la obra 
del colector de pluviales de la avenida Libertad, 
una obra financiada con más de 660.000 euros por 
la Generalitat Valenciana. Mucho se nos criticó por 
parte de la oposición que las obras las realizáramos 
durante los meses de verano, pero el tiempo nos 
ha dado la razón.
Si hubiésemos retrasado las obras al mes de octubre 
como nos pedían, el sábado 19 de noviembre no 
hubiese estado finalizado para el diluvio que cayó 
sobre Vinaròs y los problemas en la zona centro se 
hubiesen multiplicado. 
Apostamos por construir el colector de pluviales en 
verano para que en otoño, cuando suele llegar la 
gota fría, estuviese listo para evacuar el agua y así 
ha sido. Se nos criticó solamente para erosionar al 
equipo de gobierno y sin pensar en una planificación 
de ciudad, pero el tiempo da y quita la razón.
 
Plan de Accesibilidad integral de la ciudad 
Tras más de cinco meses de obras el Plan de 
Accesibilidad Integral de Vinaròs entra ya en la 
recta final. Ante todo queremos agradecer a los 
vinarocenses la paciencia por las obras en muchas 

calles y edificios públicos, sabemos que son 
molestias necesarias e imprescindibles, pero con una 
planificación adecuada hemos intentado reducirlas 
al máximo para que no se frene nuestra ciudad.
Son más de 2 millones de euros los invertidos por la 
Generalitat en estas obras que, por pequeñas que 
puedan parecer, son imprescindibles para mejorar 
la movilidad de muchas personas. Una apuesta por 
la igualdad y por la accesibilidad que convertirá a 
nuestra ciudad en una de las más preparadas de 
toda la Comunidad Valenciana en esta materia.

A favor del comercio local y tradicional 
Desde el equipo de gobierno siempre hemos 
apostado por el comercio tradicional, aquel que 
sustenta la economía vinarocense y crea decenas 
de puestos de trabajo. Durante estas fiestas hemos 
apostado por potenciar este sector tantas veces 
olvidado por los gobernantes.
La programación de actividades ha sido pensada 
en gran medida en ellos. Desde la grabación de 
una flashmob para promocionar el comercio local 
a actividades dentro del Mercado Municipal para 
seguir revitalizando este motor de nuestro comercio.
Y así vamos a seguir, apostando por nuestros 
sectores económicos, atrayendo a los visitantes 
con medidas como la eliminación de la zona azul 
los sábados por la tarde durante estas fiestas y con 
políticas activas de promoción de nuestro comercio.

Y así seguiremos durante los próximos años 
Vinaròs es nuestra prioridad todos los días. Estos 
seis primeros meses nos han servido para sentar 
las bases de un gobierno fuerte, preparado, 
ilusionado y con ganas de transformar nuestra 
ciudad en lo que merecen sus ciudadanos.
La tarea no será fácil pero creemos que estamos 
en el camino adecuado para recuperar el tiempo 
perdido. La ayuda de todos es imprescindible y 
por eso seguimos abiertos a todos los ciudadanos 
que tengan algo que aportar. Solamente con todos 
conseguiremos nuestros objetivos.

Seis meses de trabajo 
y buena gestión

El rincón de la austeridad
55% de ahorro en la Fiesta del Deporte

La fiesta del Deporte del año 2010, organizada por PSOE-PVI, tuvo un coste ligeramente superior 
a los 10.000 euros para las arcas municipales. Este año se ha suprimido la cena y se han recortado 
los gastos del mismo por lo que su coste total ha sido de 4.506,60 euros. En definitiva más de 5.400 
euros de ahorro respecto al año anterior.
Mismas actuaciones pero con menos gastos, así gobernamos
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Pels nostres ciutadans, que la Generalitat 
pague el que ens deu
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La situació econòmica i financera dels muni-
cipis de la Comunitat Valenciana és més que 
preocupant avui en dia. A la manca del mo-
del de finançament local que el municipalis-
me reclama fa anys, s’hi han sumat les conse-
qüències de l’actual situació econòmica que 
ha minvat els ingressos i noves decisions de 
les administracions Autonòmica i Central que 
comprometen, més encara, la capacitat dels 
municipis per fer front a les seues obligacions 
i a les necessitats dels seus veïns.
Recentment hi ha hagut un acord al sí de les 
Federacions Espanyola i Valenciana de Municipis 
i províncies per a sol·licitar al Govern Central la 
devolució en deu anualitats de les transferències 
de més que va atorgar a compte als municipis.
D’altra banda, el deute que la Generalitat Valen-
ciana té amb els municipis, per obres realitzades 
en base a subvencions i compromisos autonò-
mics, ja ratlla l’escàndol, i tot plegat repercuteix 
negativament en les finances municipals, en els 
serveis a la població, i en el pagament a prove-
ïdors i empresaris que per esta causa sofreixen 
de vegades la fallida del seu negoci. Obres del 
Pla Confiança sense pagar, medicaments a les 
farmàcies, reducció beques menjador, nòmines 
dels treballadors dels centres Alzheimer, ajudes 
a la dependència...
El més cridaner dels darrers temps ha sigut la 
falta de pagament que en els plans Pamer i 
Emcorp als municipis beneficiaris del mateix, que 

són essencials per al treball local temporal dels 
municipis en determinades èpoques de l’any. El 
fet de que la Generalitat no faça front a les seues 
obligacions no fa sinó empitjorar la situació 
econòmica de les corporacions beneficiàries, que 
per a pagar a eixos treballadors han hagut de fer-
ho amb despeses extraordinàries que no estaven 
previstes en el seu pressupost. En el cas de Vinaròs, 
a dia d’avui, encara no s’ha pagat la quantitat 
compromesa a l’inici dels Plans Emcorp, Salari Jove 
i Pamer i que ascendeix a quasi 100.000€.
Per si això no fóra suficient, els municipis viuen 
amb gran preocupació les constants notícies de 
retallades en els serveis públics per part de la 
Generalitat Valenciana i també de reducció de 
les aportacions que el govern de la Comunitat 
Valenciana farà per al manteniment de determinats 
serveis. La qual cosa incideix en la ja difícil situació 
dels ajuntaments, incapaços de poder assumir 
en molts casos els compromisos econòmics 
que ja afronten, la qual cosa comportarà que les 
retallades hagen de ser assumides per les famílies 
valencianes, amb l’agreujament de la situació 
social que moltes d’elles estan patint.
La Generalitat Valenciana va assumir per unanimitat 
en la VII Assemblea General Extraordinària de la 
FVMP que tingué lloc a Castelló el 27 de febrer 
de 1999, el compromís de desenvolupar tots els 
aspectes de la segona descentralització.
 Fonamentalment, l’aprovació del Fons Valencià de Coo-
peració Municipal, de caràcter incondicional i no finalista.

Eixe acord ha estat incomplit al llarg de dotze anys 
i, per tant, els ajuntaments han continuat ignorats 
quant a les seues necessitats i la seua autonomia, 
el que fa que continuen amb greus dificultats per a 
complir les seues obligacions.
Per això, els socialistes, en nom dels nostres 
ciutadans demanem que la Generalitat pague les 
quantitats que deu a tots aquests col·lectius i al 
poble de Vinaròs.

1.- Una vegada en funcionament el Mercat Mu-
nicipal ens han traslladat una sèrie de propostes 
per millorar el servei que es dóna als compradors 
del Mercat com:

· La col·locació de diferents bancs per descansar la 
gent que espera el seu torn. (4 a la part davantera, 
2 al peix i 2 al pati)
· La col·locació d’aparcaments de bicicletes en la 
plaça interior.
· Col·locació de 6 papereres amb cendrer a les 
entrades i dins del Mercat.
· Contenidors de reciclatge, cartró i plàstic.
· La col·locació d’unes enganxines als vidres del 
lateral per a que no entre el sol i sí la claror.
· Senyalitzar amb rètol el no deixar aparcar cotxes 
en la plaça interior del Mercat, només per a càrrega 
i descàrrega en horari restringit.
· Arreglar el tancament de les portes de l’entrada 
principal ja pressupostat.
· Posar en funcionament les dos màquines d’aire 
condicionat que falten.

Sol·licitem:
al departament d'Obres i Serveis que tinga en 
consideració aquestes propostes que milloren el 
Mercat Municipal.
2.- Des de fa uns mesos estem veiem com documents, 
factures, tiquets de compra, rètols i altres estan ficant 
el nom del nostre poble Vinaròs amb “Z”
Sol·licitem:
al departament del Gabinet lingüístic que faça i 
ens facilite un informe com a que el nom oficial 
és el de Vinaròs per a donar difusió del mateix, 
iniciant una campanya d’informació. 
3.- Arrepleguem els suggeriments fets pels pares i 
mares que porten els seus fills al col·legi Sant Sebastià 
i veïns de l’Av. Jaume I pel perill que comporta creuar 
l’Av. Jaume I per anar a l’Av. Tarragona, ja que el pas de 
vianants està desplaçat cap a la mar.
Sol·licitem:
al departament de Serveis i Obres la col·locació 
d'una barana metàl·lica a cada part de l'avinguda 
per a que les persones creuen pel pas de vianants i 

no pel mig de la carretera. 
4.- Des de fa mesos les famílies que viuen al voltant 
de la plaça Corts Valencianes s’estan queixant pel 
soroll que fan les pilotades de bàsquet quan toquen 
la taula de la cistella, i més quan és a altes hores de 
la nit, no poden descansar pel soroll que fan. 
Sol·licitem:
al departament d'Obres i Serveis que, en la mesura del 
possible, es puguen canviar els taulers de les cistelles 
de bàsquet amb un material que no face soroll.
5.- Des de fa temps s'estan queixant els veïns del 
carrer Baix Maestrat per la poca visibilitat que tenen 
per incorporar-se a l'Av. Mª Auxiliadora amb els seu 
vehicles amb el perill que comporta per a la seua 
seguretat i els vehicles que circulen en l'Av. Mª 
Auxiliadora.
Sol·licitem:
al departament d'Obres i Serveis per a que col·loque 
un espill panoràmic a l'alçada de l'Av. Mª Auxiliadora 
amb carrer Baix Maestrat per la falta de visibilitat que 
tenen els vehicles per incorporar-se a l’avinguda. Fet.

Peticions fetes a l’Ajuntament 
el mes d'octubre pel grup 
municipal BLOC-Compromís
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Associació de veïns Migjorn

www.avmigjorn.org

http://www.pvi-vinaros.org

El pont d’Aiguadoliva no fa falta

Artículo condensado que pueden leer completo en la web: http://pvi-vinaros.org

La Generalitat terminará… 
…las obras del muelle eliminando el 
antiguo varadero. Su la maquinaria 
de los años 40 debería conservarse 
para alguna rotonda. 200 metros más 
de unión de Vinaròs con su puerto. 
Luego a ver qué pasará con las otras 
obras prometidas. La GV cumplió su 
primer compromiso y no cerrando 
tanto la bocana hemos tenido la 
parte marítima del Castor.

Ahora ha cumplido el…
…segundo no cerrando el varadero 
hasta estar el nuevo. El protocolo 
refrendado por 14.000 firmas sigue 

sin firmar, tienen las manos libres y 
nos preocupa que difundan fotos de 
cómo será la zona de 1 de Maig con 
unos edificios imponentes, cuando 
el evitarlos era uno de los principales 
puntos del protocolo. El alcalde debe 
enterarse y explicar lo que van a hacer. 

No es una inversión más,… 
…las obras salen de los mismos 8,3 
millones tan cacareados por el PP 
durante los últimos 6 años. Más cosas 
que tiene que preguntar el alcalde: 
¿Qué ingresos ha proporcionado 
Castor y los demás contribuyentes? 
Al menos antes cuando éramos de 
Castelló en su informe anual cada 

año nos lo decían. 

Hay que saberlo…
…porque hay que exigir que lo que 
aquí se produce aquí se invierta, 
porque el dique de levante está 
que se cae. Y otra pregunta más, ¿A 

cuánto asciende ahora la dotación de 
dinero que recibe a la Generalitat 
desde Madrid por nuestro puerto? 
También tiene que quedarse aquí.

¡Felices Fiestas!

En anteriors escrits dèiem que la comunicació 
per la costa de Benicarló i Vinaròs no feia falta, 
doncs a part que tindria una gran influència 
negativa en aquesta zona humida, legalment 
no es pot fer, a part de la forta inversió que 
hauria de fer Benicarló, doncs el vial que tenen 
és molt perillós, caldria fer-lo totalment, més fer 
dos ponts, un al riu sec i l’altre per al barranc 
de Surrach. Ponts i carretera que haurien de 
fer-se riu amunt com a mínim 100 metres, que 
és la protecció que marca la Llei de Costes. 
Que podrien ser 100 metres més si Benicarló, 
Generalitat i Estat es posen d’acord, doncs 
aquesta zona està catalogada, si la informació 
rebuda és certa, com a rústica; o 500 metres 
que són els que contemplen les directrius del 
pla d’Estratègia Territorial (ETCV). Aplicant la 

Llei de Costes de 7/88, el vial benicarlando seria 
prop de la N-340, si és l’Estratègia Territorial la 
carretera faria cap a la part de dalt. Com hem dit, 
aquest pont no fa cap falta, d’ací dos dies, quant 
estiga acabada la variant serà el mitjà natural de 
comunicació entre Peníscola, Benicarló i Vinaròs.
Fer un pont portaria més problemes que 
solucions, faríem dos ponts quasi junts, com 
passa amb l’entrada a Benicarló direcció 
migjorn, i en un lloc que hem de preservar-lo, 
que és un dels pocs llocs verge que ens queden 
prop dels dos pobles. A Vinaròs, Romeu & Balada 
ja van contribuir a destruir aquest lloc aprovant 
un PAI especulador que encaixona el barranc. 
Fa poc que oficialment els tres mosqueters van 
parlar de fer aquest pont, però com no hem 
sentit cap veu dels biòlegs, geòlegs, ecòlegs 

o salvadors de les Soterranyes ens preguntem, 
estem errats? Pixem fora de test? Si vos plau 
estem neguitosos, si pel barranc no val la pena 
patir, retirem tot el que hem dit. Però pensem 
que sí val la pena preservar-lo (i gastar un poc 
de temps en fer-ho), el barranc és de tots, i tots 
tenim el deure i “l’obligació” d’oposar-nos a la 
construcció del pont, i més la gent preparada 
i conscienciada que ja han fet treballs i estudis 
bons d’aquest barranc.
Que cap persona estiga ofesa, no és la nostra 
intenció, sols ens guia salvaguardar el nostre 
patrimoni i demanem ajuda, els destructors per 
un benefici fàcil en són molts, els patidors pel 
territori en som pocs, i entre nosaltres sempre 
tenim algun emboscat, que sols pateix pel seu 
pamet de terra o pel seu niuet.

Segons  Esquerra  Unida  aquest mes 
de desembre els espanyols i espan-

yoles tindrem el doble de sort. Sort pel sorteig de 
la loteria de Nadal, encara que no seran tots els 
espanyols i espanyoles els agraciats amb aques-
ta sort.  Com sempre  en seran  només uns  pocs. 
Del que sí serem agraciats tots els espanyols i es-
panyoles serà  de la presa de  possessió  com a 
president del govern espanyol del  Sr.  Maria-
no  Rajoy  del Partit  Popular. A  partir del mateix 
dia de la presa de possessió del Sr. Rajoy  ja no-
tarem la sort  els cinc  milions d’aturats, els  jubi-
lats  i pensionistes, els hipotecats, els joves, etc.
També  ho notarem  en temes com  la Sanitat,  la 
Cultura,  l’Educació, la Llei  de Dependència,  la 
Justícia, la Igualtat, la Llei contra el maltracte, el 
divorci, i alguns temes més que ja anirem com-
provant. Encara que els ciutadans i ciutada-
nes del  País  Valencià  ja estem  comprovant  des 

de fa  alguns  anys  que el País Valencià no  pa-
teix  els  problemes  esmentats. El  País  Valencià 
en els anys que ha estat governat pel Partit Po-
pular s’ha  convertit  en  l’autonomia  model  en 
tots els temes  per a la resta  de  les  autono-
mies de l’Estat espanyol. I si no fos suficient ja ho 
diu el refrany  que “una imatge  val  més que mil 
paraules”. I com a exemple, tenim  Vinaròs  que 
amb 6 mesos de govern del Partit Popular la ciu-
tadania ja ha notat canvis, sobretot en temes es-
sencials per al bon funcionament del poble i un 
millorament de temes per al bé de la ciutadania. 
Però  per si  de cas, des d’Esquerra  Unida  desit-
gem sort a tota la ciutadania a la  loteria,  ja que 
si la sort l’hem de tenir amb la presa de posses-
sió del Sr. Rajoy o amb l’equip de govern del Par-
tit Popular de Vinaròs ens fa la impressió que ho 
tenim molt cru. I el que és pitjor, els sortejos de 
Nadal es fan tots els anys i pots tenir sort un cop 

l’any. Però  l’altre  és  un cop   cada quatre anys i 
ens hem d’empassar el premi durant quatre anys. 
Des d’Esquerra  Unida de  Vinaròs  retraiem  total-
ment el  fet que la regidoria de Serveis Públics de 
l’Ajuntament de Vinaròs utilitzi unes fotografies fe-
tes clandestinament al president de l’Associació de 
Veïns Migjorn per desprestigiar la mateixa. Amb 
aquest fet queda demostrat que tots els que per-
tanyem  a alguna associació o partit polític  i  ex-
posem  la seva  opinió  en articles al Diariet estem 
exposats a ser utilitzats com a alguna regidoria de 
l'Ajuntament les vulgui manipular i com li interessi. 
Esquerra Unida entén que la Regidoria de Serveis 
Públics de l’Ajuntament de Vinaròs disposa d’altres 
mitjans per denunciar les faltes que poguessin ha-
ver comés els ciutadans siguin qui siguin. I no uti-
litzant fotografies fetes clandestinament i utilitzant 
un mitjà públic municipal que paguem amb els 
impostos de tots els vinarossencs.
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PESCA

Andrés Albiol Pa de gavina

Mar tranquila con pesca estable 
La actividad pesquera durante esta semana ha sido normal, puesto que se pudo faenar los 
cinco días hábiles, porqué además el estado de la mar resultó muy calmado. Las capturas 
en general en todas las modalidades que están operativas han sido aceptables, con buena 
variedad de pescados y mariscos.
La pesca de arrastrera compuesta por diez bous ha desembarcado a diario langostino de 
35 a 45 €/Kg., calamar de 9 a 20 (según calidad), gall a 15, pescadilla de 7 a 10, peluda de 7 a 
8, s. punxa a 11, misèria a 9, caracol de 6 a 10, salmonete de 4 a 6, galera de 3 a 5, rape de 4 
a 7, dorada de 4 a 12, jurel a 2, caballa y boquerón a 3, sorella, cangrejo, bacaladilla, móllera 
y burros de 2 a 3, rubios y pota a 4, pulpo blanco de 2 a 3, sardina a 2, cangrejo, cintas y 
morrallas de 2 a 3.
Las traíñas del cerco están en la veda de diciembre y enero.
Las barquitas de los artes menores la mayoría de trasmalleros opera en pos del lenguado, 
que se vendió de 19 a 23 €/Kg., cigala a 33, rodaballo a 24, sepia de 8 a 9, pagel de 4 a 11 y 
raya de 4 a 5. Los xarciers del gran fondo cercano a les Columbretes pillaron poca langosta 
de 39 a 45, bogavante a 30, gallineta a 21, pargo a 18 y corva y mamona a 4. 
La recolecta de pulpo roquero con cadufo se cotiza de 4 a 8 €/Kg.  
La pesca del palangrillo de costa pilló lubina a 16 €/Kg., dentón a 18, sargo de 8 a 10, lliri a 
3 y congrio a 2.
Una embarcación de la marrajera, que está pescando con este arte de anzuelos en alta 
mar, desde inicio de campaña ha efectuado un par de ventas, subastándose cada vez una 
tonelada de pez espada de 4 a 10 €/Kg. y de 3 a 4 para la bacoreta. 

És una espècie d’esponja que a vegades sol ser freqüent 
en les zones intermareals fixades a les roques i com a 
més pot viure en simbiosi amb crustacis com els crancs, 
poden estar exposades a les picades de les curioses i 
atrevides gavines. Per tot això pot ser d’un color groc-
ataronjat, encertant-la de ple amb el seu nom.
En castellà li diuen pan de gaviota i esponja miga de pan, 
en anglés breadcrumb sponge i en alemany Brotchwamm. 
El seu nom científic en llatí és Halichondria panicea. 
Pertanyent al tipus porífer i a la classe demosponges 
té un aspecte massiu, amb incrustacions grosses i 
irregulars. La forma dels lòbuls o tubs són curts amb els 
òsculs o ximeneres visibles. La seua superfície externa 
és més dura, amb les cèl·lules cornificades a manera 
de protecció. La part interior està constituïda per un 
conjunt de cèl·lules de diversos tipus, independents 
unes d’altres i que formen òrgans. La seua massa o 
esquelet corporal està format per espícules i matèria 
orgànica que li donen un aspecte gelatinós.
La seua forma a simple vista és variable, inclús els de la 
mateixa espècie no són iguals.
La grandària màxima pel nostre litoral és de 30 cm. de 
diàmetre i sobre els 3 cm. de grossor.
La coloració també és diversa segons si viu en simbiosi 
amb algues en llocs il·luminats, per la qual cosa es fa de 
tons verdosos, o si està en zones ombrívoles, en què és 
més pàl·lida.
És un animal sèssil incapaç de desplaçar-se per a 
alimentar-se, de manera que per a menjar absorbix l’aigua 
circumdant pels nombrosíssims orificis microscòpics 
inhalants que el recobrixen. Esta aigua circula en el 
seu interior per canals ramificats, que conduïxen a 
cambres que agiten l’aigua per a la circulació i atrapen 
fitoplàncton, partícules alimentàries en suspensió, 
bacteris, etc. Al mateix temps prenen de l’aigua l’oxigen 
per a la respiració. Després es desprèn de l’aigua i dels 
materials de rebuig pels grans orificis exhalants o òsculs. 
En un dia pot filtrar varis centenars de litres.
Es reproduïx al juny. Són hermafrodites però no 
s’autofecunden. En esta època els mascles llancen 
l’esperma lliure a l’aigua pels òsculs i és absorbit per 
una altra esponja femella que fecundarà els ous en 
el seu interior. Després esta llançarà al corrent marí 
les larves ja eclosionades, per a nadar lliures entre el 
plàncton i poder fixar-se en qualsevol substrat, inclús 
molt lluny. Una vegada la larva està fixa i acomodada, 
per gemmació pot reproduir-se o multiplicar-se 
assexualment, formant així colònies. També poden 
habitar fins als 500m. de profunditat i en cavitats o 
grutes amb corrent. Sol preferir orientar-se cap al nord.
Estes esponges silícies han sigut poc acceptades per 
a les funcions laborals, higièniques, etc., ja que tenen 
poca grossor. No obstant, després de ser recol·lectades, 
premsades, llavades i assecades encara ha tingut valor 
comercial. En el seu hàbitat del medi natural oloren a 
pólvora cremada o a carbur.

Tripulantes del arrastre clasificando sus extracciones sobre la cubierta del barco

Barco arrastrero de Barcelona desguazado en el muelle transversal 
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Jarro de agua fría
Bm. Castelló 27 - C. Bm. Vinaròs 22
Carlos, Marc y Germán (porteros), 

Carlos (1), Nahuel (8), Eddy (5), Alex 
(6), Marc Ferrer, José Mari, Ian, Gabri 
(1) y Rubén (1).
Como un jarro de agua fría podemos 

catalogar el partido disputado el 
pasado sábado ante el Castelló, más 
después de las buenas expectativas 
que teníamos tras el partido contra 
el Benicàssim.
En fin, no pudo ser y eso que nuestros 
jugadores estuvieron luchando durante 
todo el partido, pero al principio el 
Castelló nos sorprendió con una 
defensa 3/3 y logró unas diferencias de 
hasta 3 goles en la primera parte, en la 
segunda quisimos, pero no supimos, 
recortar estas diferencias por fallos 
sobre todo en ataque y eso hizo que el 
Castelló terminase con un 27 a 22.
Nuestro principal objetivo es quedar 
entre los 4 primeros para tener ventaja 
de campo en los cruces posteriores, creo 
que este objetivo lo conseguiremos.
Esta semana no hay liga y jugamos 
nuevamente el día 17 contra el 
Alqueries en casa, vamos a tratar de 
lograr los 2 puntos para continuar en 

los puestos altos de la clasificación.
Recordamos a todos nuestros aficiona-
dos y seguidores que tenemos lotería de 
Navidad con el numero 78843.
El Juvenil masculino jugó su partido 
frente al Florida de Catarroja (València), 
cosechando una nueva y dolorosa 
derrota por un 38 – 10. Teníamos pocos 
efectivos, entre lesionados y ausentes 
y la verdad es que poco pudimos hacer 
ante uno de los mejores equipos de la 
categoría. Esperemos que en próximas 
jornadas consigamos nuestro primer y 
ansiado triunfo.
Hoy jugamos contra el Puçol en el 
Pabellón Polideportivo, aficionado, 
te esperamos para entre todos 
conseguir la victoria.
 Otros resultados:
Cadete masculino: C. Bm. Vinaròs 
35 – Almassora Bm. 18
Infantil masculino: C. Bm. Vinaròs 
28 – Almassora Bm. 20

HANDBOL.  Club Balonmano Vinaròs

Se celebró en Castelló el día 26 de noviembre, por 
segundo año consecutivo, en las instalaciones 
deportivas de la UJI, el II Open provincial de Deporte 
Adaptado, tanto para discapacitados físicos, como 
intelectuales y sensoriales. El Open está subvencionado 
por Diputación de Castelló y organizado por el Club 
AdapOnda. Fue un éxito de participación, más de 
200 deportistas y numeroso público asistente. Al 
evento acudieron los nueve clubes que existen 
en la provincia. El público estuvo acompañando y 
animando durante toda la mañana a todos estos 
magníficos y esforzados deportistas. El Club BAMESAD 
de nuestra comarca, junto al Club Adaponda, fueron 
los de mayor representación en cuanto a número de 
participantes presentados, siendo el Club BAMESAD 
el que mayor número de deportes presentó: natación, 
tenis mesa, hand-bike, baloncesto en silla y boccia. 
Esta competición deportiva persigue un fin social: 
“Fomentar la convivencia con diferentes clubes de 
deporte adaptado e impulsar a grandes deportistas 

de la provincia”.
La jornada se iniciaba en la piscina, donde la ma-
yoría de nuestros nadadores realizaron grandes 
registros destacando especialmente la actua-
ción de Esteban Forner Moliner que debutaba 
como nadador con material y que viene reali-
zando un gran esfuerzo y sacrificio junto a su 
monitora Mimi durante varios años. En la pista 
de atletismo se celebró una exhibición de Han-
dcycling, donde nuestra participación fue esca-
sa. En otras instalaciones y casi coincidentes en 
horario, se celebraban competiciones de tenis 
de mesa y boccia. Se daba como concluida la 
jornada deportiva con un partido de baloncesto 
en silla, con la participación del equipo del Club 

BAMESAD y un combinado de jugadores de dife-
rentes clubes. El partido fue entretenido y del agra-
do del numeroso público allí congregado. Al cierre 
de la jornada asistió la diputada del Área Social de 
la Diputación de Castelló, Esther Pallardó, quien 
hizo entrega a todos los deportistas de un pequeño 
trofeo y una mochila, pronunciando unas palabras 
de despedida a todos los que habían participado y 
recalcando la gran importancia que supone estos 
encuentros deportivos para el mundo de la disca-
pacidad. Como siempre, felicitar a los deportistas 
nuestros  por su entrega y coraje y, especialmente a 
nuestros voluntarios, pues sin ellos, sería imposible 
llevar a cabo estas actividades tan importantes para 
este grupo de personas “diferentes”. 

ESPORTS

II Open provincial de Deporte 
Adaptado en Castelló

Rafael Mingo, Técnico-voluntario del Club

BAMESAD.  Club Bamesad de Cocemfe Maestrat
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TRIATLÓ.  
Club Triatló Jiji-Jaja Vinaròs

I Duatlont de Vinaròs
Vinaròs va gaudir durant el diumenge de la pri-
mera edició del seu duatló per categories me-
nors. Els joves en categories cadet, infantil, ale-
ví, benjamí i multiesport van tenir l’oportunitat 
de competir en una gran prova, organitzada 
pel Club Triatló Jiji-Jaja Vinaròs i que va tancar 
el calendari dels Jocs Esportius de la Comuni-
tat Valenciana per a l’any 2011. Moisès Perea, 
del Club Ilicità Triatló, i Iris Rodríguez, del Tri-
puçol, es van proclamar campions en catego-
ria cadet després de completar amb el millor 
temps el recorregut de la prova, compost per 
dos quilòmetres de cursa a peu, 7’2km de seg-
ment ciclista i 1km. de carrera a peu. Ambdós 
esportistes van haver d’esforçar-se fins als úl-
tims metres, ja que Ana Garijo, del CEA Bétera, 
i Pablo Suz, del Tragaleguas.org, van tenir opci-
ons de triomf fins al final. En categoria infantil, 
Eric Soriano, del Tripuçol, va batre en la línia de 
meta a Javier Lluch, de l’Escola de València. La 
distància entre els dos esportistes va ser d’11 
segons. Luis Torres, del Multiesport Marina 
Alta, va completar el podi.
Mentre, Andrea Fernández, del Multiesport 
Marina Alta, sí que va ser la clara vencedora 
en infantil femení. Fernández va avantatjar en 
més d’un minut Sharon Belén García, del Traga-
leguas.org, que va ser segona. Maria Rubio, del 
Tripuçol, va ser tercera.
En aleví, Jesús  Jiménez, del Tripuçol, va guanyar 
a Toni Giménez i Médéric Ochovo, ambdós del 
Club Triatló Jiji-Jaja Vinaròs, que van ocupar 
la segona i tercera plaça, respectivament. En 
noies, el Tripuçol va tornar a guanyar gràcies 
a la victòria de Lourdes Novella i el segon lloc 
d’Anna Rubio. Gemma Sánchez, del Club Ilicità 
Triatló, va ser tercera.
Finalment, el benjamí Josep Picazo i la 
multiesport Alejandra Seguí es van adjudicar el 
triomf en les seves respectives categories.
El Club Triatló Jiji-Jaja vol tornar a agrair 
la col·laboració de tots els voluntaris, col-
laboradors i al Consell Municipal d’Esports 
pel seu suport, i donar les gràcies a tots els 
xiquets que hi van participar.
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El pasado domingo, el Club Bàsquet 
Vinaròs Servol presentó a todo su 
plantel: 120 jugadores y 10 equipos, 
que está formado por sus 2 equipos 
insignias, el sénior femenino CB 
Restaurante Wok Hum y el sénior 
masculino CB Artcrom DGL Vinaròs 
y los equipos base de la Escuela 
Agustín Baila formada por casi 
100 jugadores, y que forman los 
8 equipos CB Ruralcaixa Vinaròs, 
estos equipos pertenecen a las 
categorías: pre-bejamín, alevín A 
y B, infantil A y B, cadete femenino, 
cadete masculino y júnior–cadete. 
También contamos con la presencia 
de algunos jugadores que practican 
el baloncesto escolar mediante el 
Consejo Municipal de Deporte y 
como último presentamos al cuerpo 
técnico formado por 8 entrenadores 
que son: María José Gilabert, José 
Antonio Franco, Carlos Amela, 
Carlos Verge, Josep María Muñoz, 
Marc Calduch, Ximo Bel y el director 
deportivo Ray Santana.
Se rindió un homenaje a Isaac Chaler 
y Enrique Buj por haber impulsado el 
baloncesto en Vinaròs, haciendo que 
este deporte fuera el referente en la 
ciudad y el haber llevado el nombre 
de Vinaròs por toda España.
Presentó el evento el Sr. Chema Grau, 
el cual hizo gala de su gran hacer 
ante un pabellón lleno de familiares, 
amigos, exjugadores y simpatizantes, 
destacar la asistencia del alcalde 
de la ciudad Juan Bautista Juan, el 
concejal de deportes Lluís Adell, y los 
concejales Carla Miralles, Domènec 

Fontanet y Lluís Batalla. 
También queremos agradecer a todos 
los padres que han depositado toda 
su confianza en esta nueva tempora-
da, donde la entidad tiene un proyec-
to muy sólido y ambicioso y donde 
todos los esfuerzos irán principalmen-
te a fomentar el baloncesto a un nivel 
formativo y competitivo, sin olvidar la 
formación humana y social de todos 
los jugadores del club. 
Por último el club agradece a todos 
los establecimientos colaborado-
res para la rifa y que fueron Modas 
Yobel, gimnasio Gentsana y el re-
galo estrella que fue una bicicleta 
mountain bike gentileza de Ciclos 
Fandos. Enhorabuena a los premia-
dos, la familia Miralles.
Después de la presentación se 
disputó el partido perteneciente a 
la novena jornada, donde el equipo 
local volvió a jugar un buen partido, 
y donde el rival sólo pudo aguantar el 
primer cuarto. Al final del partido C.B. 
Artcrom DGL Vinaròs - 87 / Sportiu-
Xe Alaquàs - 41. Victoria cómoda e 
importante para los locales ya que 
nos colocan en el segundo puesto de 
la clasificación.
Esta tarde se disputará un partido 
de rivalidad comarcal entre el BC 
Peníscola - CB Artcrom DGL Vinaròs. 
A partir de las 20:00h. en el pabellón 
de Peníscola.
El sénior femenino también disputará 
su encuentro esta tarde y lo hará a 
partir de las 20:30h. en Castelló frente 
al Nou Bàsquet Femení Castelló Sub-
20 – C . B. Wok Hum Vinaròs.

Gran fiesta en la presentación de la plantilla
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CADET FEMENÍ
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CADET PROVINCIAL

INFANTIL B

PREBENJAMIN

SENIOR MASCULINO

INFANTIL A

JUNIOR CADETE

SENIOR FEMENINO

ESCOLA CME
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ATLETISME.  Club Esportiu Aigües-Vinaròs

Junt amb la XIV Edició del Trofeu de Marxa 
Associació Esportiva Cerro de Buenavista de 
Getafe, l’entitat Asoc. Dptva. Cerro de Buenavista 
i el Club local Spartak Getafe, van organitzar el 
passat 11 de desembre, el I Cto. d’Espanya de 
Marxa en ruta d’hivern de Promoció, per a les 
categories cadet, juvenil i júnior. Es tracta d’una 
prova en la que participen els atletes més destacats 
a nivell nacional, i allí van estar les xiques de marxa 
del Club Esportiu Aigües de Vinaròs, Sofia Melissa 

Llima i Laura Esteban.
Amb 4 graus a l’ombra, ja que el sol no va aparèixer, 
i un fred que tallava l’alè va començar i acabar 
la prova, amb uns boníssims resultats per a 
representants de Vinaròs
Resultats Cto. Espanya Marxa de Promoció.
3 Km marxa Laura Esteban 12a amb un temps de 17:03 min
5 Km marxa Sofia Melissa amb una millor marca 
personal de 26:51 min. i un magnífic 4t lloc a 10 
segons de la 3ª.

Mª Jesús Pablo-C.Esportiu Aigües de Vinaròs

Getafe va albergar el I Campionat d’Espanya de Marxa d’hivern en 
ruta de promoció, junt amb el XIV trofeu A.S. Cerro de Buenavista

El pasado fin de semana, l’Escola Futbol Base 
Vinaròs CF aprovechando el descanso liguero fue 
invitada a los torneos de Càlig y Alcalà, también 
se disputaron dos partidos amistosos en Tortosa 
aprovechando que l’Escola Ebre realizaba su 
presentación y también se jugó un partido de liga 
atrasado por la lluvia en el campo del Sant Jaume, 
los resultados obtenidos fueron los siguientes: el 
Alevín A quedó subcampeón el sábado en el Torneo 
de Alcalà, el Alevín B quedó 3º el domingo en el 
Torneo de Càlig, el Benjamín A quedó subcampeón 

el domingo en el torneo de Alcalà, el Benjamín B 
quedó subcampeón el domingo en el torneo de 
Càlig, el Benjamín C ganó 1-3 en Tortosa frente a 
l’Escola Ebre, el Pre benjamín A quedó campeón el 
domingo en el torneo de Càlig, el Pre benjamín B 
fue derrotado en el campo del Sant Jaume por 11- 5 
puntos y el Pre benjamín C ganó en Tortosa frente a 
L’Escola Ebre 7-9 puntos. Felicidades a todos por el 
fin de semana tan fantástico que nos habéis hecho 
pasar. La próxima semana vuelve la liga y después 
pararemos unos días para pasar unas felices  fiestas.

Rafa Marcos

Estadísticas
Aprovechando que no ha habido jornada, 
haré un repaso de los minutos y jugadores 
utilizados en estas catorce jornadas que se 
llevan disputadas. Las doce primeras con Santi 
como entrenador y las dos últimas con “Faelo”. 
En ninguna de estas catorce jornadas se ha 
podido repetir la misma formación de salida. 
Tan solo Raúl, Espi y Peiró desde su llegada 
en la jornada 7 han sido titulares en todos los 
partidos. Agus ha sido titular en 13 partidos al 
igual que Óscar Seva. Pedro, Ernesto y Wifredo 
lo han sido en 12 encuentros. 
Esta estadística se refleja también en la de los 
minutos que han jugado de manera individual 
cada jugador. Raúl es el único que lo ha jugado 
todo. Ha disputado los14 partidos al completo 
sumando un total de 1260 minutos.
Espi es el segundo jugador con más minutos 
disputados con 1233 ya que fue sustituido ante el 
Acero B y Sant Jordi ambos jugados como locales.
El tercer jugador que más minutos ha estado 
sobre el terreno de juego ha sido Ernesto 
con 1115 minutos, no participó en el último 
partido por sanción y ante el Acero B fue 
suplente. Agus le sigue de cerca con 1111 
minutos, ante el Albocàsser fue suplente y en 
cuatro ocasiones ha sido sustituido.
Tan solo tres jugadores más han pasado de los 
1000 minutos de juego. Óscar Seva contabiliza 
1088, Pedro 1063 y Wifredo 1029. 
En inferioridad numérica por haber sido 
expulsados Folch, Óscar Seva y Pedro se han 
jugado 76 minutos. 
Alejandro, jugador del juvenil ha disputado 
un solo encuentro y fue titular, jugó los 90 
minutos en Onda en la jornada 3.
Roberto Peiró, como he dicho antes titular en 
todos los partidos desde su llegada, suma 720 
minutos al haberlos jugado al completo.
Nacho es el jugador que menos minutos ha 
jugado, una desgraciada lesión en el primer 
partido de liga, le mantiene inactivo con tan 
solo 15 minutos de juego.
A lo largo del campeonato se han empleado 
19 jugadores que sumando un total de 13784 
minutos, si se le añaden los 76 en los que se 
ha estado en inferioridad de el total de 13860. 
La regularidad a parte de cómo ha estado un 
jugador en el partido, también va relacionada 
con la participación, a más partidos y minutos 
más puntos. Agus es el más regular hasta el 
momento con 87 puntos. Espi suma 77 y Raúl 76. 
En cuanto a los colegiados, en todos los 
partidos nos ha arbitrado uno diferente, este 
domingo en Borriana el juez de la contienda 
será Marugan Ricart, que en el momento de 
hacer este escrito solo tenía asignado un 
asistente, Carballa Miñana. Asistentes sí que 
han repetido hasta en 9 ocasiones. Blasco 
Martínez en dos, Barraza Escobar en tres, 
Albert Balbuena en dos y Álvarez Muñoz en 
otras dos. El saldo no es bueno, pues solo se 
ha sumado una victoria por cuatro empates y 
cuatro derrotas.

FUTBOL.  Escola Futbol Base Vinaròs C.F.

Torneos y partidos 5 y 6 de diciembre
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El pasado sábado día 10 en las instalaciones del Gimnasio System Sport, se 
celebró un entrenamiento de Jiu-jitsu dirigido por los monitores Liberto Belda 
y Pedro Molina, en el cual aprovechamos para presentar el nuevo equipo de 
competición para la temporada del 2012.
Clausurando la temporada con una extensa comida de fin de curso.

DIA: DISSABTE, 17.12.2011 PAVELLÓ POLIESPORTIU  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
15,00 PISTA SINTÈTICA FUTBOL SALA BASE VINARÒS FS
17,00 PISTA SINTÈTICA HANDBOL JUVENIL C.BM.VINARÒS - C.BM. MARISTAS ALGEMESÍ
18,30 PISTA SINTÈTICA HANDBOL SENIOR C.BM.VINARÒS - BM. ALQUERIES
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
10,00 PISTA PARQUET BASQUET ESCOLES PARTIT AMISTÓS
16,15 PISTA PARQUET FUTBOL SALA BASE VINARÒS FS
17,30 PISTA PARQUET FUTBOL SALA SENIOR VINARÒS FS - FS PUZOL
DIA: DIUMENGE, 18.12.11 PAVELLÓ POLIESPORTIU  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
11,00 PISTA PARQUET BASQUET BASE PARTIT AMISTÓS
11,00 GIMNÀS SANT SEBASTIÀ T. TAULA BASE C.T.T. VINARÒS CICLES FANDOS - C.T.T. LA SELVA
DIA: DISSABTE, 17.12.11 ESTADI    
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
15,30 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL JUVENIL ATH. VINARÒS CF - CD BENICASIM "B"
DIA: DIUMENGE, 18.12.11 ESTADI    
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
11,30 ESTADI CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL VETERANS AV. VINARÒS CF - AV PERELLO
DIA: DISSABTE 17.12.11 CIUTAT ESPORTIVA  
CAMP DE FUTBOL 7
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
11,30 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMI C.E. FUTUR 09 VINAROS - C.E. ALCOSSEBRE
10,30 CIUTAT ESPORTIVA FUTBOL PREBENJAMI CE FUTUR 09 VINARÓS CE ROSSELL
DIA: DIUMENGE 18.12.11 CIUTAT ESPORTIVA  
HORA LLOC ESPORT CATEGORIA ENCONTRE
9,30 CIUTAT ESPORTTIVA FUTBOL BENJAMI C.E. FUTUR 09 VINAROS "A" - U.D. ATZENETA DE CASTELLON
10,30 CIUTAT ESPORTTIVA FUTBOL ALEVI C.E. FUTUR 09 VINAROS "A" - U.D. ATZENETA DE CASTELLON

 JIU-JITSU.  Gimnasio System Sport
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El domingo 11 de diciembre, la Escola Futbol Futur 09 
organizó una excursión de casi 200 personas a Vila-real.
Gracias al convenio con el Vila-real CF, la 
Escola Fútbol Futur 09 organizó una excursión 
para alumnos y familiares a Vila-real en la 
que se inscribieron casi doscientas personas. 
Aprovechando el descanso de los partidos de los 
alumnos con motivo del puente, se organizó éste 
día de carácter festivo - familiar.
A las ocho de la mañana salíamos de Vinaròs, los tres 
autobuses que hicieron falta para desplazarlos a 

todos. Sobre las nueve y cuarto llegamos a Vila-real, 
más concretamente a El Madrigal, donde en tres 
grupos se visitaron las instalaciones de un campo 
de Primera División, el campo del Vila-real CF.
Tras ésta visita, nos desplazamos a la Ciudad 
Deportiva del Vila-real CF para disfrutar de los 
campos de césped artificial donde los alumnos 
del Futur 09 jugaron sin descanso, mientras los 
familiares y acompañantes animaban al club 
groguet en sus distintos encuentros (Femenino A, 
juvenil de División de Honor,...). 

Tras pasear, correr y animar, una merecida comida 
en las instalaciones de la Ciudad Deportiva. Y con 
el estómago lleno, vuelta a El Madrigal a presenciar 
el encuentro de Primera División de la Liga BBVA 
entre el equipo local, y la Real Sociedad. Sentados 
a escasos metros del terreno de juego, los alumnos 
y sus familiares animaron al Vila-real CF.
Tras el encuentro, empate a uno, vuelta a casa con 
caras de felicidad y muy contentos con la excursión 
organizada por el Futur 09.  Más información e 
imágenes en www.escolafutur.es

Impresionante excursión del Futur 09 a Vila-real

4ª Jornada Flag Sub 17
Campeones, campeones, campeones
El pasado 19/11 se celebró la cuarta jornada de 
la Liga Valenciana de Fútbol Flag, categoría Sub-
17, en el campo Campo del Saler de València. En 
esta jornada se volvían a enfrentar los Ironmans 
de Vinaròs, los Bous de Museros, los Giants de 

València y los Firebats de València.
Los Ironmans de Vinaròs llegaban a esta jornada 
como líderes invictos, condición que consiguieron 
mantener en el primer partido de la jornada contra 
los Bous de Museros. 
El partido contra las Bous se disputó en unas 
pésimas condiciones climatológicas y con el campo 
totalmente embarrado. Aun así se consiguió una 
abultada victoria. La defensa mantuvo el marcador 

a cero. El resultado final fue 58 a 0.
En el segundo partido contra los Firebats de 
València, los Ironmans perdieron su condición de 
invictos. Simplemente ni el ataque ni la defensa 
de los Ironmans estuvo acertado. Los Firebats 
tampoco realizaron un partido brillante, pero 
estuvieron más acertados en sus acciones. El 
resultado final fue 21 a 6 favorable a los Firebats.
El último partido contra los Giants de València fue 
un simple trámite, ya que ambos equipos estaban 
muy fatigados, debido a las condiciones del campo 
que estaba casi impracticable. La superioridad de 
los Ironmans se hizo otra vez latente, finalizando el 
partido 45 a 0. 
Al finalizar la jornada los Ironmans se proclamaban 
campeones de la Liga Valenciana de Fútbol Flag Sub -17.
Ganando 11 partidos y perdiendo solo 1.
Desde aquí felicitaciones a los jugadores del 
equipo Ironmans Sub 17: Ángel Fernández, Andriy 
Yakimets, Abel Prados, Alejandro Meseguer, Kike 
Batiste, Joan Segura y Joan Galán.
Próximamente se iniciará la Liga Flag Maestrat. 
Posibles equipos que quieran participar se deben 
dirigir a los Ironmans para más información. 

IRONMANS.  Club Ironmans Vinaròs
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El sábado 3 de diciembre el Club Náutico Vinaròs 
celebró el segundo ‘Open de Pesca de Cefalópodos’ 
de esta temporada 2011. En esta segunda prueba 
las condiciones meteorológicas fueron mejores 
que en la pasada prueba, y ello se reflejó en un 
mayor número de participantes y de capturas. La 
prueba dio comienzo a las 8 de la mañana con unas 
buenas condiciones, y durante toda la jornada 
los participantes tuvieron que ir cambiando de 
zona en la costa hasta poder encontrar los metros 
idóneos donde se encontraban las piezas, esto 
propició un gran número de capturas. A las 13 horas 

finalizaba la prueba con todas las embarcaciones 
participantes atracadas en el Club y se daba lugar 
al pesaje de las capturas para conocer los tres 
primeros puestos, el ganador a la pieza mayor y 
al mayor número de piezas. Se capturaron más 
de 120 piezas y alrededor de 35 kilos. Al final de 
la entrega de trofeos la sección de pesca del CNV 
ofreció un aperitivo a todos los participantes y 
presentes en el acto. Agradecer la colaboración de 
las entidades comerciales: MGB Náutica, Náutica 
Columbretes, Ferretería Suministros Martorell, 
Maderas Bas, Tot Imprès, Pizzería Samaruc.

 Clasificación general

 1º Musoleta I           Pedro Giner Guzmán        5,950 Kg  
2º Monimar II            Joan Bta. Agustench        5,260 kg
3º Berlin II                  Gilberto Ferre Tomás       3,760 kg
 
Clasificación pieza mayor

 1º Borneo                  Víctor Febrer Pascual       0,740 kg
 
Clasificación mayor nº de piezas
 1º Musoleta I        Pedro Giner Guzmán        23 piezas.

En la primera etapa de la 2ª edición 
del Circuito Terres de l’Ebre, que se 
está llevando a cabo en L’Aldea y 
Sant Carles de la Ràpita, se encuen-
tran ya clasificados para disputar la 
final: Mar Panisello, en pre benjamín, 
Anabel Aran, en alevín, Lara Cruse-
lles y Verónica García, en infantil.
Las semifinales también tienen color 
vinarocense, en benjamín femeni-
no, Mar Panisello, Esper Franco y Joa-
na Miralles buscaron la plaza para la 
final. Yago Calduch hará lo propio en 
el apartado masculino, y en cadete 
Maria Redó, Christian Calduch, Toni 
Fornés y Javi Ayza tienen claras opcio-
nes de conseguir su pase a la final el 
próximo día 10.
Un total de catorce jugadores del 
Club de Tenis La Closa de Vinaròs que 
una vez más dejan el listón en lo más 
alto del tenis del Baix Maestrat.

Se celebró la Gala del Tenis Provincial  en Castelló, donde Álvaro 
Fuster y Maria Redó, 2º y 4ª clasificados del circuito en las categorías 
de benjamín e infantil, respectivamente, fueron galardonados con 
sendos trofeos y un suculento talón canjeable en material deportivo, 
¡enhorabuena!

TENIS.  Club de Tenis Vinaròs

PESCA.  Club Nàutic Vinaròs

2º Open Pesca Cefalópodos

Circuito Terres de l’Ebre
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El pasado 4 de diciembre se celebró 
en el Circuito de Sant Carles de la 
Ràpita la prueba de interclubs entre 
los clubs de Sant Carles (Catalunya) 
y el club de Sant Joan de Moró 
(Castelló), la mañana que empezó 
siendo fría, fue mejorando y muchos 
de los pilotos terminaron con manga 
corta gracias al buen tiempo,  en 
la misma participaron más de 20 
pilotos en distintas categorías, en 
la categoría de los coches  grandes, 
la escala 1/6, el pódium fue 
enteramente para el club de Sant 
Joan de Moró, quedando en primera 
posición Vicente Sales, en segundo 
lugar el vinarocense Marc García 
Balsá  y completando el pódium 
Daniel García Trench de Càlig, estos 
últimos del Team Transportes Redyser 

Benicarló. La prueba fue dominada 
de cabo a rabo por el ganador, pero 
contó con gran emoción en la lucha 
por el pódium y fue muy interesante 
la remontada de Marc García desde 
posiciones traseras alcanzando la 
segunda posición, y luego la lucha 
por mantener la posición entre Marc 
García, Daniel García y Víctor Beltrán 
de Castelló,  que también se unió a 
la fiesta aunque finalmente terminó 
en cuarta posición. La próxima 
prueba se celebrará con motivo de 
la celebración de la Navidad, aunque 
también será puntuable para el 
campeonato de Castelló que se 
encuentra en su ecuador, el próximo 
18 de diciembre en las instalaciones 
del club de Sant Joan de Moró. Estáis 
todos invitados.

CTT Santa Bàrbara  .................................3
Vinaròs B  www.albertoinformatica.
es .............2
CTT Vinaròs A ..........................................4
CTT Reus ................................................... 2
Cicles Fandos ........................................... 0
Club Gimnàstic ........................................5
CTT Vinaròs A ha començat amb bon 
peu el Campionat de lliga imposant-
se amb autoritat al Reus, fort equip 
d’aquesta categoria. Van jugar Paco, 
Rafa i Guillem. 
aconseguint respectivament 2 
punts cadascú i llàstima els punts de 
Guillem ja que va tindre oportunitat 
de guanyar al jugar a un gran nivell 
davant un fort adversari.
Els germans Zaragozá van donar 
garanties i seguretat al imposar-se 
clarament als seus contrincants. 
www.albertoinformatica.es va 
ser derrotat per la mínima davant 
un equip que aspira a ser campió 
aquesta temporada. Van jugar 
Rezza, Pablo i Ernesto, que tan sols 

va disputar i amb victòria el punt 
de dobles amb Rezza, i Pablo que 
va estar a punt de guanyar a Rufino, 
portant-li una avantatja de 2-0, i 8-4, 
no va rematar la jugada!
Una gran partida amb punts 
espectaculars del nostre jugador.
Esperem bons resultats d’aquest 
equip ja que també aspirem a pujar 
l’equip a categories superiors, donat el 
bon nivell als entrenaments i la il·lusió 
que afrontem aquesta temporada.
Cicles Fandos no va poder aconseguir 
cap punt davant l’equip tarragoní 
però cal dir que no van tindre fàcil la 
victòria. Van jugar Erik, Lluis i Tomàs, 
demostrant que per nivell poden 
estar aquest any dins la categoria de 
Primera de Promoció.
Aquests jugadors estan entrenats per 
Paco i Rafa Zaragozá i Jesus Huerta, 
i és tot un privilegi vore l’evolució 
de joc any a any, ja que seran 
jugadors que en un futur pròxim 
desenvoluparan un joc de gran nivell.

 Carrera interclubs 4 de diciembre 2011

Bon començament de lliga del Vinaròs A   

TENIS TAULA.  CARRERAS.  Club de Tenis  Taula Vinaròs
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CURS DURADA INICI HORARI FORMADOR/A LLOC PREU

Windows  XP 
+ Word 2007 

Grup  A
50 h

Del 30 de 
gener al  2 

d'abril

Dilluns, dimecres 
i divendres

de 15 a 17 h
Míriam Buale

Aula del 
local de 

les Ames 
de Casa

Carrer 
d'Almeria 

núm. 1

57,50 
€  

52,90 
€*

Internet 
i correu 

electrònic  per 
a gent major

Grup  C
50 h

De l'1 de 
febrer al 4 

d'abril

Dilluns, dimecres 
i divendres

de 9,15 a 11,15 h
Míriam Buale

57,50 
€  

52,90 
€*

Introducció  a 
la informàtica 

per a gent 
major

Grup D

60 h
Del 2 de 

febrer al 4 de 
juny

Dilluns i dijous
 de 18 a 20 h Míriam Buale

69 €
63,50 

€ *

Retoc 
fotogràfic: 

Adobe 
PhotoshopCS3

50 h
Del 7 de 

febrer al 3 
d'abril

Dimarts, 
dimecres i 
divendres

de 19 a 21 h

Jose Tena

57,50 
€  

52,90 
€*

Introducció  a 
la informàtica

Grup  E
50 h

Del 9 de 
febrer

al 17 de 
maig

Dimarts i dijous
de 15 a 17 h Míriam Buale

57,50 
€  

52,90 
€*

Internet 
i correu 

electrònic Grup 
D

40 h
Del 23 de 

febrer al 17 
de maig

Dilluns i dijous
de 20 a 22 h Míriam Buale

46 €  
42,32 

€*

Introducció  a 
la informàtica

Grup F
50 h

Del 28 de 
febrer  al 5 

de juny
Dimarts i dijous

de 9,15 a 11,15 h Míriam Buale

57,50 
€  

52,90 
€*

Power Point 20 h
Del 25 d'abril  

al 16 de 
maig

Dilluns, dimecres 
i divendres

 de 15 a 17 h

23 €  
21,16 

€*

*Preu de soci (els membres de l'Associació d'alumnes tenen una bonificació d'un 8% sobre els preus 
dels cursos). A més a més les persones jubilades tenen un descompte del 50% de la matrícula als 
cursos d'Introducció a la informàtica (portar fotocòpia del DNI o del carnet del club de jubilats)
Està també oberta la inscripció per al curs de maquillatge de Carnestoltes, que s’impartirà en dimarts 
i dijous de 19:30 a 21h, a partir del 26 de gener.
I a partir del 10 de gener de 2012, matrícula oberta de sevillanes (iniciació), balls de saló (salsa, baxata,...), 
maquillatge i estètica, Tai-txí matí, castellà per a estrangers, dolços i rebosteria, cursos monogràfics de 
cuina. 

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes
Des de l’1 de desembre està oberta la inscripció als següents cursos
 Informàtica - 2n trimestre

ACTIVITATS NADALENQUES  
Cistelles solidàries:

Estem recollint components per a posar a les 
cistelles de Nadal: torrons, dolços, embotit, 
begudes...

Si vols fer alguna aportació pots fer-ho a la teua 
aula (si estàs fent algun curs del Consell Municipal 

d’FPA), o a  l’oficina de l’antiga escola S. Sebastià.  
Sopar i festa de Nadal divendres 16 de 
desembre 

Sopar cooperatiu al passadís: 
cadascú ha de portar alguna cosa per menjar o 
beure, i ho compartirem.
Després de sopar es sortejaran les 

Cistelles solidàries!!
Els diners que es recapten es 
destinaran a l’entitat AECC

No faltes!

Tramitació de la Targeta Daurada
Es comunica a les persones interessades a obtenir la 
Targeta Daurada per poder accedir al transport públic 
urbà de manera gratuïta, que el proper dia que es 
durà a terme la seva tramitació serà el 19 de gener 
de 2012.
Requisits:
- Estar empadronat a Vinaròs.
- Tindre 65 anys complits
- Presentar el DNI original.
Lloc: Regidoria de Benestar Social, Pl. de Sant Antoni, 
19-baix
Horari: de 10:00h. a 13:00h.

Estacionament en zona blava
La Regidoria de Comerç de l’Ajuntament de Vinaròs, 
informa que a partir del dia 10 de desembre i fins al dia 
28 de gener, els dissabtes per la vesprada l’estacionament 
en zona blava estarà exempt de pagament.
Amb aquesta iniciativa volem fer més còmodes les 
compres als comerços de Vinaròs. 

Regidoria de Benestar Social informa:

L’Ajuntament informa:

’FPA informa:
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En recuerdo de

Que fal leció en Vinaròs el  dia 12 de 
noviembre de 2011 a los 82 años

E.P.D.

Juana Verge Verge

Sus afligidos: hijos, nietos, 
sobrinos y demás familia
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333

Víctimes de la violència de génere
Taxi Arcadi (adaptat per a discapacitats)

016
674 700 700

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 19 h. 
Festius: 9.00, 12.00 i 19 h. Los domingos a las 10.30 h.
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, 
Picasso). Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 
(arribada Av. Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. 
Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO

 VINARÒS-MADRID

MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · 

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 
9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 
17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ
8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les 
Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
 18.20
 18.36
18.52
 21.29

22.02

VINARÒS BARCELONASORTIDA
Reg. Exp.
Talgo

Talgo
Alaris
Arco
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

Talgo

 10.06
 13.41

 16.37
 17.39
 20.51
 20.51
 22.08
 23.46

23.58

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari

diumenge

NO dg.

 8.00
 9.31
 8.10
 11.00
 12.00
 13.25
 15.00
 17.00
 18.45
 19.00
19.33

Arco
Reg. Exp.
Regional
Alaris
Talgo
Regional
Talgo
Talgo
Regional
Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional
Talgo
Alaris
Regional
Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris
Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.
Arco
Reg. Exp.
Alaris
Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VINARÒSBARCELONA SORTIDA VINARÒS CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VINARÒS

diumenge
procedeix d’ Ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a Ulldecona

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 
10.15, 11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 
19.25, 20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704
17 desembre ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)

18 desembre SANZ c. Pont, 83

19 desembre VALLS zona turística nord, 11

20 desembre MATEU c. Sant Francesc, 103

21 desembre TORREGROSA av. Llibertat, 9

22 desembre MARTÍNEZ av. País Valencià, 15

23 desembre FERRER pl. Sant Antoni, 39
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